

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ချမ်းသာ၏

သီလရှိခြင်းသည် အိုသည့်တိုင်အောင် ချမ်းသာ၏။
 သဒ္ဓါတရားတည်တံ့ခိုင်မြဲခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။
 ပညာကိုရခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။ မကောင်းမှုကို
 မပြုခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။

ခုဒ္ဒကနိကာယ် (ဓမ္မပဒ - ၃၃၃)

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလဆန်း ၅ ရက်

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂ ရက်၊ တနင်္လာနေ့၊

အတွဲ (၅၆)၊ အမှတ် (၀၉၄)

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန ဖွင့်ပွဲတက်ရောက်



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးအထိမ်းအမှတ် သံလွင်ပင်ကို စိုက်ပျိုးပေးစဉ် (သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်၊ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးဖြစ်စဉ်ဆိုသည်မှာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုနှင့်လည်း လုပ်၍မရကြောင်း၊ အဖွဲ့အစည်းအချို့နှင့်လည်း လုပ်၍မရကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအတွင်း မှီတင်းနေထိုင်နေသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များအားလုံး ဝိုင်းဝန်းကြိုးစားမှ ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်း

စုကြည်က ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်များ အောင်မြင်မည် ဆိုသည်ကို မိမိယုံကြည်ပြီးသားဖြစ်ကြောင်း၊ ဘယ်လောက်အချိန်ယူရမလဲဆိုသည်ကိုသာ မသိခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် အချိန်မဆွဲသင့်တော့ဘူးဟုထင်ကြောင်း၊

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး Top-10 ဝင်
 နေပြည်တော်၊ ယူဉ်းမနားမြို့၊

ပညာပန်းတိုင်

ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာပေးနှစ်အတွက်
 မူလတန်း၊ အလယ်တန်း၊ အထက်တန်းအားလုံး
 ကျောင်းအပ်စတင်လက်ခံနေပါပြီ။

ပညာပန်းတိုင်(၁) • ဘားနဒ်လမ်း၊ သွယ်၊ အမှတ်(၂) လမ်းမကြီး၊ ဦးမင်းခင်ရပ်ကွက်၊ နေပြည်တော်၊ ယူဉ်းမနားမြို့။ ဖုန်း - ၀၆၇၂၀၄၃၁၊ ၀၉၈၃၀၀၅၂၄၊ ၀၉၄၂၀၇၁၃၄၆၊ ၀၉၇၉၉၇၃၃၅၅၅

ပညာပန်းတိုင်(၂) • ပဒုမ္မာလမ်း၊ ဘေဘဝတီရပ်ကွက်၊ (အေးငြိမ်းချမ်းသာ) လမ်းမကြီး၊ ဘားနဒ်လမ်း၊ သွယ်၊ နေပြည်တော်၊ ယူဉ်းမနားမြို့။ ဖုန်း - ၀၆၇၂၀၄၃၁၊ ၀၉၈၃၀၀၅၂၄၊ ၀၉၄၂၀၇၁၃၄၆၊ ၀၉၇၉၉၇၃၃၅၅၅

Top-10 ဝင် (၁) ဦး

- (၆) အာသာရုဏ်းထူးရှင် (၅) ဦး
- (၇) အာသာရုဏ်းထူးရှင် (၅) ဦး
- (၄) အာသာရုဏ်းထူးရှင် (၆) ဦး
- (၃) အာသာရုဏ်းထူးရှင် (၇) ဦး
- (၂) အာသာရုဏ်းထူးရှင် (၁၀) ဦး
- (၁) အာသာရုဏ်းထူးရှင် (၃၅) ဦး

စုစုပေါင်းဂုဏ်ထူးရှင် (၆၀) ဦး
 အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၇၇.၄၉%
 အငွေတန်းအောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၁၀၀%

ဘဝနောင်ချိန်များ လှပစေရေး

အမေရိကန်စာရေးဆရာကြီး အားနစ်ဟဲမင်းဝေး ရေးသားပြီး လွန်ခဲ့သည့် ၆၅ နှစ် (၁၉၅၂)ခုနှစ်အတွင်းက ထုတ်ဝေခဲ့သော 'The Old Man and the Sea' အမည်ရှိ ဝတ္ထုလတ်တစ်ပုဒ်မှာ ကမ္ဘာကျော်ခဲ့သည်။ အဆိုပါဝတ္ထုကို မြန်မာစာရေးဆရာကြီး သုံးဦးဖြစ်သည့် ဆရာကြီး မောင်ညွှန်ဝန်က ၁၉၅၄ ခုနှစ်တွင် “အတ္ထဝေါနှင့်အဘိုးအို” အမည်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဆရာကြီး တင့်တယ်က ၁၉၆၄ ခုနှစ်တွင် “အတ္ထဝေါနှင့်အဘိုးအို” အမည်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဆရာကြီးမောင်ဆုရှင်က ၁၉၇၄ ခုနှစ်တွင် “ပင်လယ်ပြာနှင့်တံငါအို” အမည်ဖြင့်လည်းကောင်း မြန်မာဘာသာသို့ အသီးသီးပြန်ဆိုခဲ့ကြပြီး ဆရာမောင်ဆုရှင်၏ “ပင်လယ်ပြာနှင့်တံငါအို” က အမျိုးသားစာပေ ဘာသာပြန်ပထမဆု ရရှိခဲ့သည်။

ဝတ္ထုမှာ ဆန်တီယာဂိုအမည်ရှိ တံငါသည်အဘိုးအိုနှင့် ဧရာမ မာလင် ငါးကြီးတစ်ကောင်တို့ကြားမှ ရုန်းကန်လှုပ်ရှားရသောတိုက်ပွဲကို သရုပ်ဖော်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ ရက်ပေါင်း ၈၄ ရက်တိုင်တိုင် ငါးတစ်ကောင်မှမိမိခွဲသော ကံဆိုးရှာသည့် တံငါသည်အဘိုးအိုတစ်ယောက်၊ ၎င်း၏ ဘဝတစ်လျှောက် အကြီးဆုံး ငါးကြီးတစ်ကောင်ကို ပင်လယ်ပြင်၌ ဖမ်းမိခဲ့ချိန်၊ ဧရာမငါးကြီးကလည်း ၎င်းအသက်ဘေးမှ လွတ်မြောက်ရေးအတွက် ပြန်လည်ရုန်းကန်ကာ သုံးရက်တိုင်တိုင် လူသားအဘိုးအိုတစ်ယောက်နှင့် ဧရာမငါးကြီးတစ်ကောင်တို့ အားပြိုင်ခဲ့ကြပြီးနောက် အဘိုးအိုမှာ ခြေကုန်လက်ပန်းကျကာ မာလင်ငါးကြီးကို ဖမ်းမိခဲ့သော်လည်း အပြန်လမ်းတွင် ငါးမန်းများ ကြောင့် ၎င်းဖမ်းမိခဲ့သောငါးကြီးမှာ အရိုးစုမှုသာ ကျန်ခဲ့ရသည့်အကြောင်း ရသမြောက်စွာ ရေးဖွဲ့ခဲ့သည့် ၎င်းဝတ္ထုမှာ ကမ္ဘာကျော်ခဲ့သည်။

အဘိုးအိုသည် လူသားတို့ကို ကိုယ်စားပြုပြီး ပင်လယ်ပြင်သည် လောကကို ကိုယ်စားပြုကြောင်း၊ လူသားသည် မိမိတို့ရှင်သန်မှုအတွက် ရုန်းကန်တိုက်ပွဲဝင်ကြရကြောင်း၊ တစ်ခါတစ်ရံအောင်ပွဲကို ဆွတ်ခူးနိုင်သည့်တိုင် ရလဒ်မှာ အနှစ်သာရနှင့် အဓိပ္ပာယ်တို့ ကင်းမဲ့တတ်ကြောင်းကို သင်တော်ပြု၍ ရေးဖွဲ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဝေဖန်သုံးသပ်ချက်များလည်း ရှိခဲ့သည်။ အဆိုပါဝတ္ထုကိုခံစား၍ အဆိုတော်ကြီး ကိုမင်းနောင်သီဆိုခဲ့သော “ဧရာ” သီချင်းမှာလည်း နားဆင်ရသူတို့ကို ခံစားမှုများ နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း ပေးစွမ်းနိုင်ကာ အိုမင်းမစွမ်းကြပြီဖြစ်သော သက်ကြီးရွယ်အိုတို့အပေါ် ကရုဏာစိတ်များ ယိုမိတ်ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။

ဧရာဟုဆိုသည့် သက်ကြီးရွယ်အိုဘဝ၊ အိုမင်းမစွမ်းသူအဖြစ်ကို (ငယ်ငယ်ရွယ်ရွယ်နှင့် ဘဝနိဂုံးချုပ်သူမှလွဲ၍) မိမိတို့အားလုံး မလွဲမသွေ ရောက်ရှိကြရမည်ဖြစ်သည်။ လူမှုစီးပွားဘဝများ ပြောင်းလဲမှု၊ ရုပ်ဝတ္ထု အသစ်အဆန်းများနှင့် ကာမဂုဏ်အာရုံ အသစ်အဆန်းများအပေါ် ငြိတွယ်မှု၊ လူနေမှုပုံစံများ ပြောင်းလဲမှုပေးလွှာများနှင့်အတူ အမိအဘ၊ အဘိုးအဘွားများအပါအဝင် သက်ကြီးရွယ်အိုများအပေါ် သားသမီး၊ မြေးမြစ်များအပါအဝင် ပျိုရွယ်သူတို့က တာဝန်ယူစောင့်ရှောက်မှုများ ပေါ့လျော့ပျက်ယွင်းလာကြသည်ကို မျက်မှောက်ကာလတွင် တွေ့မြင်လာရပြီ ဖြစ်သည်။

သက်ကြီးရွယ်အိုများကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု၊ လူမှုရေး စောင့်ရှောက်မှု မြှင့်တင်ရန်နှင့် လိုအပ်သည့်နည်းပညာနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ အကူအညီများပေးရန်စသော ရည်ရွယ်ချက်များအပါအဝင် ကောင်းသော ရည်ရွယ်ချက်များစွာဖြင့် “သက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာဥပဒေ” ကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၀ ရက်တွင် ပြဋ္ဌာန်းလိုက်ပြီဖြစ်သည်။ ဘဝ၏နောင်ဆည်းဆာချိန် ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်သော သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏ အနာဂတ်လက်ကျန်အချိန်ကာလကလေးများ လှပစေရေးအတွက် ဥပဒေပါရည်ရွယ်ချက်များ အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ပေါ်လာစေရန် ဆန္ဒမူကြံဖြင့် မျှော်လင့်မိပါကြောင်း။ ။

၂၀၁၇ ခုနှစ် (၆၉)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံတွင် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းမှုများမှရရှိလာမည့် ဆုံးဖြတ်ချက်များနှင့်အညီ ဘုံသဘောတူညီချက်တစ်ခုဖြင့် အနာဂတ်တွင် စစ်မှန်သည့် ပြည်ထောင်စုကြီးတည်ဆောက်သွားနိုင်ရေး။
- (၂) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး စုစည်းထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေး။
- (၃) ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုဖြစ်ပေါ်ရေးအတွက် ဒီမိုကရေစီစံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်နှင့် သင့်လျော်သည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတစ်ရပ်ပေါ်ပေါက်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၄) နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးမူဝါဒ မျှော်မှန်းချက်များနှင့်အညီ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအကြား ဘက်ညီမျှတစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေမည့် စီးပွားရေးအခြေအနေကောင်းများရရှိရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

မန္တလေး(မြို့တော်အနွဲ့) နှစ်သစ်ကြိုဆိုပွဲကျင်းပ

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၁
၂၀၁၇ ခုနှစ် နှစ်သစ်ကူးကြိုဆိုပွဲများကို နေရာအနှံ့ ကျင်းပခဲ့ရာ မန္တလေးမြို့ ကျိုးဘေး တစ်လျှောက်၌လည်း ပျော်ရွှင်စွာ ဆင်နွှဲကြသည်ကို တွေ့မြင်ရသည်။ မန္တလေးကျိုးဘေးတစ်လျှောက်တွင် ည ၉ နာရီမှစ၍ ၂၀၁၇ နှစ်သစ်ကူးပျော်ရွှင်ရန် ရောက်ရှိနေကြသည်။ အစည်ကားဆုံးနေရာမှာ ၆၆ လမ်း၊ ၂၆ လမ်းထောင့် ဆီဒုံးနားဟိုတယ်ရှေ့ဖြစ်သည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ် နှစ်သစ်ကူးရောက်ရှိသည့် အချိန်တွင် ကျိုးဘေးပတ်လည်နှင့် မန္တလေးမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များမှ ရောင်စုံမီးရှူးမီးပန်းများ ပစ်ဖောက်ခဲ့ကြသည်။ အောင်ကျော်ထွန်း(ပုသိမ်ကြီး)



ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း ၁-၁-၂၀၁၇ ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။

ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာဓိ)			နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘဏ်)		
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၈၄၂၅၀၀	
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၇၉၂၉၀၀	
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၈၄၂၀၀၀	
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်					
ဒီဇယ်	၆၅၀/၆၇၅	ကျပ်			
အောက်တိုန်း	၉၂	၆၆၀/၆၉၅	ကျပ်		
အောက်တိုန်း	၉၅	၇၁၀/၇၂၀	ကျပ်		
ပရီမီယံဒီဇယ်	၆၇၀/၇၁၀	ကျပ်			
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၃၇၅	၀		
ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၄၃၃	၆		
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၉၄၈	၈၈		
ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၃၈	၂၄		
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၂၀	၁၉		
တရုတ်	တစ်ယွမ်	၁၉၆	၈၃		
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၃၀၆	၂၁		

ရှေးမှ

မိမိတို့ ယခင်နှစ် ပင်လုံညီလာခံကို စလုပ်တုန်းကလည်း တချို့က စောသေးသည်။ အချိန်နည်းနည်းပေးပါဟု ပြောကြကြောင်း၊ မစောဘူး၊ နောက်ကျနေပြီဟု မိမိပြောခဲ့ကြောင်း၊ ဒီလိုညီလာခံကြီး ဖြစ်မြောက်သင့်သည်မှာ ကြာပြီဖြစ်၍ တစ်ရက်နောက်ကျလျှင်တောင် နောက်ကျလွန်းနေပြီဟု ပြောပြီး ဖြစ်မြောက်အောင်လုပ်ခဲ့ကြောင်း။

မရသေးသည်မှာ အချိန်လွန်လာ အလားတူ ယခုလုပ်ရမည့် ကိစ္စများကိုလည်း မလိုအပ်သည့် အဆောတလျင်လုပ်ခြင်းမဟုတ်ဘဲ အမြန်ဆုံးလုပ်နိုင်ရန်

ရှေးချယ်ရခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အောင်မြင်ရန်အတွက်လည်း အားလုံးက ဝိုင်းဝန်းပြီး ကူညီရန်လိုအပ်သည်ကို အထူးအထွေပြောရန် မလိုအပ်ပါကြောင်း။

အောင်မြင်မှုရအောင် ကြိုးစားရမည်

မျှော်လင့်ချက်ဆိုသည်မှာ ထပ်တလဲလဲ ပြန်ပြီးရင်သန်၍ရပါကြောင်း၊ သို့သော် ကုန်သွားသည့် အချိန်များမှာ ပြန်ပြီးမရနိုင်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့သည် အချိန်ကိုမဖြုန်းရန် အင်မတန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ယခုနှစ်တွင် မိမိတို့ ဘယ်လောက်အထိ အောင်မြင်မှုရချင်သလဲ ဆိုသည်ကို

ဆိုသည်အသုံးအနှုန်းကို သုံးထားပါကြောင်း၊ တချို့က အမျိုးသားပြန်လည်ရင်ကြားစေရေးဟု သုံးကြပါကြောင်း၊ ပြန်လည်ရင်ကြားစေရေးဟု သုံးသုံး၊ ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးဟုသုံးသုံး ယခင်က သင့်မြတ်ဖူးသည်။ ယခင်က ရင်ကြားစေရေးရှိဖူးသည်။ နောက်ပျောက်ကွယ်သွားသဖြင့် ပြန်ပြီး ပြန်လည်ရရှိအောင် လုပ်သည်။ ကြိုးပမ်းသည်ဟု အဓိပ္ပာယ်ဆောင်သလားဟု မိမိစဉ်းစားပါကြောင်း။

ထိုသို့ဆိုလျှင် လုံးဝမှန်ကန်သည်ဟု ပြော၍မရပါကြောင်း၊ မိမိတို့သည် တစ်ချိန်တစ်ခါက တကယ့်ကို မှန်ကန်သင့်မြတ်သည့် ရင်ကြားစေရေး ရခဲ့ပြီ



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန ဆိုင်းဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ် (သတင်းစဉ်)

လိုကြောင်း၊ မိမိတို့ ငြိမ်းချမ်းရေးလိုအပ်ခဲ့သည်မှာ လွတ်လပ်ရေးရကတည်းကပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်ပေါင်း ၇၀ ခန့် ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအချိန်အထိ ငြိမ်းချမ်းရေးလည်း မရသေးသည်မှာ အချိန်လွန်လာပြီဟု ထင်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRP) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ ရပ်ကွက်ရှိ အဆိုပါဌာန၌ ကျင်းပစဉ် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က အထက်ပါ အတိုင်း ပြောကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ငြိမ်းချမ်းရေးအထိမ်းအမှတ်သံလွင်ပင်ကို ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူများခြံရံ၍ စိုက်ပျိုးပေးပြီး အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန ဆိုင်းဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် ဤနေ့ကိုရွေးပြီး အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနကို ဖွင့်ရသည့် အကြောင်းအရင်းသည် မိမိတို့၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းများ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ကြိုးပမ်းမှုများ ယခုနှစ်တွင် အောင်မြင်ပါစေဆိုသည့် စိတ်ထားဖြင့်

သန္နိဋ္ဌာန်ချပြီး ကိုယ်လိုချင်သည့် အောင်မြင်မှုရအောင် ကြိုးစားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး

လားဆိုလျှင် လွတ်လပ်ရေးကာလကတည်းကစပြီး လုံးဝရရှိခြင်း မရှိသေးပါကြောင်း၊ ပြန်လည်ပြီး တည်ဆောက်ရမည့်ကိစ္စ၊ အသစ်တည်ဆောက်ရမည့်

ကိစ္စဖြစ်ပါကြောင်း။ မိမိတို့ဘာသာ ပြန်ပြီးသုံးသပ်ရမည့် တစ်နည်းအားဖြင့် အသစ်တည်ဆောက်သည်မှာ ပြန်လည်တည်ဆောက်

ခြင်းထက် လွယ်သည်ဟု ပြော၍ရပါကြောင်း၊ ပြန်လည်တည်ဆောက်ခြင်းမှာ ယခင်ရှိပြီးသား အဆောက်အအုံကြီးအပေါ် ပြန်ပြင်ပြီး ဆောက်ရခြင်းဖြစ်၍ အခက်အခဲရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ အသစ်တည်ဆောက်ပါက ကိုယ်လိုချင်သည့် ပုံစံကိုချပြီး တည်တည်မတ်မတ် တည်ဆောက်သွားလျှင် ပိုပြီးလွယ်ကူနိုင်ပါကြောင်း၊ ပြန်လည်တည်ဆောက်သည့် အနေဖြင့် ကြည့်ကြည့်၊ အသစ်တည်ဆောက်သည့်အနေဖြင့် ကြည့်ကြည့် ကြိုးစားရမည်မှာ အမှန်ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဓိကမှာ စိတ်ဆန္ဒပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တကယ် ပြန်လည်တည်ဆောက်ချင်သည့်ဆန္ဒ ရှိသလားဆိုသည်ကို မိမိတို့ဘာသာ ပြန်ပြီးသုံးသပ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

လူတိုင်း လူတိုင်းက မိမိ၏ ဒေါသ၊ လောဘပျောက်အောင် လုပ်မည်ဆိုလျှင် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ကြီးကို မြန်မြန်ဆန်ဆန် အောင်မြင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် လုပ်ဆောင်သည့် အခါ ကိုယ်ကဘာပေးနိုင်သလဲ၊ ကိုယ်က

ဘယ်လိုပံ့ပိုးပေးနိုင်သလဲ၊ ကိုယ်က ဘယ်လောက် အနှစ်နာခံနိုင်သလဲ၊ ကိုယ်က ဘယ်လောက်စွန့်လွှတ်နိုင်သလဲဆိုသည်ကို စဉ်းစားရန်လိုပါကြောင်း၊ ဟိုဘက်က ဘယ်လောက်ပေးမှာလဲ၊ ဟိုဘက်က ဘယ်လောက်ရနိုင်မှာလဲ၊ ဟိုဘက်က ငါတို့အတွက် ဘာတွေ လုပ်ပေးနိုင်မှာလဲဆိုသည့်ပုံစံဖြင့် သွားမည်ဆိုလျှင် အောင်မြင်မှုမရနိုင်ပါကြောင်း။

တည်ထောင်ရန် ကြိုးစားခြင်းဖြစ်

ဤ NRPC စင်တာ အဆောက်အအုံကြီးကို အလုပ်လုပ်နိုင်သည့် အခြေအနေရောက်ရန် အများကြီး ကြိုးစားခဲ့ရပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ကြိုးစားသော်လည်း အားလုံးက ပြီးမြောက်သေးခြင်း မရှိသေးပါကြောင်း၊ တစ်ဆင့်ချင်း၊ တစ်ဆင့်ချင်း ပိုပြီး အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို သင့်တော်သည့်လုပ်ငန်းများ ပြီးစီးနိုင်ရန်၊ လုပ်ငန်းများကို ပံ့ပိုးနိုင်ရန် အဆောက်အအုံကြီးကို တည်ထောင်ရန် ကြိုးစားခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၄ သို့



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRP) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ် (သတင်းစဉ်)

စာမျက်နှာ ၃ မှ

တချို့က မေးပါကြောင်း၊ ပင်လုံ ညီလာခံကြီး အောင်မြင်ပြီးလျှင် မိမိတို့ လိုချင်သည့် ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီ ပြည်ထောင်စုကို ထူထောင်ပြီးလျှင် ဤ NRPC က မလိုတော့ဘူးလား ဆိုပြီး မေးခွန်းထုတ်သူများ ရှိပါကြောင်း၊ ယင်းကို ယခုအချိန်တွင် မိမိပြော၍ မရသေးပါကြောင်း၊ သို့သော် ယခု တည်ဆောက်လိုက်သည့် တည်ဆောက် နေဆဲမှ တည်ဆောက်ပြီးသည့်အခါ တွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဆက်ပြီး ထိန်းသိမ်း ထားရန် အများကြီး လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ရှင်သန်အောင်လုပ်ရမည်

စောစောက သံလွင်ပင်ကို စိုက်ခဲ့ ပါကြောင်း၊ သံလွင်ပင်၏ အရေးပါပုံကို အပင်စိုက်စဉ်အခါက ရှင်းပြသွားပါ ကြောင်း၊ သို့သော် ဤသံလွင်ပင်လေး သည် ဒီနေ့စိုက်ပြီး ပစ်ထား၍ မရပါ ကြောင်း၊ ဒီနေ့စိုက်ပြီး ပြန်လည်မကြည့် လျှင် မကြာခင် သေသွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့က ဆက်ပြီး သံလွင်ပင်လေးကို ရှင်သန်အောင် လုပ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့သည် သဘာဝမြေဩဇာဖြင့် ဤသံလွင်ပင်လေးကို ရှင်သန်အောင် လုပ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရေကို လုံလောက်အောင် ပေးရမည်ဖြစ်ပြီး သိပ်အလွန်အကျွံပေး၍ မရပါကြောင်း၊ ယင်းမှာ အပင်များ၏ သဘာဝတရားပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဘာမဆို သင့်တော် အောင်လုပ်မှ ဤအပင်လေးများ ရှင်သန် နိုင်မည်၊ ဖွံ့ဖြိုးနိုင်မည်၊ အသီးအပွင့်များ နှင့် ဝေဆာနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အလွန်အကျွံလုပ်၍လည်း မရနိုင်ပါ ကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးပျက်ပြားခဲ့

ယခု ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်ပြီး အရေးကြီးဆုံးမှာ ယုံကြည် မှုတည်ဆောက်ရန်နှင့် ယင်း၏ အခြေခံ မှာ ဖြောင့်မတ်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေး သံလွင်ပင်လေးကို ရှင်သန် စေချင်လျှင် အရေးကြီးသည်မှာ မိမိတို့ အချင်းချင်းအကြား မှန်မှန်ကန်ကန်၊ ဖြောင့်ဖြောင့်မတ်မတ်၊ ဖွင့်ဖွင့်လင်းလင်း၊



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်

ဖြူဖြူစင်စင် ဆက်ဆံနိုင်ရန်လိုပါကြောင်း၊ ကိုယ်လိုချင် တာရှိလျှင်လည်း လိုချင်သည် ဟု ပြော၍ရပါကြောင်း၊ လူဖြစ်သည် အတွက် လိုချင်တာရှိပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ဆန္ဒချင်းမတူ၍ ငြိမ်းချမ်းရေးများ ပျက်ပြားခဲ့ရခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကိုယ် လိုချင်တာနှင့် သူလိုချင်တာ မတူသဖြင့် သို့မဟုတ် သူလိုချင်တာကို ကိုယ်ကလည်း လိုချင်ပြီးလျှင် သင့်မြတ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးပျက်ပြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ဖြူစင်သန့်ရှင်းသော စိတ်ထားများ

၂၀၁၇ ခုနှစ်၏ ပထမဦးဆုံးနေ့မှစပြီး အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဖြူစင်သည့် စိတ်ဓာတ်များနှင့် ဆက်ပြီးသွားကြစို့ဟု တိုက်တွန်းချင်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ငြိမ်းချမ်းရေးသင်္ကေတသည် ချိုးဖြူးလေး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဖြူစင်ခြင်းဟု ဆိုချင် ပါကြောင်း၊ ဖြူစင်သန့်ရှင်းခြင်းဆိုသည် မှာ တစ်ယောက်နှင့် တစ်ယောက်အပေါ် ဖြူစင်သန့်ရှင်းသော စိတ်ထားများ မထားဘဲ တကယ့်စစ်မှန်သည့် ငြိမ်းချမ်း

ရေးကို မရနိုင်ပါကြောင်း၊ ခိုင်မြဲသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို မိမိတို့ မတည်ဆောက် နိုင်ပါကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဖြူစင်သည့် စိတ်ထားများထားချင်လျှင် မိမိကိုယ်ကို တစ်ချိန်လုံး သုံးသပ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လောဘကို အလှူဒါနဖြင့် အောင်နိုင် စေရာ၏ဟုဆိုသည့်အတိုင်း ကိုယ့်လောဘ များနှင့် လိုချင်စိတ်များကို ပေးကမ်းချင် သည့်စိတ်၊ တခြားသူ၏ ဆန္ဒများကို တတ်နိုင်သလောက် မှန်မှန်ကန်ကန် နည်းလမ်းဖြင့် ဖြည့်ဆည်းပေးချင်သည့် စိတ်ထားဖြင့် အောင်နိုင်ယူရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်များ အောင်မြင်မည်

မိမိတို့၏ ဒေါသများကိုလည်း မေတ္တာထားခြင်းဖြင့် အောင်နိုင်ယူရမည်၊ လောဘနှင့် ဒေါသကို အောင်နိုင်နိုင်မည် ဆိုလျှင် မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး မရှိစရာအကြောင်း ဘာမျှမရှိပါကြောင်း၊ ယင်းစိတ်နှစ်ခုသာ ပျောက်ကွယ်သွားမည်ဆိုလျှင်၊ လုံးဝ

ပျောက်ကွယ်သွားခြင်း မဟုတ်ဘဲ အများကြီး လျော့ကျသွားမည်ဆိုလျှင် မိမိတို့၏ အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ် ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်များ အောင် မြင်မည်ဟု လုံးဝယုံကြည်ပါကြောင်း။

အကြီးဆုံးစိန်ခေါ်မှုပင်ဖြစ်

အချိန်တွေ လွန်လာသည်အတွက် ယခုနှစ်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးပန်းတိုင်ကို တကယ့်ကို တည်တည်မတ်မတ် သွားနိုင် ပြီဆိုသည့် အခြေအနေဖြစ်အောင် ဝိုင်းဝန်းပြီး ကြိုးစားစေချင်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးပန်းတိုင်ကို ရောက်တော့ မည်၊ တည်တည်ဖြောင့်ဖြောင့် လမ်းပေါ် ကို ရောက်နေပြီဆိုလျှင် အားလုံးဝိုင်းပြီး အမြန်ဆုံးဖြစ်အောင် ကြိုးစားရမည်၊ တည်တည်မတ်မတ် လမ်းပေါ်ရောက် ရန်မှာ အကြီးဆုံးစိန်ခေါ်မှုပင် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ယင်းစိန်ခေါ်မှုများကို ဤအဆောက် အအုံထဲမှ ပဟိုပြုပြီး မိမိတို့ ရင်ဆိုင် သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရင်ဆိုင်သည့် အခါတွင်လည်း နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသား အားလုံး၏ အကူအညီဖြင့် တစ်ကမ္ဘာလုံး

မှာရှိသည့် မိမိတို့ နိုင်ငံအပေါ် တကယ့်ကို စေတနာထားသည့် မိတ်ဆွေများ၏ ဝန်းရံမှုဖြင့် မိမိတို့ အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအောင် လုပ်သွားမည်ဆိုသည်ကို ပြည်သူ ပြည်သားအားလုံးသိအောင် ပြောချင် ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်က ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်နှင့် တက်ရောက်လာကြသူများ သည် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက် ပြီး နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့သည် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

သံလွင်ခက်ကို ကိုက်ချိ၍ ပျံသန်းနေသော ချိုးငှက်ဖြူ

ယဉ်ကျေးမှုတိုင်းတွင် ငြိမ်းချမ်းရေး အမှတ်သင်္ကေတများ ကိုယ်စီကိုယ်င ရှိနေတတ်ပြီး နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ် ပြု အမှတ်သင်္ကေတတစ်ခုမှာ သံလွင် ခက်ကို ကိုက်ချိ၍ ပျံသန်းနေသော ချိုးငှက်ဖြူဖြစ်ပါသည်။ သံလွင်ခက်ကို ကိုက်ချိ၍ ပျံသန်းနေသော ချိုးငှက်ဖြူ

သည် ငြိမ်းချမ်းရေးအထိမ်းအမှတ် သင်္ကေတများအနက် ရှေးအကျဆုံး သင်္ကေတ လက္ခဏာတစ်ခုဖြစ်ပြီး အောင်ပွဲ၏ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ်လည်း အမှတ်သညာ ပြုကြသည်။

သံလွင်ပင်သည် ဖျက်ဆီး၍ မရနိုင် သော အပင်၊ ခံနိုင်ရည်ရှိသော အပင်၊ လူတို့အတွက် အကျိုးပြုသော အပင်၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအသွင်ဆောင်သော အပင်၊ လောကအကျိုးသယံပိုးသော အပင် အဖြစ်လည်း မှတ်ယူကြသည်။ အရွယ် ရောက်ပြီး သံလွင်ပင်၏ အမြင့်မှာ ပေ ၅၀ နှင့် ပင်စည်လုံးပတ် ၃၀ ပေခန့်ရှိ၍ အနှစ် ၂၀၀၀ ကျော်အထိ ရှင်သန်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ကြောင့် ပြည်ထောင်စုမြန်မာ နိုင်ငံတော်၏ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး၊ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးတို့ကို ဦးစီးဆောင်ရွက်မည့် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်အနေဖြင့် စိုက်ပျိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

မြန်မာနှင့် ဂျပန် ကင်းထောက်အမျိုးသမီးများ၏ စတုတ္ထအကြိမ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စခန်းချသင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁
မြန်မာကင်းထောက် အမျိုးသမီးအဖွဲ့နှင့် ဂျပန်ကင်းထောက် အမျိုးသမီးအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် စတုတ္ထအကြိမ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စခန်းချသင်တန်း (Fourth International Camp for MMGG and GSJ) ဆင်းပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက နေပြည်တော်ရှိ အားကစားလေ့ကျင့် ရေးစခန်း(Gold Camp)၌ ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးကင်းထောက်အဖွဲ့ အမျိုးသမီးကင်းထောက်ချုပ် ဒေါက်တာ ဒေါ်တင်လှကြည်နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံအိဆာကာ အမျိုးသမီးကင်းထောက် အဖွဲ့မှ Chief Executive Organizer, Ms. Kuniko Tatamitani တို့က အမှာစကားပြောကြားသည်။



စတုတ္ထအကြိမ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စခန်းချသင်တန်း(Fourth International Camp for MMGG and GSJ) ဆင်းပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီး ကင်းထောက်အဖွဲ့ အမျိုးသမီးကင်းထောက်ချုပ် ဒေါက်တာ ဒေါ်တင်လှကြည် သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များ ပေးအပ်စဉ်

နိုင်ငံ အိဆာကာ အမျိုးသမီးကင်းထောက် အဖွဲ့မှ Chief Executive Organizer, Ms. Kuniko Tatamitani နှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်နာ Ms. Michiko Hanaoka တို့က သင်တန်း

ပေးအပ်ရာ အမျိုးသမီးကင်းထောက်ချုပ် ဒေါက်တာ ဒေါ်တင်လှကြည်က လက်ခံ သည်။

ယင်းစခန်းချ သင်တန်းကို ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်က စတင်၍ နေပြည်တော်ရှိ အားကစားလေ့ကျင့်ရေး စခန်း(Gold Camp)၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ရာ ဂျပန်နိုင်ငံ အိဆာကာမြို့နှင့် ဟီရိုရှီးမား မြို့မှ ကင်းထောက်အမျိုးသမီးများနှင့် ကြီးကြပ်သူများ ၄၁ ဦးနှင့် အထက်မြန်မာ ပြည်၊ အောက်မြန်မာပြည်နှင့် နေပြည်တော်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်း များ၊ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်များမှ မြန်မာ ကင်းထောက်အမျိုးသမီး ၉၂ ဦးတို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ဂျပန်နှင့် မြန်မာ ကင်းထောက်ပညာများ အတွေ့အကြုံ ဖလှယ်ခြင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက် သည့် ဆွေးနွေးပွဲများ၊ နိုင်ငံအလိုက် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု တေးသီချင်းများ၊ ဝတ်စားဆင်ယင်မှုများ၊ ရိုးရာအကနှင့် ကစားပွဲများ၊ တောတွင်းစခန်းချ ပညာရပ်များ၊ ရှေးဦးသူနာပြုစုနည်းများ၊ မီးပုံပွဲများ လေ့ကျင့်သင်ကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်လုံးကျွတ် ဘာသာပေါင်းစုံ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကျင်းပ

ဖယ်ခုံ ဇန်နဝါရီ ၁

ရမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်း ဖယ်ခုံမြို့၌ (၅)ကြိမ်မြောက် မြို့နယ်လုံးကျွတ် ဘာသာ ပေါင်းစုံကော်မတီက ကြီးမှူးကျင်းပသော လူမျိုး/ဘာသာပေါင်းစုံ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ကို ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက် ညနေ ၆ နာရီခွဲက ယေဇူးရွှေနန်းတော်ဘုရားကျောင်း၌ ကျင်းပ သည်။

အခမ်းအနားတွင် ဖယ်ခုံကက်သလစ် သာသနာ့ဂိုဏ်းအုပ် ဆရာတော်ကြီး ရောဘတ်၊ နှစ်ခြင်းဓမ္မဆရာ ဦးထွန်းလှ၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုဗဟိုဌာန ခေါင်းဆောင် ဆရာတော် ဦးတီသန့်နှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးတင်ဇော်တို့က နှစ်သစ်အကြံ အမှာစကားပြောကြားသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ကြွရောက်လာကြသော ဆရာတော်/သံဃာတော် များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ခရစ်ယာန်ဘုန်းတော်ကြီးများ၊ ဗုဒ္ဓဘာသာဘုန်းတော်ကြီးများနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့က နှစ်သစ်ကူးမီးပုံကို မီးရှူး မီးပန်းများဖြင့် ပစ်ဖောက်မီးညှို့၍ ၂၀၁၇ ခုနှစ် နှစ်သစ်ကို ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ကယန်း၊ ရှမ်း၊ ပအိုဝ်း၊ ကယား၊ စသည့် တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံက ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု အဆိုအကများဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေခဲ့ကြသည်။ အခမ်းအနားသို့ ဗုဒ္ဓဘာသာဘုန်းတော်ကြီးများ၊ RC ကက်သလစ်ဘာသာ ဆရာ တော်နှင့် ဘုန်းတော်ကြီးများ၊ နှစ်ခြင်းခရစ်ယာန်ဘာသာ သင်းအုပ်ဆရာတော်ကြီး များ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဘာသာပေါင်းစုံ၊ လူမျိုးပေါင်းစုံမှ ပြည်သူများ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်ထွေး(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် လူငယ်များစကားဝိုင်း (ငြိမ်းချမ်းရေးစကားဝိုင်း) ကျင်းပ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုသည်မှာ စားပွဲဝိုင်း၌ထိုင်ပြီး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး၍ အဖြေယူရသည့်ကိစ္စဖြစ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် လူငယ်များစကားဝိုင်း (ငြိမ်းချမ်းရေးစကားဝိုင်း) ကို ယနေ့မနက် ၂ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာ့အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်း ဗဟိုဌာန-၂ ၌ ကျင်းပသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးစကားဝိုင်း၌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဖိုတင်းနေထိုင်သူများအားလုံးနှင့် ကမ္ဘာသူ ကမ္ဘာသားအားလုံး ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် နှလုံးစိတ်ဝမ်းအေးချမ်းကြပါစေ၊ ကောင်းကျိုးလိုရာဆန္ဒအဝဝနှင့်ပြည့်စုံကြပါစေဟု ဆုတောင်းမေတ္တာပို့လိုက်ပါကြောင်း။

စိန်ခေါ်မှုတစ်ခုဖြစ်

မိမိတို့၏ သန်း ၅၀ ကျော် နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများထဲတွင် မြောက်မြားစွာသော ဆန္ဒများရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုဆန္ဒများအနက် ဘယ်ဆန္ဒသည် အဓိကအကျဆုံးလဲ၊ ဘယ်ဟာတွေကို ဦးစားပေးပြီး အကောင်အထည်ဖော်ရမလဲ ဆိုသည်ကို ပြည်သူလူထုရွေးချယ်တင်မြှောက်ထားသည့် အစိုးရတစ်ရပ်အတွက် အကြီးဆုံးတာဝန်တစ်ခု၊ စိန်ခေါ်မှုတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း။

ဘယ်ဆန္ဒကို ဦးစားပေးရမလဲဆိုသည်ကို ရွေးချယ်ရန်လည်း အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ယင်းဆန္ဒများကို ဘယ်လိုပုံစံဖြင့် ဖြည့်ဆည်းပေးရမည်ဆိုသည်ကို ဆုံးဖြတ်ရန်လည်း အင်မတန်မှ အရေးကြီးပါကြောင်း၊ တချို့က နည်းလမ်းက အရေးမကြီးဘူး၊ ကိုယ်လိုရာ ရရင်ပြီးရောဟု ထင်ကြပါကြောင်း၊ ကိုယ်လိုရာ ပန်းတိုင်ရောက်ရင်ပြီးရော ဘယ်လိုလမ်းက သွားရ သွားရဆိုပြီး ယူဆသူများလည်း ရှိပါကြောင်း၊ မိမိတို့အမြင်တွင် လမ်းမှား သွားလျှင် ပန်းတိုင်ရောက်သည့်အခါ ကိုယ်ထင်သလို မဟုတ်တာ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် လူငယ်များစကားဝိုင်း (ငြိမ်းချမ်းရေးစကားဝိုင်း) တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ် (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ လူငယ်များနှင့်အတူ စုပေါင်းဓာတ်ပုံရိုက်စဉ် (သတင်းစဉ်)

ဖြစ်တတ်ပါကြောင်း၊ လမ်းမှန်ကသွားမှသာလျှင် မိမိတို့ လိုချင်သည့်ပန်းတိုင်ကို မှန်မှန်ကန်ကန်ရောက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၁၇ခုနှစ်တွင် စတင်စဉ်းစားရမည်မှာ နိုင်ငံအတွက် ဘာတွေပထမဦးဆုံး ဦးစားပေးပြီး လုပ်ရမလဲဆိုသည်ကို စွဲမြဲစွာ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခင်နှစ်က ပြည်သူလူထုအများစု၏ ရွေးချယ်တင်မြှောက်မှုဖြင့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်အစိုးရ စတင်ထူထောင်ကတည်းက မိမိတို့တင်ပြထားသည့်ကိစ္စများရှိပါကြောင်း၊ ဘာတွေကို မိမိတို့ ဦးစားပေးပြီး ဆောင်ရွက်မလဲဆိုသည်ကို မိမိတို့တင်ပြထားပါကြောင်း၊ ထိုထဲတွင် အရေးအကြီးဆုံးတစ်ခုမှာ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပြည်သူလူထု၏ ဘဝတိုးတက်ရေးသည် မိမိတို့ ဦးစားပေးထားသည့်ကိစ္စနှစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုနှစ်ခုမှာ ဆက်နွှယ်မှုရှိပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် အေးချမ်းမှု နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများ၏ဘဝ တိုးတက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဘဝတိုးတက်မှု ငြိမ်းချမ်းရေးကို ထိန်းသိမ်းထားနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ထိုနှစ်ခုကို အရေးအကြီးဆုံး ရည်ရွယ်ချက်အနေဖြင့် သတ်မှတ်ထားခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

ပထမနှစ်ဦးပိုင်းမှစပြီး မိမိတို့အစိုးရအဖွဲ့တစ်ရပ်ပြည့်မည့်

အချိန်အထိ ဝန်ကြီးဌာန၊ အစိုးရဌာနအသီးသီးမှ တစ်နှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ တစ်နှစ်အတွင်း ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့်စိန်ခေါ်မှုများကို ဘယ်လိုနည်းဖြင့် ကျော်လွှားမလဲဆိုသည့် မိမိတို့ခန့်မှန်းထားသည့်အစီအစဉ်များကို တင်ပြသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ရည်မှန်းချက်များအနက်ဦးစားပေးပြီး ကိုယ်တိုင်တာဝန်ယူထားသည့်ကိစ္စတစ်ခုမှာ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့အစိုးရအဖွဲ့ဖွဲ့ပြီး များမကြာမီ မေလမှစ၍ ဒုတိယပင်လုံညီလာခံ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံကြီးကျင်းပရေးအတွက် ကြိုးစားခဲ့ပါကြောင်း၊ ဒုတိယပင်လုံညီလာခံကြီးကျင်းပရန်အတွက် ခြေလှမ်းအများကြီးလှမ်းရန်လိုပါကြောင်း၊ ခြေလှမ်းအများကြီး လှမ်းရန်လိုအပ်သည့်အထဲတွင် တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကိစ္စ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အပစ်အခတ်ရပ်စဲပြီးမှ တကယ့်ငြိမ်းချမ်းရေးကို မိမိတို့ရနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပစ်ခတ်ခတ်ရင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးရသည်ဆိုသည်မှာ မဖြစ်နိုင်ပါကြောင်း၊ တကယ့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုသည်မှာ ဆွေးနွေးပွဲစကားဝိုင်းတွင် ထိုင်ပြီး ဆွေးနွေးခြင်းဖြင့်သာ ရနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့သမိုင်းတွင် ဘယ်လောက်ပင်စစ်ပွဲများ တိုက်ခိုက်တိုက်ခိုက် နိဂုံးချုပ်အဖြေမှာ စကားပြောပြီး အဖြေရှာရသည့်ကိစ္စ၊ စားပွဲဝိုင်း၌ထိုင်ပြီး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး၍ အဖြေယူရသည့်

ကိစ္စပင်ဖြစ်ပါကြောင်း။
၂၀၁၇ ခုနှစ်၏အစပိုင်း ဒီဇင်ဘာတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သည့်စကားဖြင့် စတင်သည်ဟု မိမိဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် စကားဆိုသည်မှာ အခုငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် လုပ်ကိုင်နေသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် မိမိတို့အစိုးရဘက်မှ အဖွဲ့များ ဆွေးနွေးရုံသာမဟုတ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ပြည်သူပြည်သားများနှင့် ဆွေးနွေးခြင်းကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများအားလုံးပါလာအောင် မိမိတို့နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများသည် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ပတ်သက်၍ တယ်လိုအမြင်ရှိသလဲ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သည့်ပြဿနာများ၊ စိန်ခေါ်မှုများကို ဘယ်လိုကိုင်တွယ်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ရှိသလဲဆိုသည်ကို သိရန်လိုပါကြောင်း၊ အားလုံးလက်တွဲပြီး လုပ်လျှင် အောင်မြင်မည့်ကိစ္စတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒါကို ဆွေးနွေးရန်အတွက် ဘယ်သူနှင့် စတင်ဆွေးနွေးမလဲဆိုသည်ကို စဉ်းစားပါကြောင်း။
အမှန်ပြောရလျှင် မိမိအနေဖြင့် ယခုထက်ငယ်သည့် ကလေးများနှင့် ဆွေးနွေးချင်ပါကြောင်း၊ ပထမဦးဆုံး ကလေးများနှင့်ဆိုလျှင် သိပ်အဆင်မပြေဘူးဆိုပြီး လူငယ်များနှင့် စခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ နောင်တစ်ချိန်တွင် ကလေးများနှင့် ဆွေးနွေးမှု

များလည်းလုပ်ချင်ပါကြောင်း၊ စီးပွားရေးသမားများနှင့် ဆွေးနွေးမှုများလည်းလုပ်ချင်ပါကြောင်း၊ ဒါမှ စီးပွားရေးသမားများ၏ နိုင်ငံရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအပေါ် အမြင်ကို သိနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။
ဘယ်လိုစီးပွားရေးသမားများကဝိုင်းဝန်းပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ကူညီနိုင်မလဲဆိုသည်ကို ဆွေးနွေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒီလိုဆွေးနွေးပွဲများလုပ်ခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားအားလုံးသည် ဒီငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ကို သူတို့လည်း ပိုင်သည်ဆိုသည့် စိတ်ရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရှိလာစေချင်ပါကြောင်း၊ အခုခေတ်တွင် နိုင်ငံရေးအရ အင်မတန်အရေးကြီးသည့်စကားလုံးတစ်ခု အသုံးအနှုန်းတစ်ခုမှာ ပိုင်ဆိုင်မှုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ဆိုသည်မှာ တစ်နိုင်ငံလုံး၏ ပိုင်ဆိုင်မှုဖြစ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့အားလုံးပိုင်ဆိုင်ရန် မိမိတို့မှာ တာဝန်ရှိပါကြောင်း။
ယခုလိုဆွေးနွေးပွဲများ လုပ်ဖြစ်ရသည့်အကြောင်းအရင်းတစ်ခုမှာ မိမိတို့နိုင်ငံ၌ တူညီသည့်ကိစ္စအများကြီးရှိသည်ကို ပေါ်လွင်စေချင်၍ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူငယ် ၁၈ ယောက်၏ အတွေးအခေါ်၊ စိုးရိမ်မှု၊ မျှော်လင့်မှု၊ ပုပန်မှုများသည် လူငယ်အများကြီး၏ စိတ်ထဲတွင်ရှိသည့် စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ၊ မျှော်လင့်ချက်များနှင့် ထပ်တူထားမှု ထပ်မျှဖြစ်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ အချင်းချင်း ကြားတွင် ပိုပြီး သွေးစည်းညီညွတ်သည့် အနေအထားကိုလည်း ဖြစ်သွားစေချင်ပါကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးသာအဓိက

ကိုသာယာ

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ဟာ ၂၀၁၆-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှာ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဦးဆောင်အဖွဲ့နဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီတွေ့ဆုံပွဲမှာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က “နောင်မျိုးဆက်တွေအတွက် ထားခဲ့ရမယ့် အကောင်းဆုံးအမွေအနှစ်ဆိုတာ ငြိမ်းချမ်းရေးပါပဲ။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံဟာ ငြိမ်းချမ်းမှုတိုးတက်နိုင်မှာပါ။ ညီညွတ်မှု ငြိမ်းချမ်းနိုင်မှာပါ။ ဒါကြောင့် ကျွန်မတို့က ညီညွတ်ရေးကို ရှာဖွေရမယ်။ ညီညွတ်ရေးကို အခြေခံတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးကို တည်ဆောက်ရမယ်” လို့ ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ပါတယ်။

အတိတ်ကိုသင်ခန်းစာယူပြီး ကောင်းမွန်တဲ့အနာဂတ်ကိုဖန်တီး

ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံဟာ နယ်ချဲ့လက်အောက်က လွတ်မြောက်ဖို့ အသက်သွေးချွေးမြောက်မြားစွာပေးဆပ်ခဲ့ရတာပါ။ ဒါပေမယ့် လွတ်လပ်ရေးရတဲ့အချိန်က စပြီး ဒီနေ့အထိ ပြည်သူလူထုဟာ လွတ်လပ်ရေးရဲ့အရသာကို ပြည့်ပြည့်ဝဝမခံစားနိုင်ကြသေးပါဘူး။ အထူးသဖြင့် တိုင်းရင်းသားအများစုနေကြတဲ့ နယ်စပ်ဒေသ၊ တောင်ပေါ်ဒေသတွေမှာပေါ့။ လွတ်လပ်ရေးနဲ့အတူ လူမျိုးစွဲ၊ ဘာသာစွဲ၊ ဝါဒစွဲတွေကို အခြေခံတဲ့ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းတွေ ပေါ်ပေါက်လာပြီး ပြည်တွင်းဆူပူသောင်းကျန်းမှုဒဏ်ကို အားလုံးခံစားရပါတယ်။ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခတွေကြောင့် မငြိမ်မသက်ဖြစ်နေတဲ့ နယ်စပ်ဒေသတစ်လျှောက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများသာမက တစ်နိုင်ငံလုံးက ပြည်သူ့အားလုံးကိုပါ ဒုက္ခမျိုးစုံကို မျှဝေခံစားခဲ့ကြရတာပါ။ လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက် ရန်ကုန်အစိုးရလိုတောင် ခေါ်ခံရလောက်အောင် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုကင်းမဲ့ပြီး သောင်းကျန်းမှုထူပြောခဲ့ရာက ဒီအခြေအနေရောက်အောင် ပေးဆပ်ရင်းနှီးခဲ့ရတာတွေက အများကြီးပါ။ တကယ်တော့ ဒါတွေအားလုံးဟာ နိုင်ငံရဲ့အရင်းအမြစ်တွေ ဆုံးရှုံးရတာပါ။ ပေါင်းစည်းရင် အင်အားဖြစ်ပြီး တိုးတက်အောင်မြင်မှုတွေ ရရှိခံစားကြရမယ့်အစား ကွဲပြားခြားနားခြင်းပဋိပက္ခတွေနဲ့ လျှောက်ခဲ့လို့ ကြုံခဲ့ရတဲ့ နှစ်နာဆုံးရှုံးမှု အတိတ်သမိုင်းဟာ သင်ခန်းစာယူစရာတွေပါ။ ရလဒ်ကတော့ တစ်ချိန်က အရှေ့တောင်အာရှမှာ လက်ရှိဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေတယ်ဆိုတဲ့ နိုင်ငံတစ်ချို့ထက် ရှေ့ကပြေးခဲ့တဲ့အဆင့်ကနေ လက်ရှိအခြေအနေအထိ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အောက်ကျနေတာကြောင့် ပြည်သူလူထုရဲ့လိုအပ်ဆန္ဒနဲ့အညီ ပြောင်းလဲနေတဲ့ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်သစ်ကို တည်ဆောက်နေတဲ့ အချိန်မှာ အတိတ်ကဖြစ်ပျက်ခဲ့တာတွေကို အတိတ်မှာပဲထားခဲ့ပြီး အခုချိန်မှာသာ ငြိမ်းချမ်းတဲ့နိုင်ငံအဖြစ် ပြောင်းလဲပစ်ဖို့အခွင့်အရေး အားလုံးမှာရှိနေပါပြီ။ ဒါကို လက်လွှတ်မခံဘဲ တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲပြီး အေးချမ်းသာယာတဲ့ နိုင်ငံတော်ကိုတည်ဆောက်ဖို့ အားလုံးမှာတာဝန်ရှိနေပါတယ်။

နားလည်မှု၊ ယုံကြည်မှုတို့ဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှ

ငြိမ်းချမ်းရေးရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲမည်

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေနဲ့ တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးကို ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက်သာမက အားလုံး တောင်တမ္မာမုန်းတဲ့ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကို အကောင်အထည်ဖော်ရေးအတွက် အခြေခံလိုအပ်ချက်အဖြစ် ဦးစားပေးသတ်မှတ်ပြီး အရှိန်အဟုန်နဲ့ဆောင်ရွက်နေတာ အားလုံးအသိပါ။ လိုအပ်တဲ့ကော်မတီတွေ၊ အဖွဲ့အစည်းတွေ ဖွဲ့စည်းပြီး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုတွေနဲ့ ရေဆက်သွားမယ့် ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းကြောင်းကို ရှာဖွေဖော်ဆောင်နေပါတယ်။ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများရဲ့ အခြေခံဖြစ်တဲ့ နိုင်ငံရေးပြဿနာများကို ညီညွတ်မှု၊ ပေါင်းစည်းမှုတို့ဖြင့် ဖြေရှင်းအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ဖို့အတွက် (၂၀) ရာစု ပင်လုံညီလာခံလိုအပ်တဲ့ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံကြီးကို ကျင်းပခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အရင်အစိုးရကစခဲ့တဲ့ရလဒ်အဖြစ် NCA ကို တချို့အဖွဲ့တွေ လက်မှတ်ရေးထိုးကြပြီး တချို့က မထိုးကြသေးပါဘူး။ ငြိမ်းချမ်းရေးတံခါးကို အမြဲဖွင့်ထားပြီး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကြဆဲပါ။ အဲဒီရဲ့ အကျိုးဆက်နဲ့ လက်ရှိအစိုးရရဲ့ ဦးစားပေးလုပ်ဆောင်ချက်တွေကြောင့် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့တဲ့ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၀) ရာစု ပင်လုံတစ်ဆင့် အခုချိန်မှာ အောက်ခြေအဖွဲ့အစည်းတွေဟာ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုတွေ ဆက်လုပ်နေကြပါတယ်။ အဲဒီကမှတစ်ဆင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှာ ဒုတိယအကြိမ် (၂၀) ရာစု ပင်လုံညီလာခံကို ဆက်ကျင်းပဖို့ ရည်ရွယ်လုပ်ဆောင်နေကြပါတယ်။ အဲဒီညီလာခံကြီးက ထွက်ပေါ်လာတဲ့ ရလဒ်များနဲ့အညီ တစ်နိုင်ငံလုံးအတွက် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေး၊ ရရှိဖို့ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြရာမှာ ပါဝင်ပတ်သက်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေအနေနဲ့ အပြန်အလှန်နားလည်မှု

အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုတို့ဖြင့် ပူးပေါင်းအဖြေရှာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ကြပြီး ရလဒ်မယ့်ဆုံးဖြတ်ချက်များနဲ့အညီ ဘုံသဘောတူညီချက်တစ်ခုနဲ့ စစ်မှန်တဲ့ ပြည်ထောင်စုကြီးကို တည်ဆောက်သွားကြမှာပါ။ ဒီခရီးစဉ်ကြီးမှာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးရဲ့ ထောက်ခံမှုနဲ့ တက်ကြွစွာပူးပေါင်း ပါဝင်ကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။ စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ အပြန်အလှန်လေးစားယုံကြည်မှု၊ စိတ်ရှည်သည်းခံမှုတွေနဲ့ ဝိုင်းဝန်းလုပ်ကြမယ်ဆိုရင် အောင်မြင်နိုင်တဲ့အနေအထားပါ။

ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ပျက်ပြားစေမယ့်လုပ်ရပ်များကို

တိုင်းရင်းသားအားလုံး စုစည်းထိန်းသိမ်းကာကွယ်

နိုင်ငံတော်ကို ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုအဖြစ် တည်ဆောက်နိုင်ဖို့ ကြိုးစားဆောင်ရွက်ရာမှာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရမယ့်အလုပ်တွေဟာ အများကြီးပါ။ နှစ်ပေါင်းများစွာ အမြစ်တွယ်ခဲ့တဲ့ အကြောင်းအရာတချို့ကို ချက်ချင်းပြောင်းလဲဖို့ဆိုတာက လွယ်ကူမဟုတ်ပါဘူး။ အဲဒီအထဲမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကတော့ ပိုပြီး ခဲယဉ်းသလို ပိုပြီးနူးညံ့သိမ်မွေ့မှာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ပါဝင်ပတ်သက်သူတွေဟာ တစ်စည်းတစ်လုံးတည်းနဲ့ ညီညွတ်ကြရမှာပါ။ မယုံကြည်မှုတွေ၊ သံသယတွေကို ဖျောက်ဖျက်နိုင်ကြရမှာပါ။ ပြဿနာအသစ်တွေပေါ်ပေါက်မိဖို့ ရှောင်ကြဉ်ကြရမှာပါ။ ရှေ့တိုးရမယ့်ဖြေရှင်း နောက်ပြန်လှည့်တာမျိုးမဖြစ်ဖို့ သတိထားဆင်ခြင်ကြရမှာပါ။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေနဲ့ တိုးတက်ပြောင်းလဲမှုအားလုံးရဲ့ အခြေခံဖြစ်တဲ့

အခုလို လက်နက်ကိုင်လမ်းစဉ်နဲ့ တိုက်ပွဲတွေဖြစ်နေမယ့်ဆိုရင် နိုင်ငံအတွက် ဘာမှ အကျိုးဖြစ်ထွန်းလာစရာ မရှိပါဘူး။ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် သက်ဆိုင်သူအားလုံးဟာ ဆွေးနွေးအဖြေရှာကြရမှာပါ။ နိုင်ငံနဲ့ပြည်သူလူထုအတွက် စဉ်းစားရမှာဖြစ်လို့ ရရှိနေတဲ့အခွင့်အရေးနဲ့ အကျိုးစီးပွားတွေကို ဖက်တွယ်နေလို့ မဖြစ်နိုင်တော့ပါဘူး။ စွန့်လွှတ်သင့်တာ စွန့်လွှတ်ပြီးမှသာ တောင်းဆိုရမှာကို ထပ်မံတောင်းဆိုသင့်ပါတယ်။ အဟောင်းတွေကိုလည်း ဖက်တွယ်ထားမယ်။ အသစ်တွေကိုလည်း ထပ်မံလိုချင်တယ်ဆိုတဲ့အတွေးထဲက ရုန်းထွက်ကြရမှာပါ။ စစ်မှန်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့မယ့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် စဉ်းစားသင့်ကြပါပြီ။

ငြိမ်းချမ်းရေးကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေဆဲမှာပဲ တိုက်ပွဲတွေဖြစ်နေပြန်ပါတယ်။ ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းမှာဖြစ်တယ်။ ရှမ်းပြည်နယ် အရှေ့မြောက်ဘက်မှာ ဖြစ်တယ်။ နိုင်ငံတော်က ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေတုန်းမှာပဲ အထက်ပါဖြစ်စဉ်တွေ ပေါ်ပေါက်လာတာဟာ တော်တော်စိတ်မကောင်းစရာပါ။ အားကောင်းတိုးတက်လာရမှာထက် အားပျော့ယုတ်လျော့သွားစေတဲ့ အနက်လက္ခဏာပါ။ အေးချမ်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တဲ့ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကို ရည်မှန်းကြိုးစား ဆောင်ရွက်နေတဲ့ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများနဲ့ ပြည်သူလူထုအတွက် ကြိုးမားတဲ့အဟန့်အတားပါ။ ဒီလောက် ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေဆဲမှာပဲ ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့က နမူပူမြို့နယ် ပန်လုံကျေးရွာအနီးမှာ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအချင်းချင်း တိုက်ပွဲဖြစ်ကြောင်းနဲ့ ပြည်သူတစ်ယောက် ဒဏ်ရာရကြောင်း၊ တိုက်ပွဲတွေကြောင့် သီပေါ၊ လားရှိုး၊ နမ့်ဆန်ဆက်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်း ပြတ်တောက်သွားပြီး တိုက်ပွဲဖြစ်တဲ့ရွာက ရွာသူရွာသားတွေဟာ တိုက်ပွဲနဲ့ကင်းလွတ်တဲ့ရွာတွေကို ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြောင်း သတင်းများအရ ထပ်မံသိရပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းတွေဟာ တပ်မတော်နဲ့သာမကဘဲ အချင်းချင်းလည်း တိုက်ပွဲတွေ ဖြစ်နေကြပါတယ်။ ဒီအတိုင်း သွားနေကြမယ်ဆိုရင်တော့ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်က ရင်လေးစရာကောင်းနေဦးမှာပါပဲ။

ဖြစ်စဉ်အားလုံးမှာ စတင်ဖြစ်ပွားပေါ်ပေါက်မှုတွေ မတူပေမယ့် နိုင်ငံတော်ဘက်ကတော့ ထိခိုက်နှစ်နာမှုက အတူတူပဲ။ နိုင်ငံတော်ရဲ့အချုပ်အခြာအာဏာကို တိုက်ခိုက်တာ၊ နယ်မြေပိုင်ဆိုင်မှုကို ထိပါးလာတာ၊ ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားပြည်သူကို ဒုက္ခရောက်ပြီး အခက်အခဲတွေဖြစ်စေတာ၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုပျက်ပြားစေတာ အားလုံးအတူတူထိခိုက်နှစ်နာတာပါပဲ။ ပြဿနာတစ်ခုဟာ မဖြစ်ရင် အကောင်းဆုံးပါ။ ဖြစ်လာပြီဆိုရင်တော့ အခုလို နောက်ဆက်တွဲတွေက ဆက်လာရတာပါ။ ဖြစ်စဉ်တွေဟာ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနဲ့ လုံခြုံရေးကို ထိပါးလာတာတွေဖြစ်တော့ တပ်မတော်က မဖြစ်မနေပါလာရပါတယ်။ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်လာလို့ တုံ့ပြန်ကာကွယ်ရမှာက လတ်တလောလိုအပ်ချက်ဖြစ်လာပါတယ်။

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွေကို ရှေ့တိုးပြီးဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ဖို့နဲ့ ခြေလှမ်းတွေ နောက်ပြန်မသွားဖို့ ကြိုးစားကြရမှာပါ။ ညီညွတ်မှုနဲ့ တည်ဆောက်ကြရမှာပါ။ အခုလို ပြည်ထောင်စုပြိုကွဲစေမယ့် တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု ပြိုကွဲစေမယ့် အချုပ်အခြာအာဏာပျက်ပြားစေမယ့် အရေးတွေကို ရှောင်ရှားပြီး တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းမှုကို တိုင်းရင်းသားအားလုံး စည်းလုံးညီညွတ်မှုဖြင့် ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းကာကွယ်ကြရမှာပါ။

ပဋိပက္ခများနဲ့ တပ်မတော်ရဲဘဝန်

ရခိုင်မြောက်ပိုင်းရော၊ မိုးကုန်းဖြစ်စဉ်မှာပါ တပ်မတော်ပါဝင်လာရတာက သက်သက်မဲ့ တိုက်ကွက်ဖော်ချင်လို့ အကြောင်းရှာပြီး တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တွေကို ဖိအားပေးချင်လို့ဆိုတဲ့ လုပ်ကြံစွပ်စွဲသံတွေလည်း ကြားရပါတယ်။ သေချာပြန်ဆန်းစစ်ကြည့်ရင် ဒီပဋိပက္ခတွေစခဲ့တာ ဘယ်သူတွေလဲဆိုတာကို အားလုံးအသိပါ။ အဲဒီအကြောင်းအစတွေကြောင့် တပ်မတော်က အကျိုးဆက်အဖြစ် ပါဝင်ခဲ့ရတာပါ။

တပ်မတော်ဆိုတာ အခြေခံဥပဒေဘောင်အတွင်းက ရပ်တည်နေတယ်ဆိုတာက ပကတိအမှန်တရားဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံအတွက် အခြေခံလိုအပ်ချက်ဟာ ငြိမ်းချမ်းရေးပါ။

တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် သံသယတွေရှိနေသရွေ့ မယုံကြည်နေသရွေ့ တိုက်ပွဲတွေဖြစ်နေသရွေ့ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ အလှမ်းဝေးနေဦးမှာပါ။ ဖြစ်စဉ်ဟာ နှေးကွေးနေဦးမှာပါ။ နိုင်ငံရဲ့ရည်မှန်းချက်တွေဟာ ဝေဝါးနေဦးမှာပါ။ ဒါကြောင့် ပထမအဆင့်အပစ်အခတ်တွေ ရပ်စဲရေး ကြိုးစားပြီး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုတွေ လုပ်ရမှာပါ။ အပေးအယူ အလျှော့အတင်းမှာ အခြေခံဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကိုတော့ ထိပါးလို့မရတာတွေကို ထိပါးလို့မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ ဒါကိုတော့ သက်ဆိုင်သူတွေက နားလည်လက်ခံပေးနိုင်ရပါလိမ့်မယ်။ မရမနေတောင်းဆိုပေးမယ့်လည်း မရနိုင်မှန်း

သိရင်တော့ တရားသေစွဲကိုင်လို့မရနိုင်တာမျိုးတွေကို စွန့်လွှတ်သင့်ရင် စွန့်လွှတ်ရပါလိမ့်မယ်။ ဒါမှလည်း ညှိနှိုင်းတဲ့အဆင့်ကို ရောက်ကြမှာပါ။

အလားတူပါပဲ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ တိုင်းရင်းသားတွေဘက်က ရသင့်တဲ့အခွင့်အရေး၊ ပေးသင့်ပေးထိုက်တဲ့အခွင့်အရေးတွေကိုလည်း လိုက်လျော့ပေးကြရမှာပါ။ တိုင်းဒေသကြီးများနဲ့ ပြည်နယ်များအကြား ဘက်ညီမျှတစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ဖော်ဆောင်နိုင်မယ့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ဖြစ်ပေါ်ရေးအတွက် ပြင်ဆင်သင့်တာတွေ ပြင်ရမှာပါ။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနဲ့အညီ ပြင်ဆင်ရေးကို အားလုံးက သဘောတူပြီးသားပါ။ ဒါပေမယ့် ငြိမ်းချမ်းရေးမရရင် အဲဒီအဆင့်ကို လှမ်းလို့မရပါ။ အခုအချိန်မှာ နိုင်ငံအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးဟာ အခြေခံလိုအပ်ချက် ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကို မဖြစ်မနေတည်ဆောက်ကြရမှာသာဖြစ်ပါတယ်။

လွတ်လပ်ရေးနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များနဲ့အညီ

အခုလို လက်နက်ကိုင်လမ်းစဉ်နဲ့ တိုက်ပွဲတွေဖြစ်နေမယ့်ဆိုရင် နိုင်ငံအတွက် ဘာမှ အကျိုးဖြစ်ထွန်းလာစရာ မရှိပါဘူး။ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် သက်ဆိုင်သူအားလုံးဟာ ဆွေးနွေးအဖြေရှာကြရမှာပါ။ နိုင်ငံနဲ့ပြည်သူလူထုအတွက် စဉ်းစားရမှာဖြစ်လို့ ရရှိနေတဲ့အခွင့်အရေးနဲ့ အကျိုးစီးပွားတွေကို ဖက်တွယ်နေလို့ မဖြစ်နိုင်တော့ပါဘူး။ စွန့်လွှတ်သင့်တာ စွန့်လွှတ်ပြီးမှသာ တောင်းဆိုရမှာကို ထပ်မံတောင်းဆိုသင့်ပါတယ်။ အဟောင်းတွေကိုလည်း ဖက်တွယ်ထားမယ်။ အသစ်တွေကိုလည်း ထပ်မံလိုချင်တယ်ဆိုတဲ့အတွေးထဲက ရုန်းထွက်ကြရမှာပါ။ စစ်မှန်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့မယ့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် စဉ်းစားသင့်ကြပါပြီ။

ဒါကြောင့် မကြာမီကျရောက်တော့မယ့် (၆၉) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အမျိုးသားဦးတည်ချက်များနဲ့အညီ တာဝန်ရှိသူများနဲ့ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများက ခင်းပြီးသားငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းကြောင်းပေါ်မှာ တက်ညီလက်ညီနဲ့ ပူးပေါင်းလျှောက်လှမ်းကြရမှာပါ။ နိုင်ငံမှာ လိုအပ်ချက်အားလုံးရဲ့ အဓိကဟာ ငြိမ်းချမ်းရေးပါပဲ။ ဒါကြောင့် စည်းလုံးညီညွတ်မှုနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးကို တည်ဆောက်ကြပြီး နိုင်ငံတော်ကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြပါစို့လို့ တိုက်တွန်းလိုက်ရပါတယ်။

တာချီလိတ်မြို့အဝင် စေတီတော်မြတ်ကြီး ရွှေထီးတော်တင်လှူပူဇော်ပွဲ ကျင်းပ

တာချီလိတ် ဇန်နဝါရီ ၁

စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်များ စုပေါင်း၍ တာချီလိတ်မြို့အဝင်၌ တည်ထားကိုးကွယ်သည့် သဗ္ဗညုဆုတောင်းပြည့်စေတီတော် မြတ်ကြီး စိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရွှေထီးတော်တင်လှူပူဇော်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက အဆိုပါဘုရားပရိဝုဏ်၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရွှေထီးတော် တင်လှူပူဇော်ပွဲသို့ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဂုဏ်ထူးဆောင်ပါရဂူဘွဲ့ရ ဘဒ္ဒန္တဓမ္မသီရိ၊ မိုင်းဖုန်းဆရာတော် သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ္မာဒိန္န ဉာဏသံဝရ၊ မိုင်းလင်းဆရာတော် သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ္မာဒိန္န ဝိမလ အမျိုးပြုသော ဆရာတော် သံဃာတော်များ၊ တြိဂံဒေသ

တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဇော်အေး၊ အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်ဘုန်းမြတ်၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အမျိုးပြုသော ဆရာတော် သံဃာတော်များက ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင်မင်္ဂလာဆင်ယင်ကျင်းပပြီး ပရိတ်တရားတော်များချီးမြှင့်ကာ မဟာဇောမိ ကမ္မဋ္ဌာန်းကျောင်းတိုက်ဆရာတော်ထံမှ ညွှပ်ပရိသတ်များက ကိုးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြသည်။ ယင်းနောက် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆရာတော် သံဃာတော်များအား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး မင်္ဂလာအချိန်တွင် ရွှေထီးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်၊ စိန်ဖူးတော်တို့ကို အစီအစဉ်အတိုင်း စေတီတော်ပေါ်သို့ ပင့်ဆောင်တင်တော်မူသည်။

အဆိုပါ သဗ္ဗညု ဆုတောင်းပြည့်စေတီတော်ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်က ပန္နက်ရိုက်၍ စတင်တည်ထားခဲ့ကာ ဉာဏ်တော်အမြင့် ၅၄ ပေ၊ ထီးတော်မှာ ကိုးပေခွဲရှိပြီး စေတီတော်ရင်ပြင်မှာ ပေ ၁၀၀ ပတ်လည်ကျယ်ဝန်းကြောင်း သိရသည်။

ဝေဖန်/ဆက်

ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပြည်သူလူထု၏ဘဝတိုးတက်ရေးသည် မိမိတို့ ဦးစားပေးထားသည့်ကိစ္စနှစ်ခုဖြစ်



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ကိုယ်စားပြုလူငယ်များ ငြိမ်းချမ်းရေးစကားပိုင်းတွင် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးကြစဉ် (သတင်းစဉ်)

စာမျက်နှာ ၅ မှ

မိမိတို့အစိုးရဘက်မှ ပြည်သူလူထုကို မတည်နိုင်သည့် ကတိများ မည်သည့်အခါကမျှ မပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ပေးခဲ့သည့် ကတိများမှာ ရိုးရိုးသားသား ကတိများပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၎င်းတို့ ကိုလည်း မိမိတို့ တည်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထပ်ပြီး တည်အောင်လုပ် သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အရေးကြီးသည်မှာ တစ်ယောက်နှင့် တစ်ယောက်အပေါ် ယုံကြည်မှုရှိရန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယုံကြည်မှု မရှိဘဲ တိုးတက်မှုမရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ ကတိများကြီးကြီးမားမား ပေးပြီး နောက်တစ်နေ့ ဖျက်လိုက်လျှင် ကောင်းကျိုးမဖြစ်နိုင် ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့သည် မဖြစ်နိုင်သည့်ကိစ္စများကို ပြည်သူများအား ကတိမပေးပါကြောင်း၊ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဖြောင့်ဖြောင့်မတ်မတ်နှင့် ဆက်ဆံပါမည်ဆိုသည်ကို ပြောပြီး အစိုးရတာဝန်ကို ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအထိလည်း မိမိတို့

၏အစိုးရတာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည် ၉ လအတွင်း ပြည်သူ့ကို ဖျက်ပြားခဲ့ခြင်းမရှိပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့ကိုပေးခဲ့သည့်ကတိလည်း မိမိတို့ဖျက်ပြားခဲ့ခြင်း မရှိပါကြောင်း၊ မိမိတို့ဖြစ်စေချင်သလောက် ၉ လအတွင်း ဖြစ်ခဲ့သလားဆိုလျှင် တချို့အရာတွေကတော့ မျှော်မှန်းသလောက် မဖြစ်ပေမယ့် တချို့ကိစ္စတွေမှာတော့ မမျှော်မှန်းဘဲနှင့်လည်း တိုးတက်မှုများ ရှိလာပါကြောင်း၊ ဒါသည် ဖြစ်ရုံဖြစ်စဉ်သာဖြစ်ပါကြောင်း၊ တခြားနိုင်ငံက သံတမန်များ၊ တခြားဒီမိုကရေစီအပြောင်းအလဲကို ဖြတ်သန်းခဲ့ရသည့်နိုင်ငံမှ သံတမန်များနှင့် ဆွေးနွေးသည့်အခါ သူတို့အနေဖြင့် မိမိတို့၏ တိုးတက်မှုများကို အားရသည်ဟု ဂုဏ်ပြုပါကြောင်း၊ သူတို့ အတွေ့အကြုံအရ မိမိတို့၏ ၉ လအတွင်း လုပ်ဆောင်ချက် များကို သူတို့၏အမြင်တွင် အားရသည်ဟု ဆိုပါကြောင်း၊ သူတို့ပြောကြားမှုများက မိမိတို့အတွက် အားတက်စရာ

ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့သော် ကျေနပ်နေ၍ မဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထပ်ပြီး ကြိုးစားနိုင်သည်ဆိုသောစိတ် အပြည့်အဝဖြင့် ဆက်ပြီးလုပ်သွား မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ဘာပဲလုပ်လုပ် ကောင်းသောအစိုးရ များ၏ အခြေခံဖြစ်သည့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့် တာဝန်ယူမှု ဆို သည့် မူနှစ်ခုကို ဆက်ပြီး ဆုပ်ကိုင်သွားပါမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် စကားပိုင်းသို့ တက်ရောက်လာကြသည့်လူငယ်များက ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ရေး၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များ လုပ်ပိုင်ခွင့်ပိုမိုရရှိရေး၊ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ထားရှိရေး၊ မတူ ကွဲပြားမှုမှ ညီညွတ်မှုတည်ဆောက်နိုင်ရေး၊ ပြည်တွင်းစစ်ကြောင့် ရရှိခဲ့သည့် စိတ်ဒဏ်ရာများကုစားနိုင်ရေး၊ ပြည်သူလူထုကို ဖယ်ပြုသည့် တရားဥပဒေဖြင့် အုပ်ချုပ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်

များတွင် လူငယ်များပါဝင်ရေး၊ စစ်ကြောင့် ကိုယ်အင်္ဂါ ဆုံးရှုံးခဲ့ ရသူများအား ကူညီစောင့်ရှောက်ရေး စသည့်ကိစ္စများနှင့် ပတ်သက်၍ အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် လူငယ် များက ဂါရဝပြုပေးအပ်သော အမှတ်တရပန်းစည်းလက်ဆောင် ကိုလက်ခံပြီး လူငယ်များနှင့်အတူ စုပေါင်းဓာတ်ပုံရိုက် သည်။ အဆိုပါစကားပိုင်းသို့ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး ကိုယ်စားပြု လူငယ် ၁၆ ဦး၊ မသန်စွမ်းကိုယ်စားပြုလူငယ် တစ်ဦး၊ အမျိုးသမီးကိုယ်စားပြု လူငယ်တစ်ဦးနှင့်အတူ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်မှ အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

လူငယ်တွေဆိုတာဟာ အနာဂတ်အတွက် ပခုံးပြောင်းတာဝန်ယူမယ့်သူတွေ ဖြစ်တယ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ကိုယ်စားပြုလူငယ်ကိုယ်စားလှယ် ၁၈ ဦးတို့သည် ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်း ဗဟိုဌာန-၂ ၌ တွေ့ဆုံပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးစကားပိုင်းအဖြစ် အပြန် အလှန်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါငြိမ်းချမ်းရေးစကားပိုင်းသို့ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည့် လူငယ်များ၏စကားသံများကို ကောက်နုတ်ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ လူငယ်ကိုယ်စားလှယ် ကိုဇော်သူရိန်ထွန်း

ငြိမ်းချမ်းရေးစကားပိုင်းကို လာတက်တဲ့ လူငယ်တွေက လူငယ်မူဝါဒကို ရေးဆွဲနေတဲ့ လူငယ်တွေဖြစ်ပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးခေါင်းစဉ် အောက်မှာ လူငယ်တွေအနေနဲ့ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ကို မေးချင်တာတွေ၊ ဆွေးနွေး ချင်တာတွေရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ နှစ်ပေါင်း ၆၀ ကျော်ကြာ စစ်ပွဲတွေဖြစ်ခဲ့ပြီး အခုလူကြီးတွေက ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ညှိနှိုင်း နေတာမျိုးရှိပါတယ်။ လူငယ်တွေအားလုံးကတော့ စစ်ပွဲတွေမလိုချင်တော့ပါဘူး။ လက်ရှိဆောင်ရွက် နေတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွေအပေါ် အားရတဲ့ အပိုင်းတွေရှိသလို အားမရတဲ့အပိုင်းတွေလည်း ရှိပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်ဘက်က တစ်ဖက်သတ်သိမ်းသွင်းနေတယ်လို့ ခံစားရ ကြောင်း ပြောပါတယ်။ ဒီအချိန်ဟာ အခွင့်

ကောင်းပါပဲ။ ဒီအချိန်မှ မစီဘူးဆိုရင် နောက် ဘယ်အချိန်မှ မရှိနိုင်တော့ပါဘူး။ NCA အပေါ်မှာ ခြွင်းချက်မရှိလက်ခံပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်မှာ လက်နက်ကိုင်ပြီး ဆွေးနွေးလို့တော့ မရနိုင်ပါဘူး။ အဲဒီတော့ NCA ကို လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးတော့မှ ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပွဲတက်တာမျိုးက ယုတ္တိလည်း တန်ပါတယ်။ ဖြစ်လည်းဖြစ်သင့်တယ်လို့ မြင်ပါ တယ်။ NLD အစိုးရတက်လာတဲ့အချိန်မှာ လူငယ်တွေနဲ့ စကားပိုင်းပထမဦးဆုံးလုပ်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ပိုင်းမှာလည်း ဒီလိုမျိုး ပုံမှန်လေးလုပ်ပေးစေချင်ပါတယ်။ ဒီလိုလူငယ် တွေချည်းမဟုတ်ဘဲ အလွှာအသီးသီးက လူငယ် တွေနဲ့လည်း နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် တွေသင့်ပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးအပြင် ကျန်တဲ့ ပညာရေး၊ စီးပွားရေးစကားပိုင်းတွေကိုလည်း လုပ်ပေးသင့်ပါတယ်။

မသန်စွမ်းလူငယ်ကိုယ်စားလှယ် ကိုဇော်ဝင်းအောင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ဆောင်မှုတွေနဲ့ ပတ်သက် ပြီး ကျွန်တော်တို့ မသန်စွမ်းသူတွေအနေနဲ့ ဘယ်လိုမျိုး ပါဝင်နိုင်မလဲ။ လက်ရှိလုပ်နေတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေမှာရာ မသန်စွမ်းသူ တွေကိုဘယ်လောက်အထိ ထည့်သွင်းစဉ်းစားထား သလဲဆိုတာ သိချင်ပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုတာ လက်ရှိကိုယ့်ရဲ့ဘဝမှာ ကောင်းကောင်းမွန်မွန်နဲ့ အေးအေးချမ်းချမ်းအပူအပင်မရှိ၊ တခြားသူတွေ ရဲ့ အနှောင့်အယှက်အတားအဆီးတွေမခံရဘဲ နဲ့ လွတ်လပ်စွာနေထိုင်နိုင်တာကို ငြိမ်းချမ်းရေးလို့ ယူဆပါတယ်။ မသန်စွမ်းသူတွေအနေနဲ့ ငြိမ်းချမ်း ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေမှာပါဝင်ဖို့အတွက် ကြိုးစား နေတာရှိပါတယ်။ လက်ရှိငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး လှုပ်ရှားနေတာတွေရှိပါတယ်။ မသန်စွမ်းသူတွေအနေနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် မှာပါဝင်ဖို့အတွက် ကြိုးစားနေပါတယ်။ လူ့အသိုင်း



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး

အပိုင်းထဲက မသန်စွမ်းသူတွေကို လက်တွဲပေး ကြပါ။ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ချစ်ချစ်ခင်ခင်နဲ့ ငြိမ်းချမ်း ရေးနဲ့အတူတကွ နေထိုင်ကြဖို့လည်း ပြောချင်ပါ တယ်။ အရင်က ကြမ်းတမ်းတဲ့ဘဝတွေနဲ့ ဒီနိုင်ငံမှာ နေထိုင်ခဲ့ကြရတယ်။ အခုပြောင်းလဲလာတဲ့ခေတ် စနစ်နဲ့အတူ ၂၀၁၇ ခုနှစ် နှစ်သစ်မှာ မိဘပြည်သူ များအားလုံး ငြိမ်းချမ်းကြပါစေလို့ ဆုတောင်း ပါတယ်။

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးမှ လူငယ်ကိုယ်စားလှယ် ကိုသူရစိုး

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နဲ့ လူငယ်တွေ ရဲ့ငြိမ်းချမ်းရေးစကားပိုင်းဟာ အင်မတန်မှ လိုအပ် တဲ့စကားပိုင်းတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ လူငယ်တွေဟာ နိုင်ငံရဲ့အနာဂတ်ဖြစ်ပါတယ်။ အနာဂတ်ရဲ့ ခေါင်းဆောင်တွေ၊ တိုင်းပြည်ရဲ့အရင်းအမြစ်တွေ ဖြစ်တဲ့ လူငယ်တွေရဲ့ပါဝင်ခွင့်တွေကို နေရာတိုင်း မှာရဖို့အတွက် သိပ်ကိုအရေးကြီးပါတယ်။ စကား ပိုင်းတွေကနေတစ်ဆင့် နောက်ဆုံးနိုင်ငံရဲ့ငြိမ်းချမ်း ရေးကို တည်ဆောက်နေတဲ့ ကြိုးစားနေတဲ့ အဖြေရှာနေတဲ့နေရာတစ်ခုဖြစ်တဲ့ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၀) ရာစု ပင်လုံဆိုတဲ့နေရာ မျိုးတွေမှာ လူငယ်တွေအနေနဲ့ ပြောဆိုခွင့်ရှိဖို့ မျှော်လင့်နေပါတယ်။ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်

အသီးသီးမှာရှိတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးကိုစိတ်ဝင်စားတဲ့ လူငယ်တွေကို အစိုးရကစိတ်ကြားပေးဖို့နဲ့ ပါဝင် ခွင့်ကို လမ်းဖွင့်ပေးထားဖို့ တောင်းဆိုချင်ပါတယ်။ မငြိမ်းချမ်းခြင်းရဲ့ အကျိုးဆက်တွေကြောင့် လူငယ် တွေဟာ တခြားနိုင်ငံမှာ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမား ဘဝနဲ့ နေထိုင်ကြရပါတယ်။ တခြားနိုင်ငံမှာလည်း သူတို့ရဲ့ဘဝလုံခြုံမှုတွေ၊ ငြိမ်းချမ်းမှုတွေမရှိပါဘူး။ ဒီလိုမျိုးအခြေအနေတွေကို အစိုးရအနေနဲ့ အတတ်နိုင်ဆုံး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးစေချင် ပါတယ်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး

လူငယ်တွေဆိုတာဟာ အနာဂတ်အတွက် ပခုံးပြောင်းတာဝန်ယူမယ့်သူတွေ ဖြစ်တယ်။ လူငယ်တွေရဲ့ လက်ရှိငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အမြင်တွေ၊ အတွေ့တွေဟာ နောင်လျှောက်လှမ်း မယ့်လမ်းမှာ သူတို့ရဲ့အတွေးအခေါ် အယူအဆ တွေဟာ အင်မတန်အရေးပါမယ်လို့ ကျွန်တော် အနေနဲ့ ယူဆတယ်။ လူငယ်မူဝါဒကို စပြီးရေးဆွဲတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကလည်း လူငယ်တွေကို စနစ်တကျ စုစည်းပြီးတော့ နိုင်ငံအတွက်အကျိုးရှိမယ့် လုပ်ငန်းတွေကို ဘယ်လိုလုပ်ကြမလဲ၊ လူငယ်တွေရဲ့ အခွင့်အရေးတွေလည်း အပြည့်အဝရရှိဖို့နဲ့ လူငယ် တွေရဲ့ လုပ်နိုင်စွမ်းအားဟာ အမြင့်မားဆုံး ဖြစ်အောင် ဘယ်လိုဆောင်ရွက်ကြမလဲဆိုတာ အတွက်လုပ်တာ ဖြစ်ပါတယ်။

လူငယ်မူဝါဒ ပေါ်ပေါက်လာတဲ့အခါမှာ လူငယ်မူဝါဒဟာ တိုင်းပြည်အတွက်ကို လူငယ် တွေဘယ်လိုအကျိုးပြုမယ့်ဆိုတာကို ရေးဆွဲထား တာဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် လူငယ်တွေရဲ့အကျိုး၊ တိုင်းပြည်ရဲ့အကျိုးနဲ့ အမျှမျှဆက်စပ်တဲ့ အတွက်ကြောင့် မူဝါဒအပေါ်မူတည်ပြီးတော့ ကျွန်တော်တို့ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မူဝါဒဆိုတာကလည်း တစ်ခါ ရေးပြီးတာနဲ့ တစ်သက်လုံး ဒီပုံစံအတိုင်းသွားတာ မဟုတ်ပါဘူး။ ပိုမိုကောင်းမွန်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ (သတင်းစဉ်)



ကိုဇော်ဝင်းအောင်



ကိုသူရစိုး



ကိုဇော်သူရိန်ထွန်း

ကျောစွန်းမှ

ကိုးတန်းကောက်ရွာသို့ သွားရောက်ရှင်းလင်းခြင်း အကြောင်းရင်းကို ဆက်လက်စိစစ်ရာတွင် မောင်တောမြို့နယ် နိရုလာရဲကင်းစခန်း၌ ရှေ့တန်း အမှတ်(၂၂) လုံခြုံရေး ရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲမှ ရဲအုပ် ကျော်မြင့်အောင် ဦးစီးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၁ ဦး လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေစဉ် နိုင်ငံဘာလ ၃ ရက်နေ့ ညနေ ၅ နာရီ မိနစ် ၅၀ က အကြမ်းဖက်သမားခြောက်ဦးသည် မောင်တော-အလယ်သံကျော်လမ်းအတိုင်း ဆိုင်ကယ် သုံးစီးဖြင့်မောင်းနှင်လာပြီး ရဲကင်းစခန်းဝင် ပေါက်အနီးရပ် တန်းကာ ဆိုင်ကယ်ပေါ်မှ လက်နက်ငယ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ သောကြောင့် ကင်းတာဝန်ကျ ခုရဲတပ်ကြပ် မင်းမင်းစိုးတွင် ညာဘက် ရင်အုံ ညှပ်ရိုးအောက် ဖောက်ဝင်ဒဏ်ရာတစ်ချက်၊ ညာလက်မောင်း သေနတ်ဒဏ်ရာတစ်ချက်၊ ညာနံရိုး ဖောက်ဝင်ဒဏ်ရာနှစ်ချက် ထိမှန်သေဆုံးပြီး ရဲတပ်ကြပ် မျိုးဇော်ကိုတွင် ညာလက်မောင်း တစ်ချက်၊ ဝဲဘက်ဝမ်း ဝိုက်အောက်ရုပ် ထိမှန်ဒဏ်ရာတစ်ချက်တို့ ရရှိခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း နိရုလာရဲကင်းစခန်းကို ဝင်ရောက် ပစ်ခတ်ခဲ့သော အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်သူများသည် ကိုးတန်း ကောက်ကျေးရွာသို့ သွားရောက်ရှောင်တိမ်းနေ ကြောင်း နယ်မြေသတင်းရရှိသဖြင့် လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံဘာလ ၃ ရက် နေ့ နိုင်ငံခြားသံတမန်များအဖွဲ့ကိုးတန်းကောက်ကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိစဉ် ကျေးရွာလူထုမှ ကြိုတင်ဖြန့်ဝေပေးထားသော ဖြစ်စဉ်မှန် မဟုတ်သည့် စာရွက်စာတမ်းများကို ကိုင်ဆောင် ဆန္ဒပြသည့် အသွင်မျိုးဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သဖြင့် စာများဖြန့်ဝေ

သည်ဟု သတင်းရရှိထားသူကို စိစစ်ဖော်ထုတ်ရန်အတွက် လည်းကောင်း ကိုးတန်းကောက်ကျေးရွာအတွင်း နိုင်ငံဘာ လ ၅ ရက်နေ့တွင် ဝင်ရောက်ရှင်းလင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ယင်း သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ ယင်းနေ့ ကိုးတန်းကောက်ရွာသို့ ဝင်ရောက်ရှင်းလင်း ချိန်တွင် အကြမ်းဖက်အမှုများနှင့် သက်ဆိုင်သည့် နှုတ်အလောင်(၂၂ နှစ်)၊ ဆော်လီမူလာ (၃၅ နှစ်)နှင့် မာမ္မတ်နော်ဘီ (၃၂ နှစ်)တို့ကို မြေမြှုပ်ထားသော စားမ ခြောက်ချောင်း၊ စားဦးချွန်တစ်ချောင်းနှင့် မိန်းတစ်ချောင်း တို့နှင့်အတူ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီး ကျန်ရှိသည့် မပတ်သက် သူများကို ရွာအတွင်း အေးချမ်းစွာနေထိုင်ရန် မှာကြား၍ ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ယခုဖြစ်စဉ်တွင် ဦးစီးခေါင်းဆောင် တာဝန်ရှိသူမှာ အမှတ်(၂) နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲမှ ရဲမှူး ရဲထွန်းနိုင်၊ အမှတ်(၃၆)လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲမှ ဒုတိယရဲအုပ် တေဇာလင်း၊ ဗီဒီယိုရိုက် ကူးသူ ရဲတပ်သားဇော်မျိုးထိုက်နှင့် ရွာသားများအား ရိုက်နှက်ကန်ကျောက်သူ ရဲတပ်သား ပြည်မြိုးသွင်တို့ဖြစ်ကြောင်း ကနဦး စိစစ်ဖော်ထုတ်ရရှိခဲ့ သည်ဟု သိရှိရသည်။ ရိုက်နှက်ကန်ကျောက်သည့် ကျန်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ဆက်လက်ဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ကနဦးစိစစ်ဖော်ထုတ် ရရှိသူများကိုထိန်းသိမ်းထားရှိပြီး ရဲစည်းကမ်းထိန်းသိမ်း ရေး ပြုပေးအရ ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထား သည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်သို့ လက်နက်အပ်နှံ အလင်းဝင်ရောက်သူများအား လှိုက်လှဲစွာကြိုဆို

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁ ဇန်နဝါရီ ၁ ရက် နှစ်သစ်မင်္ဂလာအချိန်အခါတွင် မြဝတီမြို့သို့ ခွဲထွက် DKBA တပ်ဖွဲ့ဝင်ခုနစ်ဦး အလင်းဝင်ရောက်လာရာ မြို့နယ်ရှိ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ဝမ်းသာလှိုက်လှဲစွာ ကြိုဆိုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) DKBA ခွဲထွက်အဖွဲ့ဖြစ်သော စောအောင်ဆန်းအဖွဲ့မှ ပိုလ်ကြီးအဆင့်ရှိ ဝင်းဇော်ဦး ဆောင်သောအင်အား ခုနစ်ဦးသည် မြဝတီမြို့သို့ အလင်းဝင်ရောက်လာရာ အမ်(၁၆) တစ်လက်၊ အိမ်ချိုကေ (၃၂) နှစ်လက်၊ အမ်(၇၉)လောင်ချာတစ်လက်၊ ကာတိုင်နှစ်လက်နှင့်အတူ မိုင်းငါးလုံးကို တာဝန်ရှိသူများထံအပ်နှံခဲ့ပြီး မြို့နယ်အလင်းဝင်ရောက်လာသူတို့ကို အခမ်းအနားဖြင့် လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲ ကြိုဆိုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၁၁၂)

မိုးကိုးဒေသခံ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအား ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်

မူဆယ် ဇန်နဝါရီ ၁ မူဆယ်ခရိုင် မိုးကိုးမြို့၌ ယခုအခါ နယ်မြေဒေသ အေးချမ်းသာယာလာပြီဖြစ်၍ မြို့တွင်းသို့ ပြန်လည် ဝင်ရောက်လာသည့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူ များအား ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ကျော်ထွန်း၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကိန်မိုင်း၊ ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကမ္ဘောဇအလင်း တန်းဖောင်ဒေးရှင်းမှ ဦးသက်အောင်တို့အဖွဲ့သည် ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် မိုးကိုးမြို့သို့ရောက်ရှိပြီး ထောက်ပံ့ပစ္စည်းနှင့် အနွေး ထည်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်အဖွဲ့သည် နယ်မြေ ဒေသ အေးချမ်းသာယာလာပြီဖြစ်၍ မြို့တွင်းသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအား စိစစ်လက်ခံ ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခြင်း၊ မြို့မဈေးအတွင်း ငြိမ်းချမ်းစွာ ရောင်းဝယ်လျက်ရှိသည့် ဒေသခံပြည်သူများကို တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားပြီး မြို့တွင်း၌ လက်နက်ကိုင်ပူးပေါင်းအဖွဲ့များ၏ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု

ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ရသည့် ဌာန/ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အအုံများ၏ အခြေအနေအား လှည့်လည် ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။ ယင်းနောက် အမှတ် (၅) ရပ်ကွက်ရှိ ရာစုသစ် အိမ်ရာဝင်းအတွင်း ယာယီဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် စာသင် ကျောင်း၌ ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသော အ.ထ.က (မိုးကိုး)အ.မ.က (ဖော်ကျုံး)၊ အ.မ.က(ခွဲ) (မန်ဂျပ်) တို့မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၄၇၂ ဦးတို့အား ကြည့်ရှု အားပေးခြင်း၊ စားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ခြင်း၊ ပညာသင်ကြားပို့ချလျက်ရှိသည့် ဆရာ ဆရာမများ အတွက် ထောက်ပံ့ပေးခြင်း၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း တက်ရောက်နေသည့် သံဃာ သုံးပါးအတွက် အထူး ထောက်ပံ့ပေး ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် ကမ္ဘောဇ အလင်းတန်းဖောင်ဒေးရှင်းမှ အနွေးထည် ၈၀၀ တို့ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် မိုးကိုးမြို့ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးသို့ရောက် ရှိခဲ့ပြီး မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများမြို့မမြို့ဖများနှင့် တွေ့ဆုံကာ အားပေးစကားပြောကြားပြီး ဖြစ်စဉ်အတွင်း ထိခိုက်သေဆုံးခဲ့သည့် ဦးပုကိုင်းလီထံ မိသားစုအား

ငွေကျပ် ငါးသိန်း၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းမိသားစုများအား စားသောက်ဖွယ်ရာ များ၊ ရပ်ကွက် (၆) ရှိ ကက်သလစ် (စိန်ဇော်စစ်) ဘုရား ကျောင်း ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းနှင့် ဒေသခံ စစ်ဘေး ရှောင် ပြည်သူများအား ကမ္ဘောဇအလင်းတန်းဖောင်ဒေး ရှင်းက အနွေးထည် ၁၀၄၀၀ အား ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ ကြသည်။ မိုးကိုးမြို့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်များအတွင်း အစိုးရဌာနများနှင့် တပ်မတော်၏ကူညီစောင့်ရှောက်မှု နှင့် ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ အား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ အားပေးစကားပြောကြား သည်။ ထို့နောက် လိုအပ်သည့် ထောက်ပံ့မှုများကို ပေးအပ်ခဲ့ကြသည့်အတွက် ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအနေဖြင့် စိုးရိမ်မှုများလျော့နည်းသွားပြီ ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အစိုးရတာဝန်ရှိသူများစေတနာရှင် များအပေါ် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပြန်လည်ပြောကြား ကြသည်။ (ခရိုင်/ပြန်ဆက်)

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီး ပဲခူးအကျဉ်းထောင် စစ်ဆေး

ပဲခူး ဇန်နဝါရီ ၁ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီး ဦးအောင်ဇော်သိန်းသည် တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးမောင်မောင်ရွှေ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီး ဦးတင်ဟန်၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားရေးဦးစီးမှူးဦးမြင့် ဆန်း၊ ခရိုင်တရားသူကြီး ဒေါ်ခင်မာဆွေ၊ မြို့နယ်တရားသူကြီး ဦးကျော်သင်းတို့ သည် ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ပဲခူးအကျဉ်းထောင်အားသွားရောက် စစ်ဆေးခဲ့သည်။ ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရသူများ၏ အဆောင်များစားဖို့ဆောင်များအား လှည့်လည် ကြည့်ရှု၍ နေရာထိုင်ခင်း သက်သာချောင်ချိမှု ရှိ/မရှိ၊ ကျန်းမာရေးမကောင်းပါက ဆေးကုသနိုင်ရန် အခွင့်အရေး၊ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှု ရှိ/မရှိ၊ ဥပဒေနှင့်အညီ ရသင့် ရထိုက်သော အခွင့်အရေးခံစားနိုင်ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ တွေ့ဆုံမေးမြန်းကာ လိုအပ် သည့်များကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သန့်စင်(ပဲခူး)

တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာမည် မသင်္ကာသူ ၂၅ ဦး ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်အတွင်း ပင်လယ်ပြင်လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေ သည့် တပ်မတော်(ရေ)မှ စစ်ရေယာဉ်သည် ယနေ့နံနက် ၂ နာရီ မိနစ် ၅၀ ခန့် တွင် မသင်္ကာဗွယ် လက်ခတ်လောင်းလှေနှစ်စင်းအား တွေ့ရှိသဖြင့် မီးအချက်ပြ၍ ခေါ်ယူစဉ် ထွက်ပြေးသဖြင့် လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ လိပ်ကျေးရွာ၏ တောင်ဘက် မီတာ ၃၀၀၀ ခန့်အကွာ၌ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ အဆိုပါ လောင်းလှေများပေါ်၌ တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ထွက်ခွာမည်သူ ၂၃ ဦးနှင့် လာရောက်ခေါ်ယူသည့် တစ်ဖက်နိုင်ငံသားနှစ်ဦးတို့ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ရာ တရားဥပဒေအရ စစ်ဆေးအရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မောင်တောမြို့မရဲစခန်းသို့ လွှဲပြောင်းအပ်နှံ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

တူလာတူလီကျွန်းကျေးရွာမှ ရာအိမ်မှူး တစ်ဦး ပျောက်ဆုံး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁ မောင်တောမြို့နယ် တူလာတူလီကျွန်းကျေးရွာမှ ရာအိမ်မှူးတစ်ဦး ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက် ညပိုင်းက ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မောင်တောမြို့နယ် တူလာတူလီ ကျွန်းကျေးရွာမှ ရာအိမ်မှူး လာလူများ သည် ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက် ည ၇ နာရီက ကျေးရွာလုံခြုံရေး လာရောက်ဆောင်ရွက်သော မင်းကြီးကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလှထွန်းကို ရွာထိပ်သို့လိုက်ပို့ရာမှ နေအိမ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခြင်းမရှိဘဲ ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိကြောင်း ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက် ည ၁၀ နာရီတွင် မင်းကြီးကျေးရွာ ရဲကင်းစခန်းသို့ လာရောက်အကြောင်းကြားသဖြင့် ရဲတပ်ဖွဲ့က စုံစမ်းရှာဖွေလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁ ထူးခြားသည့်ညအပူချိန်များမှာ ပူတာအိုမြို့နှင့် ဟားခါးမြို့တို့၌ ၄ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်စီ၊ နမ့်စန်မြို့ ဟဲဟိုးမြို့နှင့် နောင်ချိုမြို့တို့၌ ၈ ဒီဂရီ စင်တီဂရိတ်စီတို့ဖြစ်ကြသည်။ (မိုး/လေ)

သဲကုန်းမြို့နယ် အင်းမဈေး၌ ဆိုင်ခန်း ၈၆ ခန်းမီးလောင်

အင်းမ ဇန်နဝါရီ ၁ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင် သဲကုန်း မြို့နယ် အင်းမမြို့ သီရိရတနာရပ်ကွက်ရှိ အင်းမဈေးတွင် ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် အင်းမ ဈေးအတွင်းရှိ ဈေးဆိုင်ခန်းပေါင်း ၂၅၇ ခန်းရှိသည့်အနက် အလျား ရှစ်ပေ၊ အနံ ခြောက်ပေ၊ အမြင့် ပေ ၁၀၊ သွပ်မိုး ပျဉ်ခင်းအမျိုးအစား အထည်ဆိုင် ၁၆ ဆိုင်၊ ကျန်စုံဆိုင် ၅၃ ဆိုင်နှင့် အခြားကုန်ရောင်းချ သည့် ဆိုင် ၁၇ ဆိုင် စုစုပေါင်း ၈၆ ဆိုင် မီးလောင်ခဲ့သည်။ မီးလောင်ရာသို့ မီးငြိမ်းသတ် ယာဉ် ၁၄ စီး၊ ရေသယ်ယာဉ် လေးစီး၊ တပ်မတော်ပိုင် ရေသယ်ယာဉ် တစ်စီး စုစုပေါင်း ၁၉ စီးနှင့်အတူ သန္ဓေမီးသတ် ၁၀၅ ဦးနှင့် အရန်မီးသတ် ၁၅၀ ၊ တပ်မတော်သားများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ခရိုင်/မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးမှူး၊ တပ်မမှူး၊ ဗျူဟာမှူး နှင့် ခရိုင်/မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ



နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးတို့က မြှမ်းသတ်ခဲ့ရာ ကြောင်း သိရသည်။ မီးလောင်မှုနှင့် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ယင်းည ၁၀ နာရီခွဲတွင် မီးငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့ ပတ်သက်၍ အင်းမရဲစခန်းက စစ်ဆေး သူရအောင် (ပြည်)

ကျွန်တော်နဲ့ တစ္ဆေတစ်စောင်း



ပါမောက္ခ ဒေါက်တာအောင်ထွန်းသက်

ကျွန်တော်ကြားဖူးတဲ့ တရုတ်ကျိန်စာတစ်ခု “စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းတဲ့ ဘဝနဲ့အသက်ရှင်ရပါစေ”တဲ့ ကျွန်တော်လည်း ဒီကျိန်စာအတိုက်ခံရသလို ခံစားနေရပါတယ်။ အခုချိန်မှာ အလွန်စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းတဲ့ အကြောင်းကိစ္စတွေကို နေ့စဉ်လိုလို ကြုံတွေ့ရင်ဆိုင်နေတာ တွေ့ရပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ကျွန်တော်စိတ်ဝင်စားတဲ့ စီးပွားရေးနယ်ပယ်မှာပိုပြီး တွေ့နေရပြန်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ဟာ နိုင်ငံရေးဘောင်ပေအင်္ဂါ စိတ်ဝင်စားတယ်။ စီးပွားရေးနဲ့ နိုင်ငံရေးဆက်ဆံမှု ရင်းနှီးမှုကို လက်ခံတယ်။ နိုင်ငံဘာလ ၈ ရက်နေ့ကပိုင်း နိုင်ငံပြောင်းလဲမှုတွေကြောင့် စီးပွားရေးအခြေအနေတွေ သိသိသာသာ တိုးတက်လိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့်ခဲ့တာ။ အထူးသဖြင့်အစိုးရ အသစ်တက်ပြီးအချိန်မှာ အရှိန်မြှင့်လာလိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ခဲ့ပါတယ်။ ကိုယ့်နိုင်ငံအပေါ် နိုင်ငံတကာ မျက်စိကျနေချိန် ဟာရဲခဲတဲ့ အခွင့်အရေးပဲဖြစ်တယ်။ အထူးသဖြင့် အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုရဲ့ စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုတွေ ဖြေလျော့ခဲ့မှုဟာ နိုင်ငံရေးအံ့ဩဖွယ်ရာ နိမိတ်လက္ခဏာကြောင့် ရလာတဲ့ စီးပွားရေး အကျိုးအမြတ်ဖြစ်တယ်။ ဒီအခွင့်အရေးတွေကို ယူနိုင်ဖို့လိုအပ်တယ်။ အခွင့်အရေးပေါ်ပေမယ့် မယူတတ်ရင် အကျိုးရှိမှာမဟုတ်ဘူး။ အခုဆိုရင် ဘာလို့လို့နဲ့ ကိုးလပြည့် တော့မယ်။ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွေ ဆောင်ရွက်ရင်း “အခု ရေတွင်းတူး၊ အခုရေကြည်သောက်နိုင်”တဲ့ အခြေအနေ မဖြစ်နိုင်တာကို ပြည်သူတွေက လက်ခံကြတယ်။ သည်းခံကြတယ်။ ခွင့်လွှတ်ကြတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ပြည်သူတွေရဲ့ မျှော်လင့်မှုတွေကိုရအောင် ပိုပြီးအားထုတ်ကြိုးစားမှာ ဖြစ်တယ်။

နိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးအခြေခံတွေဟာ အလွန်ကောင်းတယ်။ ပထဝီအနေအထားအရ အခွင့်သာသလို နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် လိုအပ်တဲ့ သဘာဝသယံဇာတတွေ ပေါကြွယ်ဝခဲ့တယ်။ ခေတ်အဆက်ဆက် ရွေးချယ်ခဲ့တဲ့ ပေါလီစီတွေ၊ အကောင်အထည်ဖော်ရာမှာ ရင်ဆိုင်ရတဲ့ အခက်အခဲတွေကြောင့် ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံဟာ ၁၉၈၇ ခုနှစ်မှာ အဆင်းရဲဆုံးနိုင်ငံ စာရင်းဝင်နိုင်ငံ ဖြစ်ခဲ့ရတယ်။ တစ်ချိန်က စီးပွားရေးပညာရှင်တွေက အရှေ့တောင်အာရှ စီးပွားရေးအရ အလားအလာအကောင်းဆုံး နိုင်ငံလို့ ဟောကိန်းထုတ်ခဲ့ပေမယ့် ထင်သလိုမဖြစ်လာခဲ့ဘူး။ နိုင်ငံတိုင်းလိုလို ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကို ကျင့်သုံးချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံက ဆိုရှယ်လစ်စီးပွားရေးစနစ်ကို ရွေးချယ်ခဲ့တယ်။ နောက်ပိုင်းကာလတွေမှာ နိုင်ငံတကာမှာ အာဏာရှင် စနစ်ကတစ်ဆင့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ကူးပြောင်းချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ စစ်အုပ်ချုပ်စနစ်အောက်မှာ လှုပ်ရှားခဲ့ရတယ်။ ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကို ကျင့်သုံးတယ်လို့ ကြုံးဝါးခဲ့ပေမယ့် လက်တွေ့မှာတော့ “မြေညီကွင်း” မဟုတ်ဘဲ ခရီးနီအရင်းရှင် စီးပွားရေးစနစ်ကို ကျင့်သုံးခဲ့ပြန်တယ်။ သမိုင်းတစ်လျှောက် လမ်းဆုံလမ်းခွဲရောက်တိုင်း လမ်းလွဲခဲ့တယ်။ ရွေးချယ်မှုမှာခဲ့တယ်။ အဓိကကတော့ ကောင်းမွန်တဲ့ အုပ်ချုပ်စီမံမှု မရှိလို့ဖြစ်တယ်။ အထိန်းအကွပ်အားနည်းပြီး တစ်ချက်လွတ်စီမံမှုတွေကြောင့်ပဲ။

ကျွန်တော်ဟောပြောပွဲတွေမှာ အမြဲသတိပေးခဲ့တာ

တစ်ခုရှိတယ်။ အနာဂတ်လှပဖို့အင်အားကို အတိတ်ကဖြစ်ရပ်တွေအပေါ်အာရုံမပြုဘဲ ကိုယ်လိုချင်တဲ့အနာဂတ်ရအောင် ဖန်တီးသင့်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တာတွေကို ဘာမှလုပ်လို့မရတော့ဘူး။ ပြီးခဲ့တာတွေ အတိတ်မှာထားခဲ့ပြီး ရှေ့အနာဂတ်မှာ လိုချင်တာရအောင် ကြိုးစားရမှာဖြစ်တယ်။

ကောင်းမွန်တဲ့ စီမံအုပ်ချုပ်မှုစနစ်တစ်ခုတည်ထောင်ဖို့ ခေါင်းဆောင်မှုနဲ့ စီမံခန့်ခွဲမှုလိုအပ်တယ်လို့ မြင်မိတယ်။ အခုချိန်မှာ ခေါင်းဆောင်မှု၊ ဦးဆောင်မှုက ပြောစရာမရှိဘူး။ ပြည်တွင်းပြည်ပ လူတိုင်းကြည့်ညှိအားကိုးတဲ့သူ ခေါင်းဆောင်ကောင်းတစ်ဦးမှာ ရှိသင့်တဲ့ အရည်အချင်းအပြည့်ရှိတယ်။ ဒါပေမယ့် ခေါင်းဆောင်ကို ပံ့ပိုးပေးနိုင်တဲ့သူတွေလိုအပ်တယ်။ အရည်အချင်းတွေ ပြည့်ဝပြီး ထူးချွန်သူတွေရှိဖို့လိုအပ်

တယ်။ ကျွန်တော် တလောကပြောခဲ့သလို အမှားလုပ်ရဲသူတွေ များများရှိဖို့လိုတယ်။ မှားတာတွေကြောက်နေရင် ဘာမှ မလုပ်တာအကောင်းဆုံးပဲ။ ဒီနေရာမှာ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု လိုအပ်တယ်။ မိမိကိုပေးထားတဲ့တာဝန်ကို ရဲရဲဝံ့ဝံ့ယူနိုင်ရတယ်။ အောင်မြင်အောင်ကြိုးစားပြီး မအောင်မြင်ရင် ရာထူးကိုစွန့်ခွာတဲ့သူတွေရှိရမယ်။ ဒီသတ္တိမျိုးက အချိန်ယူပြီးမွေးရမှာ ကျွန်တော်က စီမံခန့်ခွဲမှုပညာကို လေ့လာသူတစ်ဦးဖြစ်တာမို့ ကြုံတွေ့နေရတဲ့အနေအထားဟာ စီမံခန့်ခွဲမှုအားနည်းမှုကြောင့် ဖြစ်တယ်လို့ ယူဆမိတယ်။ အခုချိန်မှာ စစ်မှန်တဲ့ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွေကို လုပ်ဖို့လိုအပ်တယ်။ တာဝန်ရှိသူတွေရဲ့ စေတနာကိုပြည့်သူက အသိအမှတ်ပြုတယ်။ လုပ်တဲ့အမှားကို နားလည်ကြမယ်။ လက်ခံကြမယ်။

အစိုးရယန္တရားဟာ လိုအပ်တာထက် ကြန့်ကြာတယ်။ သွက်လက်မြန်ဆန်အောင် မလိုအပ်တာတွေကို ဖြေလျော့သင့်တယ်။ ဖြစ်နိုင်ရင် ပယ်ဖျက်ရဲရမယ်။ ဌာနအားလုံးကို မလိုအပ်တဲ့ အလုပ်အစီအစဉ် မလုပ်အပ်တဲ့ စာရွက်စာတမ်းတွေကို ပယ်ဖျက်စေသင့်တယ်။ အခုခေတ်မှာ စက္ကူတွေသုံးနေတာ သဘာဝကျတော့ဘူး။ ကြိုးနီစနစ်တွေ အရင်ထက်ပိုလာတယ်လို့ ပြောကြတယ်။ ဒီလိုဖြစ်တာက မဆန်းလှဘူး။ မှားမှာ

ကြောက်တဲ့အခြေခံကြောင့် ဖြစ်တယ်။

စီးပွားရေးတိုးတက်ချင်ရင် စီးပွားရေးမျက်စိနဲ့ကြည့်ရတယ်။ ဆုံးဖြတ်ရမယ်။ အခုတော့ အရာရာအုပ်ချုပ်ရေး ပေတံနဲ့ချိန်ထိုးနေတာဖြစ်တယ်။ ဒီနေရာမှာလည်း ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကို ပုံအပြစ်တင်လို့မရဘူး။ အခုဆိုရင် နေရာတိုင်းလိုလို ဝယ်လိုအားနဲ့ရောင်းလိုအားကြောင့်လို့ ပြောနေတယ်။ စီးပွားရေးတက္ကသိုလ် ပထမနှစ်သင်တန်းတက်နေရသလိုပဲ စီးပွားရေးဘဝကို မမြင်နိုင်တဲ့လက်မည်းကြီးက ကြိုးစားနေတာကို နေရာတိုင်းမြင်လို့မဖြစ်ဘူး။ လိုအပ်ရင်အစိုးရက စွက်ဖက်ရမယ်။ အစိုးရရဲ့စွက်ဖက်မှုကို သိမိသိမိမေ့မေ့ ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့သာလိုအပ်တယ်။ ကိုယ့်နဲ့မဆိုင်ဘူးလို့ ယူနေလို့မဖြစ်ဘူး။ စွက်ဖက်သင့်ရင် စွက်ဖက်ရမယ်။

လတ်တလောလူတိုင်းစိတ်ဝင်စားနေတာက ဒေါ်လာဈေးတက်မှု ကျပ်ငွေတန်ဖိုးသိသိသာသာလျော့နည်းလာခဲ့တယ်။ ဒီပြဿနာကို ဖြေရှင်းတဲ့နေရာမှာ ဈေးကွက်စီးပွားရေးကြောင့် ဝယ်လိုအားနဲ့ရောင်းလိုအားကြောင့်လို့ ကျောင်းသင်ခန်းစာထဲမှာ ပြောသလိုပြောလို့မဖြစ်ဘူး။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးဘဝကို နိုင်ငံတော်အစိုးရက လုံးဝမပါဝင်ဘဲ လက်ပိုက်ကြည့်နေတာမျိုး ဘယ်နေရာမှမရှိပါဘူး။ ဈေးကွက်ကို ဘယ်လောက်အားကိုးပြီး အစိုးရကဘယ်လောက်ပါဝင်ရမလဲဆိုတဲ့ ရွေးချယ်မှုကို လုပ်ကြရတာဖြစ်တယ်။ မျှမျှတတစဉ်းစားနိုင်ဖို့ အရေးကြီးတယ်။ ဒါပေမယ့် ဝမ်းသာစရာသတင်းက ဒီမနက်ဂျာနယ်တွေမှာ ဗဟိုဘဏ်ကဝင်ပြီး ကိုင်တွယ်လှုပ်ရှားမယ်ဆိုတဲ့သတင်းဖြစ်

စီမံခန့်ခွဲမှု ရှုထောင့်ကကြည့်ရင် ရလဒ်ကိုအခြေခံဖို့ လိုအပ်တယ်။ ကိုယ်မျှော်လင့်တောင့်တတဲ့ရလဒ်ကို ဖော်ထုတ်ပြီး ရအောင်လုပ်ရမှာသာ ဖြစ်တယ်။ အခုတော့ ရလဒ်အစား အလုပ်ကို ဦးစားပေးနေသလိုဖြစ်တယ်။ လူတိုင်းအလုပ်များပြီး ပင်ပန်းနေ အလုပ်တွေကို ပင်ပင်ပန်းပန်း ကြိုးစားနေကြတယ်။ ဒါပေမယ့် ကြိုးစားအားထုတ်သလို ကိုယ်လိုချင်တဲ့ ရလဒ်ရဖို့ လိုအပ်တယ်။ ကြိုးစားရုံသက်သက်နဲ့ ကျေနပ်လို့ မဖြစ်ဘူး။ ရလဒ်ကို ဖော်ထုတ်သွားရမှာဖြစ်တယ်။

အတိတ်ကို ပြန်မကြည့်ပါနဲ့လို့ ကျွန်တော်ကိုယ်တိုင် သတိပေးခဲ့ပေမယ့် အထက်တန်းပညာရေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး တက္ကသိုလ်တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး စိုးရိမ်စရာဖြစ်တယ်။ ကျောင်းသားထုနဲ့ ရင်ဆိုင်ရတဲ့ နိုင်ငံရေးပြဿနာကို နိုင်ငံရေးနည်းအရမဖြေရှင်းဘဲ ပညာရေးလက်နက်သုံးပြီး ဖြေရှင်းခဲ့တယ်။ ဒါကြောင့်မို့ တက္ကသိုလ်တွေကို လူနဲ့မနီးတဲ့နေရာတွေမှာပို့ထားတယ်။ သွားရေးလာရေးမလွယ်ကူတာရယ်။ ပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေတွေကြောင့် တက္ကသိုလ်ပညာရေးဟာ ပျက်စီးခဲ့တယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီကိစ္စကိုဖြေရှင်းဖို့လွယ်ကူမှာ မဟုတ်တော့ဘူး။ အခြေခံတာမို့ ဒီအတိုင်းထားပြန်ရင်လည်း အခြေအနေတွေက အလိုလိုကောင်းလာမှာ မဟုတ်

ဘူး။ မိမိနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို အားမရလို့ငွေကုန်ခံပြီး နိုင်ငံခြားသွား ဆေးကုသမှုတွေ အများကြီးပဲ။ ဒါတွေကိုပြန်ကုစားဖို့ ကာလတိုမှာမလုပ်နိုင်ပေမယ့် ကာလရှည်အတွက်တော့ စဉ်းစားရမှာဖြစ်တယ်။

လတ်တလော လူတိုင်းစိတ်ဝင်စားနေတာက ဒေါ်လာဈေးတက်မှု ကျပ်ငွေတန်ဖိုး သိသိသာသာ လျော့နည်းလာခဲ့တယ်။ ဒီပြဿနာကို ဖြေရှင်းတဲ့နေရာမှာ ဈေးကွက်စီးပွားရေးကြောင့် ဝယ်လိုအားနဲ့ ရောင်းလိုအားကြောင့်လို့ ကျောင်းသင်ခန်းစာထဲမှာ ပြောသလို ပြောလို့မဖြစ်ဘူး။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးဘဝကို နိုင်ငံတော်အစိုးရက လုံးဝမပါဝင်ဘဲ လက်ပိုက်ကြည့်နေတာမျိုး ဘယ်နေရာမှ မရှိပါဘူး။ ဈေးကွက်ကိုဘယ်လောက်အားကိုးပြီး အစိုးရကဘယ်လောက်ပါဝင်ရမလဲဆိုတဲ့ ရွေးချယ်မှုကို လုပ်ကြရတာဖြစ်တယ်။ မျှမျှတတစဉ်းစားနိုင်ဖို့ အရေးကြီးတယ်။ ဒါပေမယ့် ဝမ်းသာစရာသတင်းက ဒီမနက်ဂျာနယ်တွေမှာ ဗဟိုဘဏ်ကဝင်ပြီး ကိုင်တွယ်လှုပ်ရှားမယ်ဆိုတဲ့ သတင်းဖြစ်တယ်။

ဆရာကြီးဒေါက်တာဦးလှမြင့်က နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတိုးတက်ချင်ရင် အပြင်ကြည့်ရမယ်လို့ ပြောခဲ့တယ်။ အဓိပ္ပာယ်က ပိုကုန်ကိုအခြေပြုတဲ့ ဖွံ့ဖြိုးမှုမဟာဗျူဟာကို ရွေးချယ်ဖို့ အခုလို မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုးကျချိန်ဟာ ပိုကုန်သမားတွေအတွက် အခွင့်အရေးပဲ။ ဒါပေမယ့် သိသိသာသာတိုးမလာသေးဘူး။ ဒီနေရာမှာလည်း ပိုကုန်တိုးမြှင့်ချင်ရင် မက်လုံးကို စဉ်းစားဖို့ လိုအပ်တယ်။ အခုဆိုရင် ပိုကုန်သမားတွေကို အခွန်စီးကြပ်နေတယ်။ တချို့နိုင်ငံ-ဥပမာ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှာ အခွန်လျော့ရုံမက ပိုကုန်သမားတွေကို မက်လုံးတွေပေးခဲ့တယ်။ ကျွန်တော်တို့မှာလည်း ဒီလိုစဉ်းစားရမှာ။ အခွန်တွေလျော့လိုက်ရင် အစိုးရဝင်ငွေနည်းတော့မယ်ဆိုတာ တစ်ခုပဲ စဉ်းစားလို့ မဖြစ်ဘူး။

နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ ထင်သလောက်ဝင်မလာတာတွေရတယ်။ ဝင်လာချင်အောင် ဘာလုပ်သင့်သလဲ။ ဘယ်လိုမက်လုံးတွေ ပေးရမလဲ။ ဘယ်သူတွေမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်တဲ့ အင်အားတွေရှိသလဲ။ တခြားနိုင်ငံကိုသွားမယ့်အစား ကိုယ့်နိုင်ငံကိုဝင်လာအောင် ဘာလုပ်သင့်သလဲ။ ဒီမေးခွန်းတွေရဲ့ အဖြေကိုမရှာဘဲ အလိုလိုဝင်လာမှာမဟုတ်ဘူး။

စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုကို အထောက်အကူပြုတာက နိုင်ငံတော်ကချမှတ်လိုက်တဲ့ မူဝါဒဖြစ်တယ်။ အရေးကြီးတာက ချမှတ်လိုက်တဲ့ ပေါ်လစီ တည်ငြိမ်ဖို့လိုအပ်တယ်။ မကြာခဏ စိတ်ကူးရတိုင်း ပေါ်လစီကို ပြောင်းလဲမဖြစ်ဘူး။ အမှန်တော့ ယုံကြည်မှုကိုတည်ဆောက်ရမှာဖြစ်တယ်။ တို့နိုင်ငံမှာလာပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံပါ။ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို အာမခံမယ်။ ဥပဒေအရ လုံလောက်တဲ့ အကာအကွယ်တွေပေးမယ်။ လုံလောက်ပြည့်စုံတဲ့ မက်လုံးတွေပေးရမှာဖြစ်တယ်။

ကျွန်တော် ကျေနပ်တဲ့ကိစ္စတစ်ခုက အဂတိလိုက်စားမှုနဲ့ ပတ်သက်လာရင် သံသယမရှိတော့ဘူး။ ရိုးသားကြတယ်။ ဖြောင့်မတ်ကြတယ်။ တစ်နည်းပြောရရင် လူကောင်းတွေနဲ့ လှုပ်ရှားနေတာဖြစ်တယ်။ လူကောင်းတွေကို လူတော်တွေနဲ့ ပေါင်းစပ်ပေးနိုင်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ စီမံခန့်ခွဲမှုပညာမှာ လူကောင်းလူတော်မခွဲခြားဘူး။ တာဝန်ရှိသူဟာ ကောင်းလည်းကောင်းရမယ်။ တော်လည်းတော်ရမယ်လို့ လက်ခံတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ၂၀၁၇ ကို လိုက်လံစွာကြိုဆိုတယ်။ ဖြတ်သန်းခဲ့တဲ့ကာလ အတွေ့အကြုံတွေကို သင်ခန်းစာယူပြီး နှစ်သစ်မှာ အရှိန်အဟုန်နဲ့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးကဏ္ဍ အသီးသီးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်လိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်မိတယ်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံရဲ့ အခြေအနေ အနေအထားကိုသုံးသပ်ရာမှာ ရက်လနဲ့ဆုံးဖြတ်လို့ မဖြစ်ပါဘူး။ ကာလရှည်မဟာဗျူဟာ ရှိဖို့ အရေးကြီးလှတယ်။ ကိုယ့်နိုင်ငံ ကိုယ့်လူမျိုးတွေ အပေါ် ယုံကြည်မှုအပြည့်ရှိဖို့လိုပြီး အထူးသဖြင့် လူငယ်တွေကို အားကိုးရမှာသာဖြစ်ပါတယ်။

ကျော့သောင်းမြို့၌ မျက်စိဝေဒနာရှင် ပြည်သူများအားစတင်ခွဲစိတ်ကုသ

ကျော့သောင်း ဇန်နဝါရီ ၁
သန်းဒီပါ ဘက်စုံဗေဒဓာတ်ခွဲခန်းနှင့် ကျော့သောင်းဂရုကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ စေတနာရှင်များပူးပေါင်းကာ တနင်္လာရက် တိုင်းဒေသကြီး ကျော့သောင်းခရိုင် ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်တွင် ခရိုင်အတွင်းရှိ မျက်စိဝေဒနာရှင် ပြည်သူများအား စက္ကူဒါနုကုသိုလ်အဖြစ် စတင်ခွဲစိတ်ကုသပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မျက်စိပါရဂူ ဆရာဝန်ကြီးများနှင့် ခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံမှ ဆရာဝန်များ ပူးပေါင်းကာ ခရိုင်အတွင်းရှိ မျက်စိဝေဒနာသည်များအား ဒီဇင်ဘာ ၂၆

ရက်မှစတင်ကာ လိုအပ်သည့်စမ်းသပ် စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးနောက် ခွဲစိတ်ကုသရန်လိုအပ်သည့် မျက်စိဝေဒနာရှင် ၁၄၉ ဦးအား ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှစတင်ကာ ခွဲစိတ်ကုသပေးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါစက္ကူဒါနုကုသိုလ် အစီအစဉ်တွင် သာမန်စမ်းသပ်စစ်ဆေးလျှော့ ၂၇၇ ဦး၊ မျက်စိခြစ်လျှော့ ၃၀၊ ခွဲစိတ်ကုသမှုခံယူမည့် ဝေဒနာရှင် ၁၄၉ ဦးဖြစ်ရာ မျက်စိဝေဒနာရှင်စုစုပေါင်း ၄၅၆ ဦးအား စက္ကူဒါနုကုသိုလ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ကျော်စိုး (ကျော့သောင်း)**



လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် စက်ဘီးပြိုင်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားမှုအရ မြန်မာနိုင်ငံ စက်ဘီးအဖွဲ့ချုပ်၊ Myanmar CP Livestock Co.,Ltd. နှင့် သာယာဝတီခရိုင် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ (၆၉)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် စက်ဘီးပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်ကကျင်းပရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ စည်ပင်သာယာရေးနှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီးဦးမောင်မောင်လွင်က သေနတ်ပစ်ဖောက်၍ တာလွတ်ပေးသည်။

အဆိုပါ စက်ဘီးပြိုင်ပွဲတွင် အမျိုးသား ၁၄၁ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၂၅ ဦး စုစုပေါင်း ၁၆၆ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး သံကြေးရွာမှ သာယာဝတီမြို့သို့ ကီလိုမီတာ ၁၀ အကွာအဝေးကို စီးနင်းယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။

ပြိုင်ပွဲများအပြီးတွင် ဆုချီးမြှင့်ပွဲဆက်လက်ကျင်းပရာ ဆုရရှိသူများကို တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **(မြန်မာ့အလင်း)**

တိုက်ချင်းပစ်ဒုံးကျည်(ICBM)ကို စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်ရန် နီးကပ်လာပြီဖြစ်ကြောင်း မြောက်ကိုရီးယားခေါင်းဆောင်ပြောကြား



ပြုံးယမ်း ဇန်နဝါရီ ၁

မြောက်ကိုရီးယားခေါင်းဆောင် ကင်ဂျုံအန်းသည် နိုင်ငံအတွင်း စမ်းသပ်ပစ်ဆင်မှုများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည့် တိုက်ချင်းပစ် ဒုံးကျည် (ICBM)ကို စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်မှု ပြုလုပ်နိုင်တော့မည် နောက်ဆုံးအဆင့်ကို ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ကင်ဂျုံအန်းသည် တိုက်ချင်းပစ်ဒုံးကျည်စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်ရန် အနီးဆုံးအခြေအနေရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်းကို တနင်္ဂနွေနေ့တွင် ၎င်း၏နှစ်စဉ်ပုံမှန်ပြုလုပ်မြဲ နိုင်ငံရေး

လုပ်ဆောင်ချက်တစ်ခုဖြစ်သည့် နှစ်သစ်ကူးမိန့်ခွန်းအတွင်း ထည့်သွင်းပြောဆိုခဲ့သည်ကို နိုင်ငံပိုင်ကိုရီးယား ဗဟိုရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်မှုအစီအစဉ်၌ ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့သည်။ ကင်၏ မိန့်ခွန်းတွင် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် ပြီးခဲ့သည့်နှစ်အတွင်းက နျူကလီးယားစမ်းသပ်အောင်မြင်မှုနှစ်ခုနှင့်အတူ တိုက်ချင်းပစ် ဒုံးကျည်အများအပြားကို စမ်းသပ်အောင်မြင်ခဲ့ပြီး နောက်တွင် နျူကလီးယားအင်အားကြီးနိုင်ငံတစ်ခုအနေဖြင့် ပေါ်ထွက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

(အန်အိတ်ချ်ကေ)

နာဂျက်ဖိ၌ အိုင်အက်စ်အဖွဲ့၏ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ခုနစ်ဦးသေဆုံး

ဘဂ္ဂဒက် ဇန်နဝါရီ ၁

အီရတ်နိုင်ငံတောင်ပိုင်းမြို့တော် နာဂျက်ဖိတွင် တနင်္ဂနွေနေ့က ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် စစ်ဆေးရေးဂိတ် တစ်ခုကို အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ဝင်များက တိုက်ခိုက်မှုလုပ်ဆောင်ခဲ့ရာ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ခုနစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး ၁၇ ဦးဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောကြားခဲ့သည်။

တိုက်ခိုက်မှု လုပ်ဆောင်ခဲ့သူများသည် နာဂျက်ဖိမြို့ အနောက်ပိုင်းရှိ အယ်ကွာဒီစီယာမြို့နယ်အနီးဝန်းကျင်ရှိ ကန္တာရ အတွင်း ယာဉ်နှစ်စီးဖြင့်လှည့်လည် သွားလာနေသူများဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် လုံခြုံရေးဂိတ်သို့ ဝင်ရောက်လာသော ယာဉ်တစ်စီးကိုစစ်ဆေးရန် ရပ်တန့်စေခဲ့ရာ ယာဉ်မောင်းသူက တင်ဆောင်လာသည့် ပေါက်ကွဲပစ္စည်းကိုဖောက်ခွဲခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဒုတိယယာဉ်တစ်စီးမှာ မောင်းနှင်ထွက်ပြေးခဲ့ရာ ရဲများက ယာဉ်အတွင်းရှိစစ်သွေးကြွနှစ်ဦးကို အသေပစ်ခတ် ဖမ်းဆီးကာ ရပ်တန့်အောင် လုပ်ဆောင် နိုင်ခဲ့သည်ဟု ရဲအဖွဲ့ကပြောကြားခဲ့သည်။ အွန်လိုင်းတွင် ပျံ့နှံ့လျက်ရှိသည့် သတင်းများအရ တိုက်ခိုက်မှုလုပ်ဆောင်ခဲ့သူမှာ အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ ဖောက်ခွဲမှုကို မလုပ်ဆောင်မီ သေနတ်သမား လေးဦးသည် သေနတ်ပစ်ခတ်ခဲ့ပြီး ငါးယောက်မြောက် အမျိုးသားက အသေခံကာပုံးခွဲမှုလုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နာဂျက်ဖိမြို့သည် ဘဂ္ဂဒက်တောင်ပိုင်းမှ ကီလိုမီတာ ၁၆၀ အကွာတွင်တည်ရှိပြီး အိုင်အက်စ်အဖွဲ့နှင့် အီရတ်တပ်မတော်အင်အားစုများအကြား တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့သည့် မိုလ်ဆူးမြို့နှင့် ဝေးကွာသည်။ (ရိုက်တာ)

တောင်ဆူဒန်ရှိကာကွယ်ရေးအင်အားစုများ၏လုံခြုံရေးကို အခိုင်အမာဆောင်ရွက်မည်

တိုကျို ဇန်နဝါရီ ၁

ဂျပန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနသည် တောင်ဆူဒန်ရှိ ကုလသမဂ္ဂငြိမ်းချမ်းရေး မစ်ရှင်အတွင်း၌ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသည့် ဂျပန်ကာကွယ်ရေးအင်အားစုများ၏ တောင်းဆိုချက်ကို ခိုင်မာသေချာအောင် လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

SDFအဖွဲ့ဝင်ပေါင်း ၃၅၀ ပါဝင်သည့် ယူနစ်အဖွဲ့သည် ဂျပန်နိုင်ငံ၏အသစ်ပြဋ္ဌာန်းမည့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာဥပဒေအတွက် ဒီဇင်ဘာ၂၅ ရက် ကတည်းက စတင်ကာ တာဝန်များတိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။

ကာကွယ်ရေးယူနစ်၏ အဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် အကယ်၍ တိုက်ခိုက်မှုများ ရုတ်တရက် ကျရောက်လာခဲ့လျှင် အရေးပေါ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကုလသမဂ္ဂငြိမ်းချမ်းရေးထိန်းသိမ်းသူများ ကာကွယ်ရေးမစ်ရှင်အဖွဲ့နှင့် အာဏာပိုင်များထံသို့ သွားရောက်ရာတွင် လက်နက်များကိုဆောင်သွားခွင့်ပြုထားကြောင်း သိရသည်။

ဂျပန်ကာကွယ်ရေး ယူနစ်သည် ယခုအခါ တောင်ဆူဒန်မြို့တော် ဂျူဘားနှင့် အနီးတစ်ဝိုက်နေရာများတွင် အခြေခံအဆောက်အအုံတည်ဆောက်မှုနှင့် လမ်းများဖောက်လုပ်မှုတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ (အန်အိတ်ချ်ကေ)

အစ္စတန်ဘူလ် နိုက်ကလပ်၌ သေနတ်ပစ်ခတ်မှုများဖြစ်ပွား၊ ၃၉ ဦး သေဆုံး

အစ္စတန်ဘူလ် ဇန်နဝါရီ ၁

တူရကီနိုင်ငံ အစ္စတန်ဘူလ်မြို့ ဘော့စဖောရပ်စ် ရေလက်ကြားပေါ်ရှိ နိုက်ကလပ်တစ်ခုတွင် တနင်္ဂနွေနေ့က နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ဆင်နွှဲနေကြသူများအား သေနတ်သမားတစ်ဦးက ပစ်ခတ်ခဲ့မှုကြောင့် နိုင်ငံခြားဧည့်သည်များအပါအဝင် လူ ၃၉ ဦးထက် မနည်း သေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သေနတ်သမားသည် သေနတ်ဖြင့် တရုတ်ပစ်ခတ်ပြီးနောက် နိုက်ကလပ်မှ ထွက်ပြေးသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နှစ်သစ်ကူးချိန် လွန်မြောက်ပြီး တစ်နာရီခန့်အကြာတွင် နိုက်ကလပ်အတွင်းသို့ သေနတ်သမားဝင်ရောက်လာပြီး တွေ့ကာရာကို သေနတ်ဖြင့် တရုတ်ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ နိုက်ကလပ်အတွင်းရှိ နေသူအချို့သည် အသက်ရှင်လွတ်မြောက်ရန်အတွက် ရေထဲသို့ခုန်ချထွက်ပြေးခဲ့ကြသည်။

အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု လုပ်ဆောင် ခဲ့သူသည် တစ်ကိုယ်တော် သေနတ်သမား ဖြစ်သည်ဟု အာဏာပိုင်များက ဖော်ပြခဲ့ကြသော်လည်း လူမှုကွန်ရက်အပါအဝင် အချို့သော သတင်းရင်းမြစ်များက တိုက်ခိုက်မှုတွင် တစ်ဦးမက ပါဝင်နေနိုင်သေးကြောင်း ဝေဖန်သုံးသပ်ခဲ့ကြသည်။

တူရကီရှိ နေတိုးအဖွဲ့ဝင်များသည် ဇူလိုင်လအတွင်းက မအောင်မြင်ဖြစ်ခဲ့သည့် အာဏာသိမ်းကြိုးပမ်းမှုအတွက် အခြေအနေများ ပြန်လည်ငြိမ်သက်မှုရရှိရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိပြီး အစ္စတန်ဘူလ်နှင့် အနီကာရာတို့တွင် အိုင်အက်စ် အစွန်းရောက်အဖွဲ့နှင့် ကာဒီစစ်သွေးကြွအဖွဲ့တို့က လုပ်ဆောင်သည်ဟု ပြောဆိုနေကြသည့် တိုက်ခိုက်မှုများစွာ ပေါ်ပေါက်နေချိန်တွင် ယင်းသေနတ်ပစ်ခတ်မှုက နေတိုးအဖွဲ့ဝင်များအား ထိတ်လန့်တုန်လှုပ်သွားစေခဲ့သည်။ ဘာလင်တွင် ခရစ္စမတ်ဈေး တိုက်ခိုက်ခံရပြီး လူ ၁၂ ဦးသေဆုံးခဲ့ပြီးနောက် နှစ်သစ်ကူးတွင်ကျရောက်နိုင်ဖွယ်ရှိသည့် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု အန္တရာယ်များအတွက် ဥရောပတစ်ခုတွင် လုံခြုံရေးသတိပေးမှုများ အဆက်မပြတ် နှိုးဆော်နေသည့်ကြားမှပင် ယခုကဲ့သို့ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုမျိုး ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ တိုက်ခိုက်မှုကျူးလွန်ကာ ထွက်ပြေးသွားသူအား အမြန်ဆုံးဖမ်းဆီးနိုင်ရေး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေကြောင်း သိရသည်။ (ရိုက်တာ)



သေနတ်ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာနေရာအနီးတွင် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်စဉ်



သမ္မတပတ် ၎င်းအားစွပ်စွဲပြောဆိုမှုလုပ်ငတ်သာဖြစ်ဟု ပြောကြား မှားယွင်းလုပ်ဆောင်မှုအတွက် အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းကို ငြင်းဆန်

ဆိုးလ် ဇန်နဝါရီ ၁

နိုင်ငံတော်သစ္စာဖောက်မှုဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရသည့် တောင်ကိုရီးယား သမ္မတပတ်ဂွန်ဟေးသည် အကျင့်ပျက်ခြစားမှုဖြင့် တရားစွဲဆိုခံထားရသည့် အခြေအနေတစ်ရပ်ကြောင့် တစ်လကြာအောင် တိတ်ဆိတ်နေခဲ့ရသည့် အခြေအနေကို စတင်ဖြိုခွင်းကာ စွပ်စွဲခံထားရမှုများကို ငြင်းဆန်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သမ္မတပတ်သည် မှားယွင်းလုပ်ဆောင်မှုအတွက် အရေးယူဆောင်ရွက်ခံရခြင်းကို ငြင်းဆန်ကန့်ကွက်ခဲ့ပြီး ၎င်းအားစွပ်စွဲပြောဆိုထားသည်များမှာ လုပ်ငတ်ခင်းခြင်းသာဖြစ်ပြီး မုသားစကားသက်သာဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ထိုပြင်သမ္မတပတ်သည် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံပိုင်ဆိုင်ဆောင်ရွက်ပိုင်ရေးရင်း တွဲဖက်ကုမ္ပဏီနှစ်ခုကို စုပေါင်းစီးပွားရေး ကုမ္ပဏီတစ်ခုအဖြစ်သို့ ပေါင်းစပ်တည်ထောင်ရန် ၂၀၁၅ ခုနှစ် တွင် အစိုးရအဖွဲ့အား အမိန့်ပေးအပ်ခဲ့သည်ဟု ၎င်းအားမမှန်မကန် စွပ်စွဲကာ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ လုပ်ဆောင်ခြင်း ကိုခံခဲ့ရသည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

မစ္စပတ်သည် ၎င်း၏မိတ်ဆွေရင်းဖြစ်သူ ချိုင်ဆွန်ဆီအား နိုင်ငံရေးကိစ္စရပ်များတွင် ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခွင့်ပေးခဲ့သည် ဆိုခြင်းမှာလည်း မဟုတ်ကြောင်း တနင်္ဂနွေနေ့တွင် ငြင်းဆန်ခဲ့သည်။ ပတ်၏ကြံရွယ်သည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံး၏ အဆုံးအဖြတ်ပေါ်တွင် မူတည်လျက်ရှိသည်။ (ရိုက်တာ)

သက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

ယမန်နေ့မှအဆက်

- (ဇ) မိသားစုစောင့်ရှောက်မှု ဆိုသည်မှာ သက်ကြီးရွယ်အို မိဘ ဘိုးဘွားများအား ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင်များက ကြည့်ရှု စောင့်ရှောက်မှုကို ဆိုသည်။
- (ဈ) အိမ်အခြေပြု၊ ရပ်ရွာအခြေပြုစောင့်ရှောက်မှု ဆိုသည်မှာ သက်ကြီး ရွယ်အိုများအချင်းချင်းဖြစ်စေ၊ မိသားစုမှဖြစ်စေ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်း သို့မဟုတ် အခပေးဝန်ဆောင်မှုပေးသူများအပါအဝင် မိသားစုဝင် မဟုတ်သော အခြားစောင့်ရှောက်သူများမှဖြစ်စေ အိမ်တိုင် ရာရောက် စောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း သို့မဟုတ် ရပ်ရွာပြည်သူလူထု အတွင်း စောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်းကို ဆိုသည်။
- (ည) လူမှုရေးစောင့်ရှောက်မှု ဆိုသည်မှာ စိတ်ခံစားမှုဆိုင်ရာ အကျိုး ကျေးဇူးများနှင့် လူမှုရေးနယ်ပယ်ရှိ အပြန်အလှန်ဆက်ဆံမှုတို့ ကို ပိုမိုတိုးမြှင့်ရန်အလို့ငှာ တစ်ကိုယ်ရေစောင့်ရှောက်မှုအတွက် လိုအပ်သော အစားအသောက်၊ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းကိရိယာ များနှင့် နေထိုင်လှုပ်ရှားမှုများအတွက် လိုအပ်ချက်များကို လူမှုရေး အထောက်အပံ့များနှင့်တကွ ဖြည့်ဆည်းစောင့်ရှောက်ပေးခြင်း ကို ဆိုသည်။
- (ဋ) ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ဆိုသည်မှာ ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ် ခြင်း၊ ရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ ကုသခြင်း၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ စိတ်ပိုင်း ဆိုင်ရာ ပြန်လည်ထူထောင်ပေးခြင်းနှင့် အခြားကျန်းမာရေး ဝန်ဆောင်မှုများ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းတို့ကို ဆိုသည်။
- (ဌ) ဘိုးဘွားရိပ်သာ ဆိုသည်မှာ စီးပွားရေးအလို့ငှာဖြစ်စေ၊ စေတနာ့ ဝန်ထမ်းပရဟိတဖြစ်စေ သက်ကြီးရွယ်အိုများအား နားခိုရာရိပ်သာ စားသောက်နေထိုင်မှု၊ လူမှုရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများ ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိသော ရိပ်သာဆိုသည်။
- (ဍ) တည်ထောင်ခွင့်ပြုမိန့် ဆိုသည်မှာ ဘိုးဘွားရိပ်သာ တည်ထောင်ရန် ဤဥပဒေအရ ထုတ်ပေးသည့် ခွင့်ပြုမိန့်ကို ဆိုသည်။
- (ဎ) သက်ကြီးရွယ်အိုကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်း ဆိုသည်မှာ စီးပွားရေးအလို့ငှာဖြစ်စေ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်း ပရဟိတဖြစ်စေ သက်ကြီးရွယ်အိုများအား လူမှုရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများအား ပုဂ္ဂလိကနှင့် အစိုးရမဟုတ်သော လူမှုရေး အဖွဲ့အစည်းများက ဆောင်ရွက်သောလုပ်ငန်းကိုဆိုသည်။
- (ဏ) လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့် ဆိုသည်မှာ သက်ကြီးရွယ်အိုကြည့်ရှုစောင့် ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန် ဤဥပဒေအရ ထုတ်ပေးသည့် ခွင့်ပြုမိန့်ကို ဆိုသည်။
- (တ) ရန်ပုံငွေ ဆိုသည်မှာ သက်ကြီးရွယ်အိုများအား ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်ရေးအတွက် ဤဥပဒေအရတည်ထောင်သော ရန်ပုံငွေကို ဆိုသည်။
- (ထ) မတရားပြုကျင့်ခြင်း ဆိုရာတွင် သက်ကြီးရွယ်အိုအား အစား အသောက် သို့မဟုတ် ဆေးဝါးကို လုံလောက်စွာမပေးခြင်း၊ ရိုက်နှက်ခြင်း၊ နှုတ်ဖြင့်စော်ကားခြင်း၊ တောင်းရမ်းခိုင်းခြင်း၊ ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စေခြင်း အပါအဝင် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ စိတ်ပိုင်း ဆိုင်ရာ နှိပ်စက်ညှဉ်းပန်းခြင်းနှင့် မလျော်မကန် ပြုလုပ်ခြင်းတို့ ပါဝင်သည်။
- (ဒ) လျစ်လျူရှုခြင်း ဆိုသည်မှာ သက်ကြီးရွယ်အိုအား ထိုက်သင့် အားလျော်စွာ တွေ့ဆုံမှုမပြုခြင်း၊ လိုအပ်သော အစားအသောက် များ လုံလောက်စွာကြည့်ဆည်းမပေးခြင်း သို့မဟုတ် တစ်သီး တခြား ခွဲထားခြင်းကိုဆိုသည်။
- (ဓ) မြန်မာနိုင်ငံ သက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာကော်မတီ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က ဖွဲ့စည်းသော အမျိုးသား အဆင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာကော်မတီကိုဆိုသည်။
- (န) ဒေသဆိုင်ရာကော်မတီများ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသော သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ် ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ဒေသ၊ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ် သက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာ ကော်မတီများကို ဆိုသည်။
- (ပ) ဝန်ကြီးဌာန ဆိုသည်မှာ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန် လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနကို ဆိုသည်။
- (ဖ) လူမှုဝန်ထမ်းအရာရှိ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေပါ လူမှုဝန်ထမ်းအရာရှိ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကိုထမ်းဆောင်ရန် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသော လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းကို သော်လည်းကောင်း၊ လူမှုဝန်ထမ်းအရာရှိ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များ ကို ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသော နိုင်ငံဝန်ထမ်း သို့မဟုတ် အခြားသင့်လျော်သော နိုင်ငံသားကိုသော်လည်းကောင်း ဆိုသည်။
- (ဗ) ဘိုးဘွားရိပ်သာတာဝန်ပုံရိပ် ဆိုသည်မှာ ဘိုးဘွားရိပ်သာကို ပိုင်ဆိုင်သူ၊ တည်ထောင်သူ သို့မဟုတ် တာဝန်ယူ၍ စီမံခန့်ခွဲသူကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် ထိုသူတစ်ဦးဦးက လွှဲအပ်တာဝန် ပေးထားခြင်းခံရသောပုဂ္ဂိုလ်လည်း ပါဝင်သည်။

အခန်း(၂) ရည်ရွယ်ချက်များ

- ၃။ ဤဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်သည် -
- (က) သက်ကြီးရွယ်အိုများကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု၊ လူမှုရေး စောင့်ရှောက်မှုဖြင့်တင်ရန်နှင့် လိုအပ်သည့်နည်းပညာနှင့် စီမံခန့်ခွဲ

- (ခ) မှုဆိုင်ရာ အကူအညီများပေးရန်၊ နိုင်ငံတော်နှင့် စေတနာ့ရှင်များက သက်ကြီးရွယ်အိုများအား ထောက် ပံ့ပေးအပ်ခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများ ဆောင်ရွက် နေသော ဝင်ငွေရလုပ်ငန်းများကို တိုက်တွန်းအားပေးခြင်းဖြင့် လည်းကောင်း သက်ကြီးရွယ်အိုများကို ဝင်ငွေပုံမှန်ရရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန်၊
- (ဂ) သက်ကြီးရွယ်အိုများသည် မိမိကိုယ်မိမိ စောင့်ရှောက်မှုမိသားစု စောင့်ရှောက်မှုနှင့် အိမ်အခြေပြု၊ ရပ်ရွာအခြေပြုစောင့်ရှောက်မှု များအား လုံလောက်စွာရရှိစေရန်၊
- (ဃ) စောင့်ရှောက်မည့်သူမရှိသည့် ခိုကိုးရာမဲ့ သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် အိုမင်းမစွမ်းသူများအတွက် ၎င်းတို့ဆန္ဒနှင့်အညီ ဘိုးဘွားရိပ်သာ များတွင် နားခိုစောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်ရန်၊
- (င) အိမ်အခြေပြု၊ ရပ်ရွာအခြေပြုစောင့်ရှောက်မှုအဖွဲ့များကို တိုးမြှင့် ဖွဲ့စည်းခြင်းဖြင့် လူမှုရေးနှင့် ရပ်ရေးရွာရေးများတွင် သက်ကြီးရွယ်အို များ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေးကို တိုးမြှင့်နိုင်ရန်၊
- (စ) အမျိုးသားကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုစနစ်များတွင် သက်ကြီးရွယ် အိုများ လွယ်ကူစွာရရှိနိုင်သော ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း များ ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်၊
- (ဆ) လှုပ်ရှားသွားလာနေထိုင်ရေးနှင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးတို့တွင် ဈေးနှုန်းသက်သာ၍ လွယ်ကူစွာ အသုံးပြုနိုင်သော အထောက် အကူပြုပစ္စည်းများ ပံ့ပိုးပေးနိုင်ရန်၊
- (ဇ) သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ ကျရောက်သည့်ကာလနှင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေး ကာလများအတွက် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ၊ ငွေကြေးအထောက်အပံ့များ၊ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများ စီစဉ်ပံ့ပိုးရာတွင် သက်ကြီးရွယ်အိုများ အတွက် အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက်ရန်၊
- (ဈ) သက်ကြီးရွယ်အိုများ ဘေးကင်းလုံခြုံစိတ်ချရသော ပတ်ဝန်းကျင် ရရှိနိုင်စေရန်။

အခန်း(၃)

မြန်မာနိုင်ငံသက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာကော်မတီဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် တာဝန်နှင့်လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

- ၄။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် -
- (က) ဤဥပဒေပါ ရည်ရွယ်ချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် နိုင်ရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏အခွင့်အရေး များကို ကာကွယ်ရေးနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများအား ကြည့်ရှုစောင့် ရှောက်ရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ မူဝါဒများနှင့် လမ်းညွှန်ချက်များ ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုကို ကြီးကြပ်ခြင်းများပြု နိုင်ရေးအတွက် လည်းကောင်း အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များပါဝင်သည့် မြန်မာနိုင်ငံ သက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းရမည် -
- (၁) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဥက္ကဋ္ဌ
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊
- (၂) ဒုတိယဝန်ကြီး သို့မဟုတ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ
အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၃) ဒုတိယဝန်ကြီး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၄) ဒုတိယဝန်ကြီး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် အဖွဲ့ဝင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန
- (၅) ဒုတိယဝန်ကြီး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် အဖွဲ့ဝင် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၆) ဒုတိယဝန်ကြီး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် အဖွဲ့ဝင် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန
- (၇) ဒုတိယဝန်ကြီး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် အဖွဲ့ဝင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၈) ဒုတိယဝန်ကြီး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် အဖွဲ့ဝင် အလုပ်သမား၊လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန
- (၉) ဒုတိယဝန်ကြီး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် အဖွဲ့ဝင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန
- (၁၀) ဒုတိယဝန်ကြီး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် အဖွဲ့ဝင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၁၁) ဒုတိယဝန်ကြီး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် အဖွဲ့ဝင် ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၁၂) သက်ဆိုင်ရာစည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့ဝင်များ
ကော်မတီများမှ သုံးဦးထက်မပိုသော ကိုယ်စားလှယ်များ
- (၁၃) ဥက္ကဋ္ဌ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ် အဖွဲ့ဝင်
- (၁၄) ဥက္ကဋ္ဌ မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့်ကလေး အဖွဲ့ဝင်
စောင့်ရှောက်ရေးအသင်း
- (၁၅) ပြည်တွင်းရှိ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့ဝင်များ
သက်ကြီးရွယ်အိုဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း

- များမှ ငါးဦးထက်မပိုသော သင့်လျော်သည့် ကိုယ်စားလှယ်များ
- (၁၆) ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် အတွင်းရေးမှူး
လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန
- (၁၇) ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး
လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန
- (ခ) လိုအပ်ပါက မြန်မာနိုင်ငံသက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာကော်မတီ ကိုပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။
- ၅။ မြန်မာနိုင်ငံ သက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာကော်မတီ၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင် ခွင့်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည် -
- (က) ဤဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ထိရောက်အောင်မြင်စွာအကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်သော မူဝါဒများ၊ လုပ်ငန်းစီမံ ချက်များနှင့် လမ်းညွှန်ချက်များချမှတ်ခြင်း၊ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့်စောင့်ကြည့်ခြင်း၊ အကဲဖြတ်ခြင်းနှင့် ကြီးကြပ်ခြင်း၊
- (ခ) သက်ကြီးရွယ်အိုများအထူးသဖြင့် အိုမင်းမစွမ်းသူများအား ထိရောက် စွာ ထောက်ပံ့ကူညီရေးနှင့်စောင့်ရှောက်ရေးတို့အတွက် ဝန်ကြီးဌာနမှ တစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် စီမံကိန်း၊ စီမံချက်နှင့် အစီအစဉ်များချမှတ်ပြီး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် ခြင်း၊
- (ဂ) မိမိ၏ တာဝန်များနှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ပိုမိုထိရောက်စွာ အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လိုအပ်သော လုပ်ငန်းကော်မတီများ၊ ဆပ်ကော်မတီများနှင့် အကြံပေးအဖွဲ့တို့ကို ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် လုပ်ငန်း တာဝန်များသတ်မှတ်ပေးခြင်း၊
- (ဃ) သက်ကြီးရွယ်အိုများအတွက် မိသားစုစောင့်ရှောက်မှု၊ အိမ်အခြေပြု၊ ရပ်ရွာအခြေပြုစောင့်ရှောက်မှု၊ လူမှုရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် ကျန်းမာ ရေးစောင့်ရှောက်မှုတို့ကို လည်းကောင်း၊ ထောက်ပံ့ရန် လိုအပ်သော သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် အိုမင်းမစွမ်းသူများအတွက် ကူညီထောက်ပံ့ မှုတို့ကိုလည်းကောင်း လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များချမှတ်၍ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ အစိုးရဌာနများ၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်း များ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်း များနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (င) ရိုးရာအစဉ်အလာ စံသတ်မှတ်ချက်များအပေါ် အခြေခံတည်ဆောက် ထားသော မိသားစုပုံစံကို ပိုမိုခိုင်မာစေရန် အစီအစဉ်များ ချမှတ် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (စ) နိုင်ငံတော်က သဘောတူလက်ခံထားသော သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏ အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာ ကြေညာစာတမ်းများ၊ သဘောတူ စာချုပ်များနှင့်အညီ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဆ) သက်ကြီးရွယ်အိုသက်သေခံကတ်ပြားများ ထုတ်ပေးခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လမ်းညွှန်ခြင်း၊ ကြီးကြပ်ခြင်းနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာ ကိန်း ဂဏန်း၊ သတင်းအချက်အလက်များကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ မှန်ကန် စေရန် ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဇ) သက်ကြီးရွယ်အိုများ ကြုံတွေ့ရသည့်ပြဿနာများ၏ အခြေခံအကြောင်း အရင်းများ၊ လိုအပ်ချက်များ၊ လိုအင်ဆန္ဒများကို ဖော်ထုတ်နိုင်မည့် လေ့လာမှုများ၊ သုတေသနပြုခြင်းများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ပြီး ထိရောက် သော လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်ချက်များ ချမှတ်ပေးခြင်း၊
- (ဈ) သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏ ပြဿနာများ၊ လိုအပ်ချက်များ၊ လိုအင်ဆန္ဒ များကို ပြည်သူများ နားလည်သဘောပေါက်စေရန် အသိပညာပေးခြင်း၊
- (ည) စောင့်ရှောက်ရေးဌာနများ၊ အပန်းဖြေနားနေရန်နေရာများ၊ သက်ကြီး ရွယ်အို နေပိုင်း စောင့်ရှောက်ရေးဌာနများနှင့် ဘိုးဘွားရိပ်သာများ တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်ခြင်း၊ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့် စည်းကမ်းချက်များ ချမှတ်ခြင်း၊ လိုအပ်သောပံ့ပိုးမှုများပေးခြင်း၊
- (ဋ) သက်ကြီးရွယ်အိုများကို ပြုစုစောင့်ရှောက်ရေးသည် မျိုးဆက်သစ် လူငယ်များတွင် တာဝန်ရှိသည်ဟူသော ခံယူချက်တိုးပွားလာစေရန် ကျောင်းများနှင့် အခြားသင့်လျော်သောနေရာများတွင် ဟောပြောပွဲ များ၊ ဆွေးနွေးပွဲများ၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများနှင့် အခြားအစီအစဉ်များ ပြုလုပ်ပေးခြင်း၊
- (ဌ) သက်ကြီးရွယ်အိုများခံစားခွင့်ရှိသော ဝန်ဆောင်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းအချက်အလက်များပေးခြင်း၊
- (ဍ) မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များကို သက်ကြီးရွယ်အိုဘဝအတွက် ကြိုတင် ပြင်ဆင်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်းသော အစီအမံများကို မိတ်ဆက်ပေးခြင်း၊ သင့်လျော်သော လူမှုမှုလုံခြုံရေး အစီအစဉ်များကို စတင်ဆောင်ရွက် ခြင်းနှင့် ၎င်းအစီအစဉ်များတွင် လူငယ်များ ပါဝင်လာရေးအတွက် တိုက်တွန်းအားပေးမှုပြုလုပ်ခြင်း၊
- (ဎ) သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏ အခွင့်အရေးများနှင့် ကောင်းကျိုးများအား ကာကွယ်ရန်၊ မြှင့်တင်ရန်နှင့် ခွဲခြားဆက်ဆံမှုများအား တားဆီးရန် အတွက် တည်ဆဲဥပဒေများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ပြီး လိုအပ်သလို ပြင်ဆင်နိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဏ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က အခါအားလျော်စွာ ပေးအပ်သော လုပ်ငန်း တာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ခြင်း။
- ၆။ ဝန်ကြီးဌာနသည် မြန်မာနိုင်ငံ သက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာ ကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့်ဆပ်ကော်မတီတို့၏ ရုံးလုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဆောင်ရွက် ပေးရမည်။
- ၇။ မြန်မာနိုင်ငံသက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့် ဆပ်ကော်မတီတို့၏ နိုင်ငံဝန်ထမ်းမဟုတ်သော အဖွဲ့ဝင်များသည် ဝန်ကြီးဌာနက သတ်မှတ်သည့် ချီးမြှင့်ငွေနှင့် စရိတ်တို့ကို ခံစားခွင့်ရှိသည်။
- ၈။ မြန်မာနိုင်ငံသက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့် ဆပ်ကော်မတီတို့၏ ကုန်ကျစရိတ်များကို ဝန်ကြီးဌာန၏ ဘဏ္ဍာငွေအရ အသုံးငွေ စာရင်းမှ ကျခံရမည်။ (ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)



2017
NOBEL-MYANMAR LITERARY FESTIVAL
[Creative Literature]

နိုဘယ်လ်-မြန်မာ စာပေပွဲတော်
၂၀၁၇၊ ရသစာပေ

၂၀၁၇ ဇန်နဝါရီ ၂၂၊ ၂၃၊ ၂၄
အမျိုးသားဇာတ်ရုံ၊ မြို့မကျောင်းလမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့



မြောက်ဦးမြို့သို့ ပြည်တွင်း ၊ ပြည်ပဘုရားဖူးခရီးသွားဧည့်သည်များပိုမိုရောက်ရှိ

မြောက်ဦး ဇန်နဝါရီ ၁
 ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးခရိုင် မြောက်ဦးမြို့နယ်၌ ရှေးဟောင်းရေခဲအမွေအနှစ်ယဉ်ကျေးမှုဒေသရှိ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ဘုရားစေတီပုထိုးများ ၊ ရှေးဟောင်းရေခဲလူမျိုးများ၏ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်လက်ရာများ၊ ရခိုင်ဒေသရှိ သဘာဝအလှတရားရှုခင်းများ ၊ ရခိုင်ဒေသအတွင်းနေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏နေထိုင်မှု ရိုးရာဓလေ့များကို လေ့လာနိုင်ရန် ရခိုင်ဒေသ မြောက်ဦးမြို့သို့ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ နှစ်ဦးပိုင်းမှစတင်ကာ ပြည်တွင်း ပြည်ပဘုရားဖူးခရီးသွားဧည့်သည်များ ရောက်ရှိလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရှေးဟောင်းရေခဲယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များတည်ရှိရာ ရခိုင်အနုပညာယဉ်ကျေးမှုပညာလက်ရာများဖြစ်သော သူစ်သောင်း၊ ထုက္ကန်သိမ် ၊ အံတော်သိမ် ၊ မာန်ဝါးပါးနှင့် ရခိုင်ဒေသရှိအထင်ကရနေရာများသို့ ပြည်တွင်း ပြည်ပဘုရားဖူးဧည့်သည်များ ပိုမို လာရောက်လျက်ရှိသည်။ ယခု မြောက်ဦးမြို့သို့ လာရောက်ကြသော ပြည်တွင်း ၊ ပြည်ပ ဘုရားဖူးခရီးသွားဧည့်သည်များက ရခိုင် ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ၊ ရခိုင်အနုပညာပညာလက်ရာများကို အနီးကပ်တွေ့ရှိလေ့လာရသည့်အတွက် အလွန် ပျော်ရွှင်ကြည်နူးမိကြောင်းနှင့် များစွာအံ့ဩမိကြောင်း ပြောကြားသည်။ မြောက်ဦးမြို့သို့ ပြည်တွင်း ၊ ပြည်ပဘုရားဖူးခရီးသွား ဧည့်သည်များ လာရောက်လေ့လာလည်ပတ်မှုမှာ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ပိုမိုများပြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ခရိုင်/မြန်/ဆက်)

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ပထမဆုံးသော အမျိုးသားတိကျစွာတိုင်းတာခြင်း နည်းပညာသိပ္ပံ ရန်ကုန်မြို့၌ စတင်တည်ဆောက်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁
 မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံတော်စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပြု မည့် ပထမဦးဆုံးသော အမျိုးသားတိကျ စွာတိုင်းတာခြင်း နည်းပညာသိပ္ပံကို ရန်ကုန်မြို့၌ စတင်အကောင်အထည် တော်တည်ဆောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပညာ ရေးဝန်ကြီးဌာန သုတေသနနှင့် တီထွင် ဆန်းသစ်မှုဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဦးဆုံးသော အမျိုးသားတိကျစွာ တိုင်းတာခြင်း နည်းပညာသိပ္ပံ (National Institute Of Metrology Myanmar-NI-MM) အဆောက်အအုံ ပန္နက်တင် အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ရန်ကုန်မြို့ ရန်ကင်းမြို့နယ် ကမ္ဘာ့အေးဘုရားလမ်း အမှတ်(၆)ရှိ သုတေသနနှင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဦးစီး ဌာန၌ ကျင်းပသည်။ တိကျစွာတိုင်းတာ ခြင်းနည်းပညာ (Metrology) သည် သွင်းကုန်ထုတ်ကုန် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များ၊ စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ၊ ပြည်သူ့တို့၏ လူနေမှုဘဝတိုးတက်ရေးနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ကာကွယ်စောင့် ရှောက်ရေးစသည့်လုပ်ငန်းများ၏ အရေး ပါသည့် ကဏ္ဍမှရရှိနေသည့်အတွက် နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံတွင် အထူးလိုအပ်လျက်ရှိသည်။ ယခုကဲ့သို့ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသား တိကျစွာ တိုင်းတာခြင်းနည်းပညာသိပ္ပံ



အမျိုးသားစံချိန်စံညွှန်းနှင့် အရည်အသွေးဌာန ဌာနမှူး ဒေါက်တာဇာနည်အောင် (ညွှန်ကြားရေးမှူး)

တည်ထောင်ခြင်းမှာ နိုင်ငံတကာကဲ့သို့ တိကျစွာတိုင်းတာခြင်းနည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရခြင်းပင် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“အခု အကောင်အထည်ဖော် တည်ဆောက်မယ့် ပထမဦးဆုံးသော အမျိုးသားတိကျစွာ တိုင်းတာခြင်း နည်းပညာသိပ္ပံ (National Institute Of Metrology Myanmar -NI-MM) ဟာ နိုင်ငံတော်ရဲ့ အမြင့်ဆုံးဖြစ် လာမယ်။ ဒီနိုင်ငံမှာလည်း ဒါပထမဆုံး တည်ဆောက်တာဖြစ်တယ်။ အဓိက တော့ ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ပါတယ်။ အဓိက

က စားသုံးသူ ပြည်သူတွေအတွက် အရေးကြီးဆုံးပဲ။ တိုင်းပြည်ရဲ့ စီးပွားရေး အတွက် အကူအညီပေးမှုကို ပြောရင် လည်း တိုင်းပြည်တစ်ပြည်ရဲ့ စီးပွားရေး မှာ ကုန်သွယ်မှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး မသမာမှု ကင်းစင်မယ်။ ယုံကြည်မှုရှိလာမယ်။ ရောင်းလိုက်တဲ့ အခြေအတွက်တွေကို နိုင်ငံတကာက ယုံကြည်နေရမယ်။ ယုံကြည်မှုဆိုတာ စီးပွားရေးတစ်ခုရဲ့ အခြေခံတစ်ခုပဲ။ ဒီမှာ တိကျဆုံးသော စံပစ္စည်းတွေ ထိန်းထားမယ်။ အဲဒါကို မူရင်းစံလို ခေါ်ပါတယ်။ ပြီးတော့ အာဆီယံတွင်း နိုင်ငံတွေနဲ့လည်း ဒီစံ တွေကို နှိုင်းယှဉ်ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ် ပါတယ်” ဟု NI-MM နှင့်ပတ်သက်၍ သုတေသနနှင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဦးစီး ဌာန အမျိုးသားစံချိန်စံညွှန်းနှင့် အရည် အသွေးဌာန ဌာနမှူး ဒေါက်တာဇာနည် အောင်(ညွှန်ကြားရေးမှူး)က ပြော သည်။

အမျိုးသားတိကျစွာ တိုင်းတာခြင်း နည်းပညာသိပ္ပံတွင် အဆင့်မြင့် Labo-ratory များပါရှိ၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအဆင့်အတိုင်းအတာဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်း (National Primary Standards) များကို ထိန်းသိမ်းထားရုံ သွားမည်ဖြစ်ပြီး ကုန်သွယ်ရေး၊ စီးပွားရေး နှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေ သော အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရ မဟုတ်သောအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိက

အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများမှ အတိုင်းအတာဆိုင်ရာ ကိရိယာစက်ပစ္စည်းများကို စံဖြင့် တိုက်ကြည့်ခြင်းနှင့် ဥပဒေအရတိုက်ဆိုင် စစ်ဆေးခြင်း စသည့်တိုင်းတာခြင်းဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီ လုပ်ဆောင်ပေးသွားမည် ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးသော အမျိုးသား တိကျစွာတိုင်းတာခြင်း နည်းပညာသိပ္ပံ အဆောက်အအုံပန္နက် တင်အခမ်းအနားသို့ ပညာရေးဝန်ကြီး

ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်း၊ တိုင်းဒေသ ကြီးဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များ၊ သုတေသနနှင့် တီထွင် ဆန်းသစ်မှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်နှင့် အရာရှိများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီ၊ မြန်မာနိုင်ငံ UMFCCI မှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တက္ကသိုလ် များမှ ပါမောက္ခချုပ်များ တက် ရောက်ကြသည်။

ပထမဦးဆုံးသော အမျိုးသား

တိကျစွာတိုင်းတာခြင်း နည်းပညာသိပ္ပံ (National Institute Of Metrology Myanmar-NIMM) ကို Krts Construction Company က တာဝန်ယူတည်ဆောက်မည်ဖြစ်ပြီး ယခု နှစ်ဘတ်ဂျက်အတွင်း ရာခိုင်နှုန်း ၄၀ နှင့် သတ်မှတ်ကာလ ၁၆ လအတွင်း တွင် အပြီးအကောင်အထည်ဖော် တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်း- မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း) ဓာတ်ပုံ- မင်းထက်



မြန်မာနိုင်ငံ၏ပထမဆုံးသော အမျိုးသားတိကျစွာတိုင်းတာခြင်း နည်းပညာသိပ္ပံပုံစံငယ်ကို တွေ့ရစဉ်

ကျောစုံမှ
 အဆိုပါ ဂျပန်စတိုင်ဆယ်ပြားစွန်း၌ ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၅၀ ကျော် ခင်းကျင်းရောင်းချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဂျပန်နိုင်ငံထုတ် ပစ္စည်းများအပြင် နိုင်ငံပေါင်းစုံမှ အရည်အသွေးမြင့်ပစ္စည်းများပါ ရောင်းချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဂျပန်အစားအသောက်များလည်း ရောင်းချမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းဂျပန်စတိုင် ဆယ်ပြားစွန်းကို ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်က ပြည်သူ့ဥယျာဉ်၌ကျင်းပခဲ့ပြီးနောက် ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် လာမည့် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခါသမယတွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းစွန်းမှာ အသုံးပြုပြီးပစ္စည်းများဖြစ် သော်လည်း အရည်အသွေးမြင့်တန်ဖိုးကြီးပစ္စည်းများကို ဈေးပေါ့ပေါ့ဖြင့်ရောင်းချပေးခြင်းကြောင့် လူကြိုက်များသော ဈေးပွဲတစ်ခု ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းဂျပန်စတိုင် ဆယ်ပြားစွန်းကို ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် ပြည်သူ့ဥယျာဉ်၌ နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ တစ်ရက်တည်းသာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တန်ဖိုးကြီးပစ္စည်းနှစ်သက်သူများအတွက် အခွင့်အလမ်းကောင်းတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နေရာကွက်ကျားမိုးရွာနိုင်
 နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁
 မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်းတွင် အများအားဖြင့်သာယာနေပြီး ကပလီပင်လယ် ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့်မှ တိမ်ထူထပ်နေသည်။ မြန်မာ့ပင်လယ်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအသင့် အတင့်ရှိမည်။ နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်းမည်။ မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ အများအားဖြင့် သာယာမည်။

နောက်နှစ်ရက်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်နှင့် နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျားမိုးရွာနိုင်သည်။ (မိုး/လေ)

ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်းရှိ ဟိုတယ်တစ်ခု၌ နှစ်လောင်းပြိုင် လူသတ်မှုဖြစ်ပွား

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁

၂၀၁၆ ခုနှစ်၏ နောက်ဆုံးလဖြစ်သော ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက် ည ၇ နာရီကပဟန်းမြို့နယ် ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်းရှိ Excel Tower Royal ၌ နှစ်လောင်းပြိုင် လူသတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းဟိုတယ်ရှိ ဧည့်ကြိုပန်းထမ်း မစန္ဒာ(ခ)စန်းရတနာဦး (၂၁နှစ်)အား ၎င်း၏ချစ်သူ ကိုရိုဝင်းက ဟိုတယ်ခြောက်လွှာရှိ အခန်းနံပါတ်(၁)တွင် ရှစ်လက်မအရှည် ဓားဦးချွန်ဖြင့် မစန္ဒာအားထိုးသွင်းခဲ့ရာ ရင်အုံ၌ ထိုးသွင်းဒဏ်ရာ ၁၃ ချက်၊ ခါး၌ ထိုးသွင်းဒဏ်ရာတစ်ချက်၊ ညာပါးပြင်၊ နဖူး၊ ပခုံးနှင့်လက်တို့တွင် ပြတ်ရဒဏ်ရာရှစ်ချက်ဖြင့်သေဆုံးခဲ့ပြီး ၎င်း၏ချစ်သူကလည်း သူကိုယ်သူ ရင်အုံအား ခုနှစ်ချက်ထိုးသွင်း၍ အဆုံးစီရင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပဟန်းမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့် အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ (၁၆၄)

သက်ငယ်မုဒိမ်းကျူးလွန်သူကို အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ်ချမှတ်

စလင်း ဇန်နဝါရီ ၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စလင်းမြို့နယ် မကျီးပင်ပုကျေးရွာမှ သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုကျူးလွန်သူသန်းဦး (၃၆ နှစ်)အား မင်းဘူးခရိုင်တရားသူကြီးရုံးက ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။

အင်းခြစ်ပွားပုံမှာ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ သန်းဦး ခဲအိုတော်စပ်သူသည် အသက် ၁၄ နှစ်အရွယ် အဋ္ဌမတန်းကျောင်းသူကို မကျီးပင်ပုကျေးစလင်းသို့ ဆိုင်ကယ်ဖြင့် အကြံခေါ်လာပြီး လမ်း၌ သားမယားအဖြစ်ပြုကျင့်ခဲ့ကြောင်း၊ အရွယ်မရောက် သေးသူအား သားမယားအဖြစ်ပြုကျင့်ခဲ့သဖြင့် မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်လှမော်က အရေးယူပေးပါရန် စလင်းရဲစခန်းသို့ တိုင်ကြားရာ စလင်းရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူပြီး မင်းဘူးခရိုင်တရားရုံးသို့ တရားစွဲတင်ပို့ရာ သန်းဦးအား အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စစ်ကြည်(စလင်း)

၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်းမကြီး၌ ယာဉ်မတော်တဆမှု ၇၄၄ မှုဖြစ်ပွား

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁

ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်းမကြီး၌ ၂၀၁၆ခုနှစ် တစ်နှစ်အတွင်း ယာဉ်မတော်တဆမှု ၇၄၄ မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး သေဆုံးသူ ၁၆၇ ဦး၊ ဒဏ်ရာရရှိသူ ၁၃၀၇ ဦးရှိခဲ့ပြီး လအလိုက်ဖြစ်စဉ်များမှာ-

စဉ်	လအမည်	ဖြစ်ပွားမှုပေါင်း	သေဆုံး			ဒဏ်ရာရ			မှတ်ချက်
			ကျား	မ	ပေါင်း	ကျား	မ	ပေါင်း	
၁	ဇန်နဝါရီ	၅၇	၆	၄	၁၀	၅၂	၃၃	၈၅	
၂	ဖေဖော်ဝါရီ	၄၇	၈	၁	၉	၄၅	၃၀	၇၅	
၃	မတ်	၇၀	၉	၁၄	၂၃	၇၂	၄၆	၁၁၈	
၄	ဧပြီ	၆၉	၁၂	၁၀	၂၂	၁၂၁	၁၁၈	၂၃၉	
၅	မေ	၇၃	၁၁	၃	၁၄	၅၅	၃၈	၉၃	
၆	ဇွန်	၅၉	၇	၂	၉	၇၀	၂၄	၉၅	
၇	ဇူလိုင်	၈၀	၉	၆	၁၅	၆၆	၅၃	၁၁၉	
၈	ဩဂုတ်	၇၀	၈	၄	၁၂	၇၂	၂၈	၁၀၀	
၉	စက်တင်ဘာ	၅၀	၉	၂	၁၁	၃၉	၁၁	၅၀	
၁၀	အောက်တိုဘာ	၅၈	၃	၆	၉	၆၄	၃၆	၁၀၀	
၁၁	နိုဝင်ဘာ	၆၁	၁၁	၄	၁၅	၇၁	၄၆	၁၁၇	
၁၂	ဒီဇင်ဘာ	၅၀	၁၂	၆	၁၈	၅၆	၆၀	၁၁၆	
	စုစုပေါင်း	၇၄၄	၁၀၅	၆၂	၁၆၇	၇၈၄	၅၂၃	၁၃၀၇	

သန်းဦး(လေးမျက်နှာ)

နှစ်သစ်ကူးည၌ ဂက်စ်အသုံးပြု ခံစေသေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွား

သထုံ ဇန်နဝါရီ ၁

မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့လယ်ကောင် ရွှေစာရံအပိုင်၌ ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက် ည ၁၂ နာရီ ၀၆နီးကျော်ခန့်က နှစ်သစ်ကူးပျော်ပါးနေစဉ် လူငယ်တစ်ဦး သေနတ်အတု (ဂက်စ်အသုံးပြုပစ်ခတ်ရသော ခံစေသေနတ်)ဖြင့် ပစ်ခတ်ခံရမှုတစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ နှစ်သစ်ကူးည၌ သထုံ ရွှေစာရံအပိုင်၌ လူငယ်များစုရုံး ပျော်ပါးနေစဉ် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှု အနည်းငယ်ဖြစ်ပွားခဲ့သဖြင့် စကားများရန်ဖြစ်ကြရာမှ သထုံမြို့ အောက်ကျင်းရပ်ကွက်၌ နေထိုင်သည့် ထွန်းထွန်းဝင်း (၂၃ နှစ်) အား ယာဉ်အမှတ်မသိ၊ Noah အမျိုးအစား ခဲရောင်ယာဉ်ပေါ်မှ အမည် မသိ လူတစ်ဦးက ဆိုလည် ခံစေသေနတ်အတုဖြင့် ပစ်ခတ်ပြီး ယာဉ်ကိုမောင်းနှင်ထွက်ပြေးသွားကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါပစ်ခတ်မှုကြောင့် ထွန်းထွန်းဝင်း၌ ဒဏ်ရာများ(မစိုးရိမ်ရ)ရရှိခဲ့သဖြင့် ခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ တင်ပို့ကာ ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိပြီး ခံစေသေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်သူအား မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်ထားကြောင်း သိရသည်။

သက်ဦး(သထုံ)

လှိုင်မြို့နယ် ပဟိုလမ်းပေါ်၌ ဒဏ်ရာများဖြင့်သေဆုံးနေသူအမျိုးသားနှင့်ပတ်သက်၍ ကျူးလွန်သူအား ဖမ်းဆီးရမိ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁

လှိုင်မြို့နယ် (၇)ရပ်ကွက် မယ်ဇီကုန်းလမ်းနှင့် သရက်မြိုင်လမ်းကြား၌ အမည်မသိ အသက်(၂၈နှစ်)အရွယ် ခန့် အမျိုးသားတစ်ဦး ဒဏ်ရာများဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက်က သေဆုံးနေကြောင်း သတင်းအရ သေဆုံးသူမှာ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်နေ သီဟဇော် (၃၀နှစ်)ဖြစ်သည်။

သေဆုံးသူနှင့် ဆက်သွယ်မှုရှိသူ၊ ရင်းနှီးသူများ၏ နောက်ကြောင်းများ လိုက်လံစုံစမ်းရာ နိုဝင်ဘာ ၉ ရက် ည ၇ နာရီခန့်က အငှားယာဉ် FILDER အမျိုးအစား (ယာဉ်နံပါတ်မမှတ်မီ)က လာရောက်ခေါ်သွားကြောင်းသိရပြီး ယင်းအငှားယာဉ်မောင်းမှာ အမျိုးသမီးတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း၊ သေဆုံးသူ သီဟဇော်အသုံးပြုသော လူမှုကွန်ရက် Facebook တွင် သူငယ်ချင်းဖြစ်သူ ဇင်လေးဆိုသူအား မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံရယူ၍ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ၊ အမာခံ သတင်းပေးများထံ ဇင်လေး၏ ဓာတ်ပုံများ လိုက်လံ ပြသစုံစမ်းခဲ့ရာ တာမွေမြို့နယ် ကျားကွက် သစ်ရပ်ကွက်၌ နေထိုင်သူဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

၎င်းအား ဖမ်းဆီးရမိရေးအတွက် အဆိုပါ ရပ်ကွက်အတွင်း စုံစမ်းထောက်လှမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၎င်း မောင်းနှင်သည့် ယာဉ်အမှတ် YGN FF /----- FILDER အမျိုးအစားယာဉ်ဖြင့် အငှားယာဉ် မောင်းနှင်နေသူဖြစ်ကြောင်း စုံစမ်းသိရှိရ၍ ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက် ၂ နာရီခန့်တွင် နေအိမ်သို့ ပြန်လာသူ မသင်ဇင်(ခ)ဇင်လေး(ခ)သင်ဇင် (ခ)သင်ဇင်(ခ) (၃၂နှစ်)အား မော်တော်ယာဉ်နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးရာ ၎င်း၏လက်ကိုင်ဖုန်း၌ နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ အသုံးပြုခဲ့သည့် ဆက်သွယ်မှုအားလုံးအား ဖျက်ထားသည်ကို မသင်ဇင် ဖွယ်တွေ့ရှိရသဖြင့် အမှုနှင့် တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးရမိသူ သင်ဇင်(ခ)သင်ဇင်(ခ)သင်ဇင်(ခ) (ခ)ဇင်လေးအား စစ်ဆေးရာ နိုဝင်ဘာ ၉ ရက် ညနေ ၆ နာရီခန့်ခန့်က ၎င်းသည် တာမွေမြို့နယ် ကျောက်မြောင်းအရှေ့ရပ်ကွက်သို့ ရောက်ရှိနေစဉ် လူမှုကွန်ရက်မှတစ်ဆင့် ခင်မင်သူ သီဟဇော်နှင့် ဖုန်းအဆက်အသွယ်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နိုဝင်ဘာ

၁၀ ရက် နံနက် ၂ နာရီခန့်ခန့်တွင် ၎င်းတို့နှစ်ဦး KTV ဆိုင်မှ ထွက်လာပြီး ကားလျှောက်မောင်းနေခဲ့ရာ နံနက် ၃ နာရီ ခန့်တွင် လှိုင်မြို့နယ် ပဟိုလမ်းသို့ရောက်ရှိစဉ် ကားရပ်၍ သီဟဇော်အား မောင်းစေပြီး ၎င်းက ယာဉ်ပေါ်၌ အသင့်ဆောင်ထားသော ဓားမြှောင်ဖြင့် လည်ပင်းကို ထိုးခဲ့ကြောင်းနှင့် သီဟဇော်ဝတ်ဆင်ထားသော ခွံပြားပါရွှေခွံကြိုး၊ ရွှေလက်စွပ်တို့ကို ယူဆောင်ကာ ၎င်းအား အခင်းဖြစ်နေရာ၌ထားခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းနောက် ယာဉ်ပေါ်တွင်ကျန်ရှိသည့် သီဟဇော်၏ လက်ကိုင်ဖုန်း၊ လက်ပတ်နာရီ၊ ဖိနပ်တစ်ရနံနှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်စဉ် အသုံးပြုခဲ့သော ဓားမြှောင်တို့ကို ကြွပ်ကြွပ်အိတ်ဖြင့်ထုပ်ကာ သယ်နှံးကျွန်းမြို့နယ် သုဝဏ္ဏ ကမာကြည်တံတားပေါ်မှ ပုဇွန်တောင်ချောင်း အတွင်း လွှင့်ပစ်ခဲ့ကြောင်း ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။

ပေါ်ပေါက်ချက်အရ သက်သေခံ မော်တော်ယာဉ်၊ လက်ကိုင်ဖုန်းနှင့် ရွှေထည်ပစ္စည်းများကို ပြန်လည် သိမ်းဆည်းခဲ့ပြီး အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။
ကိုရီ

မိုင်းဖြတ်မြို့ ဆိုင်းလေကျေးရွာအနီးယာဉ်တိမ်းမှောက်



မိုင်းဖြတ် ဇန်နဝါရီ ၁

ရှမ်းပြည်နယ် အရှေ့ပိုင်း မိုင်းဖြတ်မြို့နယ် ကျိုင်းတုံ-မိုင်းဖြတ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမ ပေါ်ရှိ ဆိုင်းလေကျေးရွာ မိုင်တိုင်အမှတ် (711/KM)အနီး၌ ဇန်နဝါရီ ၁ ရက် ညနေ ၃ နာရီခန့်က ယာဉ်တိမ်းမှောက်မှု ဖြစ်ပွားကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ကျိုင်းတုံမှ မိုင်းဖြတ်သို့ ယာဉ်မောင်း စိုင်းဆောင်ကျောက် (၃၂နှစ်)မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်

အမှတ် YGN -9G/---- HIJET (အဖြူရောင်)ယာဉ်သည် လမ်းအတွင်း ၌ အရှိန်လွန်ပြီးလမ်းဘေးရှိ နှစ်လှံချောင်းချောက်အတွင်းသို့ ထိုးကျ တိမ်းမှောက်ခဲ့ရာ ယာဉ်မောင်းစိုင်းဆောင်ကျောက်နှင့် ယာဉ်နောက်လိုက်ပါလာသော ယာဉ်မောင်း မိခင် ဒေါ်နန်းစောင်းနွန်းတို့နှစ်ဦးမှာ (မစိုးရိမ်ရ) ဒဏ်ရာများရရှိကြသည်။ အဆိုပါဒဏ်ရာရရှိသူ နှစ်ဦးအား

မိုင်းဖြတ်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံမှ ကျိုင်းတုံ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ဆေးဝါးကုသရန် ပို့ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ ယာဉ်အား မဆင်မခြင်မောင်းနှင်သူ စိုင်းဆောင်ကျောက်အား မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

မန္တလေးတွင် နှစ်သစ်ကူးအကြိုအပျော်လွန်သူများအနက် ယာဉ်မတော်တဆမှုများနှင့် ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားမှုများကြောင့် သေဆုံးသူ လေးဦးနှင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရသူ ၂၃၀ ကျော်ရှိ

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၁

မန္တလေးမြို့၌ ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက် Happy New Year ညပိုင်းနှစ်သစ်ကူးအကြိုအပျော်လွန်သူများအနက် ယာဉ်မတော်တဆမှုများနှင့် ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားမှုများကြောင့် သေဆုံးသူလေးဦး နှင့်ထိခိုက်ဒဏ်ရာရသူ ၂၃၀ ကျော် ရှိခဲ့ကြောင်း မန္တလေးအထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး ဆေးလူမှု ဆက်ဆံရေးအရာရှိ ဦးမင်းလွင်က ပြောသည်။

အဆိုပါစာရင်းများအရ ပြင်ပလူနာ အဖြစ် ၁၆၉ ဦး၊ အတွင်းလူနာ ၆၈ ဦး၊

သေဆုံးပြီးမှ ရောက်ရှိလာသူ သုံးဦး၊ ဆေးရုံရောက်ပြီးမှ တစ်ဦး စုစုပေါင်း လေးဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ “အခုစာရင်းတွေက ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက် မနက် ၈ နာရီကနေ ဇန်နဝါရီ ၁ ရက် မနက် ၈ နာရီအထိ စာရင်းသွင်းထားတဲ့ လူနာမှတ်တမ်းတွေဖြစ်ပါတယ်။ ဖြစ်ပွားတဲ့ အချိန်က ည ၁၀ နာရီကနေ မနက် ၂ နာရီအတွင်းမှာ အများဆုံးရောက်လာကြတာပါ။ ယာဉ်မတော်တဆမှုကြောင့် အများဆုံးဖြစ်ပြီး ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားမှုနဲ့ အခြားထိခိုက်ဒဏ်ရာရသူ တချို့

လည်း ပါဝင်ပါတယ်”ဟု ဦးမင်းလွင်က ပြောသည်။ နှစ်သစ်ကူးအကြိုညတွင် အပျော်လွန်သူများကြောင့် ဖြစ်ပွားတတ်သည့် ယခုလိုဖြစ်စဉ်များအတွက် မန္တလေး အထွေထွေရောဂါကု ဆေးရုံကြီး အနေဖြင့် ကြိုတင်၍ကုသရေးအတွက် ဆရာဝန်နှင့် သူနာပြုအင်အားကို တိုးမြှင့်ထားပြီး သွေးနှင့်ဆေးဝါးများ အဆင်သင့် ပြင်ဆင်ထားခြင်းနှင့် လူမှုကူညီရေး အသင်းများနှင့် ချိတ်ဆက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ မင်းထက်အောင်

လမ်းဘေးအမှိုက်ပုံမှတစ်ဆင့် မီးလောင်

ကျေးသောင်း ဇန်နဝါရီ ၁

ကျေးသောင်းမြို့ သီရိမြိုင်ရပ်ကွက် ကျေးသောင်းမြို့အဝင် ဆိုင်းဘုတ်အနီး ကျေးသောင်းဘုတ်ပြင်းကားလမ်းဘေး တောင်စောင်းတစ်လျှောက် တာဝန်ရှိသူများမှ အမှိုက်မပစ်ရန်တားမြစ်ထားသည့်နေရာ၌ စည်းကမ်းမဲ့ပြည်သူတချို့ စွန့်ပစ်သည့် လမ်းဘေးအမှိုက်ပုံမှ ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

အဆိုပါမီးလောင်ကျွမ်းသည့် တောင်စောင်းနေရာတစ်လျှောက်၌ ကျေးသောင်းမြို့တွင်းသို့ သွယ်တန်းထားသည့် မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း၏ တယ်လီဖုန်းကြိုးနှင့် GSM ဖိုင်ဘာကေဘယ်ကြိုးများ သွယ်တန်းထားရှိသည့်နေရာဖြစ်ရာ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်သိရပ်ကွက်ပြည်သူများအချိန်မီ ဝိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့သဖြင့် တယ်လီဖုန်း ကေဘယ်ကြိုးများသို့ ကူးစက်လောင်ကျွမ်းမှုမရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကျော်စိုး (ကျေးသောင်း)

ကဗျာဆရာ တင်မိုး ကွယ်လွန်ခြင်း (၁၀)နှစ်ပြည့် လွမ်းဆွတ်ခြင်း အမှတ်တရပွဲ ရန်ကုန်မြို့၌ပြုလုပ်

သတင်းနှင့် စာတတ်ပုံ - ဇော်ကြီး(ပဏိတ)

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁

ကဗျာဆရာ တင်မိုး ကွယ်လွန်ခြင်း (၁၀)နှစ်ပြည့် လွမ်းဆွတ်ခြင်း အမှတ်တရပွဲကို ယနေ့မနက်လွှဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်း မြို့နယ်ရှိ တော်ဝင်နန်းဆိခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

အခမ်းအနားသို့ ဆရာတင်မိုးကို ချစ်မြတ်နိုးကြသည့် စာပေ၊ အနုပညာ၊ နိုင်ငံရေးနယ်ပယ်အသီးသီးမှ သူငယ်ချင်း၊ မိတ်ဆွေသင်္ဂဟများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ကဗျာဆရာကြီး တင်မိုးနှင့်အတူ မန္တလေးတက္ကသိုလ်၌ ဆုံတွေ့ကာ အတူပညာ ဆည်းပူးသင်ယူခဲ့သူ ဆရာ ဦးသိန်းနိုင်(ဂုဏ်ထူးဦးသိန်းနိုင်)က အမှတ်တရစကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဆရာတင်မိုးနှင့်အတူ မန္တလေးတက္ကသိုလ် မှသည် ကွယ်လွန်သည်အထိ ချစ်ခင်ရင်းနှီးသော သူငယ်ချင်း တစ်ယောက်အဖြစ်သာမက စာပေရေးရာ၊ နိုင်ငံရေးများတွင် အတူဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသူများဖြစ်သည့် ဆရာ မောင်မိုးသူက ကျောင်းသားဘဝတွင် ဆရာကြီးနှင့် စာပေခရီးဖြတ်သန်းမှု အမှတ်တရအကြောင်းများကို လည်းကောင်း၊ မန္တလေး တက္ကသိုလ်မှာသာမက အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၌ ဆရာတင်မိုး ၏ နောက်ဆုံးအချိန်ကာလများတွင်လည်း စာပေ၊ ဝီကီ အနုပညာ ရပ်များကို စိတ်တူကိုယ်တူ လုပ်ကိုင်ခဲ့သည့် ဆရာ ဦးဝင်းဇေက ဆရာတင်မိုး၏ သုံးကြောင်းကဗျာအကြောင်းနှင့် ကွယ်လွန်ချိန် က အမှတ်တရအကြောင်းများကို လည်းကောင်း၊ ဆရာတင်မိုး နှင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင် မြန်မာစာ ဂုဏ်ထူးတန်းကို ရောက်ခဲ့ ဖူးသည့်အပြင် တာဝန်အတူ ထမ်းဆောင်ခဲ့သူ ဆရာ မောင်ခင်မင် (ဇေဖြူ)က ဆရာတင်မိုးနှင့် တဝဖြတ်သန်းခဲ့မှု အမှတ်တရ ပုံရိပ်များနှင့် စာပေခရီးဖြတ်သန်းခဲ့မှုများ အကြောင်းကို

လည်းကောင်း၊ ၁၉၉၀ ခုနှစ်တွင် ပေဖူးလွှာ မဂ္ဂဇင်း အယ်ဒီတာ ချုပ်အဖြစ် ဆရာတင်မိုး ဆောင်ရွက်ခဲ့စဉ်က ပန်းချီတာဝန်ခံ အယ်ဒီတာအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ဆရာ မြင့်မောင် ကျော်က ဆရာတင်မိုး၏ ပေဖူးလွှာ မဂ္ဂဇင်းအယ်ဒီတာဘဝနှင့် စာပေခရီးဖြတ်သန်းမှု အတွေ့အကြုံများမှ အမှတ်တရအကြောင်း များနှင့် ဆရာကြီး၏ ပုံတူရုပ်တုထုလုပ်ခဲ့ရသည့် အကြောင်း များကို လည်းကောင်း၊ ဆရာကြီး၏ မြန်မာပြည်၌ နေထိုင်ခဲ့သည့် နောက်ဆုံးနှစ်များတွင် အတူသွားလာနေထိုင်ခဲ့သဖြင့် လွယ်အိတ်ကြီးဟု တင်စားခေါ်ဝေါ်ခံရသည့် ဆရာ ဦးယုမင်းပိုင်က ဆရာတင်မိုး၏ ကဗျာ၊ စာပေ ခရီးဖြတ်သန်းခဲ့မှု အတွေ့အကြုံ အမှတ်တရများနှင့် စိတ်နေသဘောတို့ကို လည်းကောင်း၊ အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်အတွင်း ဆရာတင်မိုးနှင့် လေးနှစ်ခန့် နေထိုင်ခဲ့သူ ဆရာ စောသက်ထွေး ခေါ် နေခြူးက ဆရာကြီးနှင့် အကျဉ်းထောင်အတွင်း ဆုံတွေ့ခဲ့စဉ်က အမှတ်တရအကြောင်း များနှင့် သွန်သင်ဆုံးမ ဩဝါဒပေးပုံများအကြောင်းတို့ကိုလည်း ကောင်း၊ ဆရာမောင်ရစ်က ဆရာတင်မိုး၏ အမှတ်တရ အကြောင်းအရာများကိုလည်းကောင်း၊ အသီးသီး အမှတ်တရ စကားများပြောကြားခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ဆရာတင်မိုး၏ မြေးဖြစ်သူ စန္ဒာမိုးမြင့်ကလေး နှင့် မာယာတို့က ဆရာတင်မိုး ဖွဲ့ဆိုခဲ့သော ကဗျာတို့ကို ရွတ်ဆို ခြင်း၊ ဆရာမောင်နောင်က ဆရာကြီးအတွက် အမှတ်တရ ကဗျာ ရွတ်ဆိုခြင်း၊ ၈၈ မျိုးဆက်ပွင့်လင်းလူ့အဖွဲ့အစည်းမှ ဦးဂျင်မီက ဆရာတင်မိုး ကွယ်လွန်ခြင်း (၁၀)နှစ်ပြည့် လွမ်းဆွတ်ခြင်း အတွက် ပေးပို့သည့် ကဗျာအား ဆရာမင်းထက်နိုင်က ရွတ်ဆို ခြင်းနှင့် ဆရာကြီး၏ သမီးဖြစ်သူ ဒေါ်မိုးမိုးနှင့်က ကျေးဇူးတင် စကားပြောကြားခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားနှင့် ပတ်သက်၍ ကဗျာဆရာကြီး



တင်မိုး၏ အငယ်ဆုံးသမီးဖြစ်သူ ဒေါ်မိုးချိုသင်းက “အဓိက ကတော့ အမေရိကန်နိုင်ငံ လော့ဗီအိန်ဂျီလီမြို့ကနေ အဖေဖေရဲ့ အရိုးပြာအိုးကို သယ်လာတာပါ။ အရင်တုန်းက သယ်ခွင့်မရခဲ့ ဘူး။ အဖေက သူချစ်တဲ့တိုင်းပြည်ကို ပြန်ချင်တဲ့သူဆိုတော့ အခုကျတော့ အခွင့်အလမ်းသာနေပြီဖြစ်လို့ အဖေကို လိုက်ပို့ တာပါ။ ဒီကိုရောက်တဲ့အချိန်မှာ အဖေဖေ့ မိတ်ဆွေအပေါင်း အသင်းတွေက အဖေအကြောင်းကို ပြောကြမယ်၊ ဆိုကြမယ် ဆိုတော့ အမှတ်တရအနေနဲ့ လုပ်ဖြစ်သွားတာပါ” ဟု ဆိုသည်။ ဆရာကြီး တင်မိုးကို မြင်းခြံခရိုင် တောင်သာမြို့နယ် ကန်မြဲ ဇလွမ်းရွာ၌ ၁၉၃၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်က အဖ စက်ချုပ်

ဦးဘအိုနှင့် အမိ ဒေါ်စိထယ်တို့က မွေးဖွားခဲ့သည်။ အမည်အရင်း မှာ ဘဂျမ်းဖြစ်ပြီး မွေးချင်းသုံးဦးအနက် ဒုတိယမြောက်ဖြစ် သည်။ ဆရာကြီး၏ အရိုးပြာအိုးကို မိသားစုဝင်များက အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်သယ်ဆောင်လာပြီး ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ရေဝေးသုသာန်၌ ဂူသွင်းမြှုပ်နှံခဲ့သည့် အပြင် အုတ်ဂူတွင် ဆရာတင်မိုး၏ နာမည်ကြီး သုံးကြောင်း ကဗျာတစ်ပုဒ်ဖြစ်သည့် “ဆေးလိပ်လည်းတို နေလည်းညိုပြီ ဝါကိုပြန်ပို့ကြပါလေ” ဟူသည့် ဧည့်သည်ကြီးကဗျာကို ရေးထိုး ထားကြောင်း သိရသည်။

ဒီဇင်ဘာအားကစားလ လူထုလမ်းလျှောက်ပွဲ(နောက်ဆုံးပတ်) တောင်ကြီး၌ ကျင်းပ

တောင်ကြီး ဇန်နဝါရီ ၁

တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာသန်စွမ်းပြီး ကိုယ်လက်ကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် လူထု လှုပ်ရှားမှု အကောင်အထည်ဖော်ဆောင် ရွက်လျက်ရှိရာ ရှမ်းပြည်နယ် တောင် ပိုင်း တောင်ကြီးမြို့၊ လူထုရေပေါင်း လမ်းလျှောက်ပွဲ (နောက်ဆုံးပတ်)ကို ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက် နံနက် ၅ နာရီ ၄၅ မိနစ်က မြို့မဈေးကြီးရှေ့ စုရပ်မှ စတင်ပြီး ပြည်နယ်လမ်းပန်းဆက်သွယ် ရေးဝန်ကြီး ဦးခွန်ရဲထွေးက သေနတ် ပစ်ဖောက်၍ တာလွတ်ပေးရာ မြို့မ ဈေးကြီးရှေ့မှ ပိုလ်ချပ်အောင်ဆန်း လမ်းအတိုင်း ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရှေ့ မှတစ်ဆင့် ခြောက်ဘက်ရှိ ရုံးကြီးလမ်း အတိုင်း ဆက်လက်လမ်းလျှောက် ဆင်နွှဲကာ ပြည်နယ်အားကစားကွင်းသို့ ရောက်ရှိကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဘောလုံး ကွင်းကြီး၌ ကိုယ်လက်ကြံ့ ခိုင်ရေး လေ့ကျင့်ခန်း အတွဲ(၁)၊ အတွဲ(၂)တို့ကို စုပေါင်းလေ့ကျင့်မှုများ ပြုလုပ်ကြပြီး အဆိုပါ လူထုလမ်းလျှောက်ပွဲသို့

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ရပ်ကွက်



ဒူတိုင်း၌ကျင်းပမည့် ဂေါက်ပြိုင်ပွဲအတွက် နိုင်ငံကိုယ်စားပြု လက်ရွေးစင်ရွေးချယ်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁

၂၀၁၇ခုနှစ် မတ် ၅ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ ဒူတိုင်းနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် BMW Golf Cup International World Final 2016 သို့ မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု သွား ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် လက်ရွေးစင် ဂေါက်အားကစားသမားရွေးချယ်ဆုပေးပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက် နံနက်က မန္တလေးမြို့၊ ရွှေမန်းတောင်ဂေါက်ကလပ်၌ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်၊ မန္တလေးနှင့် အခြားမြို့များမှ ဂေါက်အားကစားသမား ၁၀၀ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရာ အနိုင်ရရှိသူ သုံးဦးဖြစ်သည့် ဦးကျော်ကျော်ဝင်း (Men's Category I)၊ ဦးထွန်းထွန်းစိုး (Men's Category II) နှင့် ဒေါ်လောဆန်း (Ladies's Category) တို့သည် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့်ဖြစ်သည်။ ပြိုင်ပွဲဦးစီးကျင်းပမည့် Prestige Automobiles ၏ အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ ဦးချမ်းမြေက မြန်မာနိုင်ငံ၌ BMW Golf Cup International World Final ပွဲကို ပထမဦးဆုံး အကြိမ် ကျင်းပပြုလုပ်နိုင်သည့်အတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်း၊ အရည်အချင်းစစ်ပြိုင်ပွဲတစ်လျှောက် အားကစားစိတ်ဓာတ်အပြည့်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့ ဂေါက်အားကစားသမားများနှင့် ခင်မင် ရင်းနှီးစွာ ရရှိကြောင်း၊ ပြိုင်ပွဲ ဝင် အားကစားသမားများကို အထူးကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်းနှင့် ၄၆ နိုင်ငံမှ Top Winners များနှင့် ဒူတိုင်းနိုင်ငံ၌ မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန်အတွက် စေလွှတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ အောင်သူရ

ကျောင်းလွတ်ပူဇော်နှင့် သရာတော်ကြီး ပွေးနေ့အလှူပိတ်ကြားလွှာ
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ၂ ရပ်ကွက်၊ ပုဇွန်တောင်ပန်းခြံအနီး၊ မဟာညောင်ကုန်းကျောင်းတိုက်၊ ကေလာရုံကျောင်း၌ ခေတနာရှင်များစုပေါင်း၍ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းအပ်သော ကေလာရုံ (၄) ထပ်ကျောင်းတော်ကြီး ကျောင်း ဝေပဏ်အလှူတော်မင်္ဂလာနှင့် ကေလာရုံဆရာတော်ဘုရားကြီး ဘဒ္ဒန္တသုန္ဒ သက်တော် (၈၀) ပြည့် သိက္ခာတော် (၆၀) ဝါ မွေးနေ့အလှူတော်ပွဲတို့ (၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လဆန်း ၇ ရက်) ၄-၁-၂၀၁၇ (ပုဇွန်တောင်) [လွတ်လပ်ရေးနေ့] နံနက် (၉:၀၀) နာရီတွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ မိတ်စာရသည်ဖြစ်စေ မရသည်ဖြစ်စေ တာဝန်ရှိသူ ကြွရောက်တရားတော်အလှူပေးနိုင်ပါရန်နှင့် တည်ခင်းစဉ်က ကျေးဇူးတင် ဆွမ်းနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများအား လာရောက်သုံးဆောင်နိုင်ကြပါရန် လေးစား ရွာဖြင့် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့
မုန်း-၀၉ ၅၅၇၀၈၉၆၊ ၀၁ ၂၉၇၈၇၇၃

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 2G/6446 ၏ ဖောင်းကြွပျောက်ပျက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျက်ပျက် ပျက်ပြယ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ကညန၊ ရွာသားကြီး

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 6K/5659 ၏ ဖောင်းကြွပျက်ပျက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျက်ပျက် ပျက်ပြယ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အရပ်ရပ်)

အများပြင်ဆင်ချက်
ထန်းတပင်မြို့နယ်၊ တူးချောင်းရွာ၊ ၈-၁-၂၀၁၇ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် သိမ်တော်ကြီး နှစ်(၁၀၀)ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားအတွက် ဖုန်းမလက်ဖြင့် တူးချောင်းသာသနာ သိမ်တော်ကြီး နှစ်(၁၀၀)နှင့် တူးချောင်းကျေးရွာသမိုင်း အကျဉ်းရေးသားရာတွင် ဦးဟန်တင် လက်ထက်၌ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း အနောက်ဘက်ကပ်လျက်တည်ရှိသော (ယခု ကြံ့ခိုင်ရေးကွင်းဟု လူသိများ) ဟူသော ကွင်းစကွင်းပိတ်ဖြင့် ဖော်ပြရေးသားချက်၊ တူးချောင်းကျေးရွာ တိုးတက်မှု ပြောင်းလဲဖြစ်စဉ်များဖြစ်သော ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးလူကြီးများနှင့်ပတ်သက် သော သမိုင်းအကြောင်းအရာများသည် တူးချောင်းသာသနာသိမ်တော်ကြီး နှစ်(၁၀၀)နှင့်မသက်ဆိုင်သဖြင့် မှားယွင်းသောဖော်ပြချက်များအဖြစ် ဖယ်ဖျက် ပါကြောင်း ပြင်ဆင်ပတ်စုနိုင်ကြစေရန်အတွက် အများသိစေရန် အသိပေးအပ်ပါ သည်။
သမိုင်းရေးသားပြုစုသူ အရှင်သူဒိန္နိယ ရွာမပဋိပတ္တိမဟာစည်ရိပ်သာ

ယာဉ်ပုံစံစာအုပ်ပိတ်ကြားလွှာ
ယာဉ်အမှတ် X/3962၊ Hino BM 600၊ Bus (4x2) ယာဉ် လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစည်သူဝင်းနိုင် ၁၂/၃၈(နိုင်)၀၃၉၃၉၁ က (ကမ- ၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက် လိုပါက နိုင်ငံလုံးသောအထောက် အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ()ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါ ရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ တိုင်းဒေသကြီးရုံးခွဲ (ရွာသားကြီး)၊ ရန်ကုန်မြို့

ဆရာဌေး နှင့် သမီး- ဆရာမ ဒွေးစန္ဒာလွင်
B.A (Hons), M.A (English)
အင်္ဂလိပ်စာ သဒ္ဒါ နှင့် အရေးသီးသန့်၊ တစ်နိုင်လုံးမှာ မူလတိုက်သင်ကြားသော သုံးဆင့်သင်နည်းသစ် စာအုပ် (ပ/ဒုတိ) အပြုပြင်ဆင်တိုင်းတွင်ရပြီး တစ်ပတ်(၂)ရက် (၅)လတက်ရုံနှင့် လုံးဝရောက်မည်။ တွဲကြို၊ တွဲရ ၁၀-တန်းဖြေ/အောင်၊ အလုပ်ဝင်နေသူ အရွယ်မရွေးတက်ပါ။ အခြေခံသည့်ဟု ယူဆလျှင် မဖြစ်မနေတက်ပါ။
ရန်ကုန်မြို့ (၇/၇/၉)ရက်နေ့ (ပ/၇)တန်းဆွဲသင်ပွဲပညာ၊ လစဉ်တန်းဆွဲသင် ပွဲပညာ။
ဧည့် - Essay, Letter လက်ခံခြင်း
၂၂၄၊ ပန်းဆိုးတန်း(ထက်)ရုံးတံတားအဆင်း၊ မီးပိုင်အနီး၊ ရန်ကုန်မြို့။
Ph: 01-375970, 0951 72096, 09254541441

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သာကေတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၄/ရန်ပြေ၊ မြေကွက်အမှတ် ၅(ခ)၊ အကျယ်အဝန်း(၁၂၀၀ စတုဂံပေ)ရှိ ဒေါ်ခင်အေးအမည်ပေါက် နှစ် ၆၀၀၀၀၀မြေနှင့်တကွ ယင်းမြေပေါ်ရှိ အကျိုး ခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို လက်ဝယ်ထားရှိပိုင်ဆိုင်ကာ လွှဲပြောင်းရေးသား ခွင့်ရှိသည်ဟု ဝန်ခံသတိပေး ကျွန်ုပ်၏စိတ်ဆွေက ပယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းဖိုး ငွေ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ မြေကွက်နှင့်ပတ်သက်သော အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အပေါ် ပိုင်ဆိုင်ခွင့် ရှိကြောင်း ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ပိုင်ဆိုင်မှုစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား မှုရင်းများဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံသို့ ခုခံရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိခဲ့ပါက အရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဦးမျိုးမြင့်အောင် LL.B (စဉ်-၂၅၁၆၅) ဦးအေးမင်းသူ LL.B (စဉ်-၂၆၁၉၉)
ရုံးမဘဏ်ပုဒေအကြံပေး အထက်တန်းရှေ့နေများ အမှတ် ၆၀၊ ဝထပထဝီ၊ မဟာဗန္ဓုလမ်းမြို့နယ်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၄၄၅၇၆၇၊ ၀၉-၄၂၀၀၂၀၃၆၆

အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအား ပြန်လည်ရပ်သိမ်းခြင်း
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးမြို့၊ မြင်သာရပ်ကွက်၊ ကွင်းအမှတ် ၁၆၄၇၊ အလယ်ရပ်/မြင်သာ၊ မြို့အမှတ် Fs(၁၄) Fs(၁၅-က)၊ ပြည်တော်သာလမ်းနီး ဦးတင်ထွေး (ဘ)ဦးပဲညွှာ ၈/မကန(နိုင်)၀၅၃၃၉၆ ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးတင်ထွေး (ဘ)ဦးပဲညွှာ ၈/မကန(နိုင်)၀၅၃၃၉၆ သည် မကွေးမြို့၊ မြင်သာရပ်ကွက်၊ ကွင်းအမှတ် ၁၆၄၇၊ အလယ်ရပ်၊ ဦးပိုင်အမှတ် Fs၁၄ + Fs၁၅(က)၊ ၀ ၃၁၁၈ ၀၈၂၅ စကရီမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရ ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီး၌ ရုံးကိစ္စအဝဝဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဦးတင်ထွေး၏ကိုယ်စား မအိသည့်ကျော်(ခ)ကစ်ကစ် ၈/မကန(နိုင်)၀၈၁၈၅၇ အား မကွေးမြို့စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် ၁၇-၂-၂၀၁၆ ရက်၌ ကိုယ်စားလှယ်စာမှတ်ပုံတင် စာချုပ်အမှတ် ၁၅/၂၀၁၆ ဖြင့် အထူးကိုယ်စားလှယ် လွှဲအပ်ထားခဲ့ပါသည်။ သို့သော် ဦးတင်ထွေး ယုံကြည်လွှဲအပ်ခဲ့မှုအပေါ် အလွှဲသုံးစားပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိခဲ့ရသဖြင့် ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်နေ့ရက်မှစ၍ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာကို ပြန်လည်ရပ်သိမ်းလိုက်ပါကြောင်းနှင့် ၁၇-၂-၂၀၁၆ ရက်၌ပါ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာမှတ်ပုံတင်စာချုပ်အမှတ် ၁၅/၂၀၁၆ နှင့်ပတ်သက်၍ မအိသည့်ကျော်မှ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သမျှအားလုံး၊ ရောင်းချခဲ့ခြင်း၊ ပေါင်နှံခဲ့ခြင်း၊ လက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့ခြင်းများအပေါ် အင် ရုံးကိစ္စအဝဝတို့ကို ဦးတင်ထွေးမှ (လုံးဝ)တာဝန်ယူမည်မဟုတ်ပါကြောင်း အများသိရှိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဦးအောင်အောင် LL.B တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၈၄၁)

တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးသည် နိုင်ငံနှင့်ပြည်သူအတွက် အခြေခံကျသည့် လိုအပ်ချက်တစ်ရပ်ဖြစ်

မြစ်ကြီးနား ဇန်နဝါရီ ၁

နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် လုံခြုံရေး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးသည် အပြန်အလှန်အမှီသဟဲပြုနေပြီး တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးသည် နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူ့အတွက် အခြေခံကျသည့် လိုအပ်ချက်တစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာခက်အောင်က ပြောသည်။



မြစ်ကြီးနားမြို့၊ ပြည်နယ်တရားဥပဒေချုပ်ရုံး စည်းဝေးခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်က ကျင်းပသော ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်ဥပဒေအရာရှိများ၊ ခရိုင် ဥပဒေအရာရှိများ၏ ဒုတိယအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးပွဲ၏ အတွေ့အကြုံထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပွဲတွင် အထက်ပါအတိုင်းထည့်သွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

“တရားမျှတမှုရရှိခြင်းဟာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၏ သော့ချက်ဖြစ်ကြောင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် ဥပဒေဖြင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်ရန်အတွက်

ဟု ၎င်းကဆက်လက်ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍တက်ရောက်လာကြသောခရိုင်/မြို့နယ်များမှဥပဒေအရာရှိများက ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ရှေ့ဆက်လုပ်ဆောင်မည့် လုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ကြပြီး တင်ပြချက်များအပေါ် မူတည်၍ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် ဦးဒီဆင်ရမ်က ဖြည့်စွက်ပြောကြားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင် ရှမ်းပြည်နယ်တစ်ခွင် အထိမ်းအမှတ် စုပေါင်းစက်ဘီးစီးနင်း

ညောင်ရွှေ ဇန်နဝါရီ ၁

ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင် ရှမ်းပြည်နယ်တစ်ခွင် အထိမ်းအမှတ် ဒီဇင်ဘာအားကစားလ စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက် နံနက် ၅ နာရီက ညောင်ရွှေမြို့ဝင် မုခ်ဦးမှ မြို့ဝင်လမ်းအတိုင်း အသွားအပြန် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲနှင့် စက်ဘီးစီးနင်းပွဲကျင်းပရာ စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲတွင် ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးထွန်း၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဒေသခံများစု ပေါင်းပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ လူမှုရေးဝန်ကြီးက ဦးဆောင်၍ စက်ဘီးစီးအားကစားသမားများက ရုံးကြီးလမ်း၊ မိုင်းသောက်လမ်း၊ ဖောင်တော်ပြန်လမ်း၊ ကမ်းနားလမ်း၊ ဖောင်တော်ဆိုင်လမ်းမှ မြို့မအားကစားကွင်းအထိ စုပေါင်းစက်ဘီးစီးနင်းခဲ့သည်။

ညောင်ရွှေမြို့၊ ပြည်နယ်တရားဥပဒေချုပ်ရုံး စည်းဝေးခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်က ကျင်းပသော ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်ဥပဒေအရာရှိများ၊ ခရိုင် ဥပဒေအရာရှိများ၏ ဒုတိယအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးပွဲ၏ အတွေ့အကြုံထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပွဲတွင် အထက်ပါအတိုင်းထည့်သွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်သော နေရာများဖြစ်ပေါ်လာရေးအတွက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် South East Asia Tobacco Control Alliance (SEATCA) တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အစီအစဉ်အရ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ညောင်ရွှေမြို့နယ် အင်းလေးဒေသ၊ ပင်းတယ်မြို့နယ် ရွှေမင်္ဂလာတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီးကင်းစင်သည့် နေရာအဖြစ်သတ်မှတ်ရန် သဘောတူထားရှိခဲ့ပြီး ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပသည့် 3rd Regional Meeting on Tobacco Control in ASEAN countries တွင် ကြေညာပြီး စတင်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



ဒီဇင်ဘာလူထုစုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲ မချမ်းဘော၌ ကျင်းပ

မချမ်းဘော ဇန်နဝါရီ ၁

ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုခရိုင် မချမ်းဘောမြို့နယ် အားကစားနှင့် ကာယပညာကော်မတီကကြီးမှကျင်းပသည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ လူထုစုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်က မချမ်းဘောမြို့၊ ဂူဘားလမ်းဆုံမှ စတင်ထွက်ခွာသည်။ အဆိုပါလမ်းလျှောက်ပွဲသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးအောင်ကိုဝင်း၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်ရှိပြည်သူများ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများက ဂူဘားလမ်းဆုံမှ စတင်ထွက်ခွာ၍ မလိခကြီးတံတားမှ မြို့ပတ်၍ ပြန်ဝင်လာကာ အထက် (မချမ်းဘော)ဘောလုံးကွင်း၌ ကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်ရေးလေ့ကျင့်ခန်းစုပေါင်းလုပ်ဆောင်ပြီး လူစုခွဲခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

သွေးတိုးရောဂါနှင့် လေးဘက်နာရောဂါဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

ထားဝယ် ဇန်နဝါရီ ၁

မကူးစက်တတ်သော ရောဂါများဖြစ်စေတတ်သော အကြောင်းအချက်များကို ကာကွယ်ရန်အသိပညာပေးခြင်း၊ လေးဘက်နာရောဂါနှင့် လေးဘက်နာလုံးရောဂါကာကွယ်ရေးကို အမျိုးသားကျန်းမာရေးစီမံချက် ၂၀၁၇-၂၀၂၀ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး သွေးတိုးရောဂါနှင့် လေးဘက်နာရောဂါဆိုင်ရာအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်က ထားဝယ်မြို့၊ သူနာပြုသင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဒေသကြီးပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ၊ ဒေါက်တာကျော်ဇေယျက အမှာစကားပြောကြားပြီး နှလုံးရောဂါထိန်းသိမ်းရေးစီမံချက်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာနွယ်နွယ်က သွေးတိုးရောဂါနှင့် လေးဘက်နာ နှလုံးဆိုင်ရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ဆွေးနွေးပွဲချသူ ပါမောက္ခဒေါက်တာနွယ်နွယ် ဦးဆောင်၍ မကူးစက်တတ်သော ရောဂါများဖြစ်စေတတ်သော အကြောင်းအချက်များကို ကာကွယ်ရန်အသိပညာပေးခြင်း၊ လေးဘက်နာရောဂါနှင့် လေးဘက်နာလုံးရောဂါကာကွယ်ရေးကို ဆွေးနွေးသည်။ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး၊ ထားဝယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးမှ လက်ထောက်ဆရာဝန်များ၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနလက်အောက်ရှိ ကျန်းမာရေးမှူးများ၊ အမျိုးသမီး ကျန်းမာရေးဆရာမများ၊ သားဖွားဆရာမများ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

မိတ္ထီလာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရွှေခြင်္သေ့ပျောက် ရွှေယင်ဆိုင်းဘုရားကြီး ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကျင်းပမည်

မိတ္ထီလာ ဇန်နဝါရီ ၁

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ် ကွက်ငယ်ကျေးရွာအုပ်စု ပန်းသွင်းကျေးရွာနှင့် အင်အားကျေးရွာအနီးရှိ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ရွှေခြင်္သေ့ပျောက် ရွှေယင်ဆိုင်းဘုရားကြီး၏ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကို ယခင်နှစ်များကဲ့သို့ပင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဟု သိရသည်။ အဆိုပါ ဘုရားကြီးကို သာသနာ့ဒါယကာ သီရိဓမ္မာ အသောကမင်းကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့သည်ဟု သိရပြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ် ရန်ကုန်-မန္တလေး ကားလမ်းမကြီး အရှေ့ဘက် ကန်တောင်-မောင်းတိုင်လမ်း၊ ကွက်ငယ် ကျေးရွာအုပ်စု ပန်းသွင်းကျေးရွာနှင့် အင်အားကျေးရွာ မြောက်ဘက်တွင် တည်ရှိသည်။ ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းမကြီး အရှေ့ဘက်ရှိ ကန်တောင်ကျေးရွာနှင့် လေးမိုင်ခန့်သာဝေးပြီး ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကို နှစ်စဉ် မပျက်ကျင်းပလာခဲ့ရာ ရှေးယခင်ကပင် ဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။ ပွဲတော်ရက်များတွင် ဇာတ်ပွဲ၊ အငြိမ့်ပွဲ၊ ဘောလုံးပွဲ၊ နွားအလှ၊ နွားမောင်း ပြိုင်ပွဲများကို ထည့်သွင်းကျင်းပသောကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများနှင့် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ လာရောက်ကြသည်ဖြစ်၍ စည်ကားလှသည်ဟု သိရပြီး ရွှေခြင်္သေ့ပျောက်ရွှေယင်ဆိုင်း ဘုရားကြီး၏ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ရက်မှာ နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲဖြစ်သော ပြာသိုလဆန်း ၁၀ ရက်နေ့မှ ပြာသိုလပြည့်နေ့အထိဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။

အထက်လေး(ရမည်းသင်း)

ရေနံချောင်း မြို့မဈေး၌ ထုတ်ကုန်လုံခြုံစိတ်ချရမှုဆိုင်ရာ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ရေနံချောင်း ဇန်နဝါရီ ၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဦးကျော်စွာ ဝင်းဦးစီး၍ စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ရေနံချောင်းမြို့နယ်တာဝန်ရှိသူများပါဝင်သည့် စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့သည် ရေနံချောင်းမြို့၊ မြို့မဈေးအတွင်းရှိ မုန့်ဆိုင်များ၊ ကုန်ခြောက်ဆိုင်များ၊ မုန့်တိုက်များနှင့် စားသုံးဆီအရောင်းဆိုင်များတွင် ထုတ်ကုန်လုံခြုံစိတ်ချရမှုဆိုင်ရာ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခြင်းကို ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက်က ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထိုသို့ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် မုန့်မျိုးစုံရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်များ၌ ထုပ်ပိုးမှု သတ်မှတ်ချက်များနှင့်မကိုက်ညီသော ဒေသတွင်း ထုတ်လုပ်သည့်မုန့်များ၊ ထုတ်ကုန်လုံခြုံစိတ်ချရမှုမရှိသည့်မုန့်များကို တွေ့ရှိရသည့်အတွက် ထပ်မံတင်ပို့ ရောင်းချခြင်း မပြုရန်နှင့် မုန့်လုပ်ငန်းရှင်များအား အသိပညာပေးရန်အတွက် လိပ်စာနှင့် ဖုန်းနံပါတ်များ တောင်းယူခြင်း၊ အသိပညာပေးဆွေးနွေးခြင်း၊ စားသုံးဆီအရောင်းဆိုင်များတွင် ပြည်သူ့လူထုအတွက် ကျန်းမာရေးထိခိုက်စေနိုင်သော ရောဆီများကို မရောင်းချရန်နှင့် ရောင်းချလျက်ရှိသော ဆီများကိုလည်း ဆီအမျိုးအစားအလိုက် Label များ သတ်မှတ်ရောင်းချရန်တို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် ငါးပိ၊ ငါးခြောက်၊ ငရုတ်သီးမှုန့်၊ အရောင်တင်၊ နန္ဒင်းရောင်းချသော ဆိုင်များတွင် ဆိုးဆေးများပါဝင်မှု ရှိ/မရှိ လိုက်လံစစ်ဆေးခဲ့ပြီး စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သည့် မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်လျှပ်စစ်၊ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၊ အမျိုးသမီးရေးရာနှင့် ကုန်သည်များအသင်း တာဝန်ရှိသူများ ရှေ့မှောက်တွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရန် နမူနာများ ဝယ်ယူခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ဧယုတု(မကွေး)

စာပေမြင့်မှ လူမျိုးတင့်မည်

ရိုးရွှေသွန်း(ထားဝယ်)

စပါးပက်တီးရီးယားရွက်ခြောက်ရောဂါကာကွယ်နှိမ်နင်းဖို့ဆိုရင်

ဇူလိုင်မိုး (မြန်မာ့အလင်း)

ဓာတ်ပုံ-မေမိုးသဲ

စပါးပက်တီးရီးယားရွက်ခြောက်ရောဂါသည် ကမ္ဘာ့စပါး စိုက်ပျိုးသောဒေသများ၏ စီးပွားရေးအရအလွန်အရေးကြီးသောရောဂါဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် စပါးပက်တီးရီးယားရွက်ခြောက်ရောဂါ ကျရောက်မှု အနည်းအများပေါ်မူတည်၍ အထွက်နှုန်း ၅ ဒသမ ၉၉ မှ ၉၀ အထိ ကျဆင်းနိုင်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးပညာရှင်များထံမှ သိရသည်။

စပါးမျိုးများ၏ စပါးပက်တီးရီးယားရွက်ခြောက်ရောဂါအပေါ် တုံ့ပြန်မှုများကိုလေ့လာရန်နှင့် ရောဂါကာကွယ်နှိမ်နင်းနည်းအမျိုးမျိုး၏အကျိုးသက်ရောက်မှုများကို သိရှိနိုင်ရန် ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ် အပင်ရောဂါပေဒဌာနမှ သုတေသနလုပ်ငန်းများလည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ စပါးပက်တီးရီးယားရွက်ခြောက်ရောဂါသည် မနောသုခ၊ ဆင်းသွယ်လတ်၊ ပြည်တော်ရင်နှင့် ခံနိုင်ရည်မဲ့ စံထားမျိုးဖြစ်သော TN 1 မျိုးအားလုံးသည် ခံနိုင်ရည်မဲ့ကြောင်း အဆိုပါဌာနမှ သုတေသနမှတ်တမ်းများအရ သိရသည်။

“စပါးရွက်ခြောက်ရောဂါက ပက်တီးရီးယားကြောင့် ဖြစ်ပါတယ်။ သူ့ကိုကာကွယ်ဖို့ဆိုရင် အဓိကနံပါတ်တစ်အနေနဲ့ ခံနိုင်ရည်ရှိတဲ့မျိုးတွေကိုအသုံးပြုရပါမယ်။ ဒါပေမယ့် ရောဂါဖြစ်စေတတ်တဲ့ ပက်တီးရီးယားရဲ့ ကြီးမားတဲ့ကွဲလွဲမှုတွေကြောင့် ခံနိုင်ရည်ရှိမှုတွေက မကြာခင်အထိသလိုပျက်စီးသွားတတ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် စပါးမျိုးတွေရဲ့စပါးပက်တီးရီးယားရွက်ခြောက်ရောဂါအပေါ်တုံ့ပြန်မှုကိုလေ့လာဖို့နဲ့ ရောဂါကာကွယ်နှိမ်နင်းနည်းအမျိုးမျိုးရဲ့အကျိုးပြုမှုတွေကို ဌာနအနေနဲ့ သုတေသန



တွေလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ စပြီးရောဂါဖြစ်ပေါ်ပြီဆိုရင်တော့ အရွက်ရဲ့ဘေးအနားကနေ ရောဂါဝင်တတ်ပါတယ်။ အရွက်ရဲ့ဘေးအနားမှာ လိုင်းအတွဲနဲ့ပုံစံရောဂါလက္ခဏာရှိမယ်။ ဒီလိုရောဂါလက္ခဏာရှိတဲ့ဟာတွေ၊ ရေနဲ့ထိစပ်နေတဲ့အရွက်တွေအဲလိုအရွက်တွေကနေစပြီးတော့ ရောဂါဝင်ရောက်တတ်ပါတယ်။ အပင်ရဲ့အောက်အရွက်တွေကိုကြည့်ပြီး အောက်အရွက်တွေဟာ ပုံမှန်အစိမ်းရောင်မဟုတ်တာ၊ ခြောက်သွားတာဆိုရင်လည်း ပုံမှန်ခြောက်သွားတာမဟုတ်ဘဲထူးခြားနေတဲ့ လက္ခဏာတွေရှိမယ်။ အရွက်တစ်ရွက်လုံး ဆိုရင်လည်း အရွက်တစ်ရွက်လုံးခြောက်သွားတာမဟုတ်ဘဲ အရွက်တစ်ရွက်ရဲ့တချို့နေရာတွေမှာ ပါနေတယ်ဆိုရင် ဒါဟာရောဂါ ဟုတ်မဟုတ်သေချာစမ်းသပ်စစ်ဆေးရမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု အပင်ရောဂါပေဒဌာနကထိက ဒေါက်တာစိမ့်စမ်းအေးက ပြောသည်။

စပါးပက်တီးရီးယားရွက်ခြောက်ရောဂါသည် များသောအားဖြင့် အပင်၏နောက်ပိုင်းပင်ပန်းထွက်ပြီးသည့် အချိန်နောက်ပိုင်းတွင် ကျရောက်တတ်မှုများကြောင်း၊ အာဟာရအများကြီးကျွေးထားသည့် အတွက်များ၊ အတွက်တစ်ကွက်ထဲမှာပင် မြေမညီဖြစ်၍ တစ်နေရာရာတွင် တိုက်အရှိဂျင်များစုပုံနေမည်ဆိုပါကလည်း အနိမ့်နေရာမျိုးများတွင် ရောဂါအများဆုံးကျရောက်တတ်ကြောင်း သိရသည်။

“ရောဂါဟန့်တားဖို့နည်းဆိုရာမှာ ကွင်းတစ်ကွင်းနဲ့ တစ်ကွင်းရောဂါကျရောက်တဲ့ ကွင်းထဲမှာရှိတဲ့ ရေကနေတစ်ဆင့် ရောဂါကျရောက်သေးတဲ့ကွင်းကိုလည်း ရောက်သွားနိုင်တဲ့

အတွက် ဒါကိုလည်း သေချာလုပ်ဆောင်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ရောဂါကျရောက်တဲ့ကွင်းနဲ့ နီးရင်လည်း ကိုယ့်ကွင်းကို ရောဂါမကျရောက်အောင် ကြိုတင်ကာကွယ်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီရောဂါက သူ့ရဲ့ပင်ပန်းအများဆုံးထွက်တဲ့ အချိန်တွေမှာ ကျရောက်တယ်။ အရွက်တွေအားကောင်းတဲ့အချိန်မှာ ကျရောက်တယ်။ အရွက်တစ်ရွက်နဲ့ တစ်ရွက်ချိတ်ဆက်နေတဲ့ ဟာတွေကလည်း ရောဂါကျရောက်မှုကို လွယ်ကူစေပါတယ်။ အကောင်းဆုံးကတော့ ခံနိုင်ရည်ရှိတဲ့ မျိုးတွေကိုပေးရမယ်။ အပင်အလွန်စိတ်လွန်းရင်လည်း အပင်တစ်ပင်နဲ့တစ်ပင်ချိတ်ဆက်ပြီး ရောဂါကူးဆက်နိုင်တဲ့အတွက် အပင်အလွန်စိတ်တာကိုလည်း ရှောင်ရပါမယ်။ ဓာတုပိုးသတ်ဆေးတွေကိုသုံးတဲ့အခါမှာလည်း လူတွေရဲ့ကျန်းမာရေးအတွက် မကောင်းတဲ့ ဆေးတွေရှိတဲ့အတွက် တောင်သူတွေအနေနဲ့ အထူးသတိပြုသင့်ပါတယ်။ ပြီးတော့ ဓာတုပိုးသတ်ဆေးတွေ အလွန်အကျွံသုံးစွဲတဲ့အခါမှာ စိုက်ခင်းတွေထဲမှာရှိတဲ့ မိတ်ဆွေပိုးတွေကို သေစေနိုင်တဲ့အတွက် အလွန်အကျွံသုံးစွဲမိဖို့ ပြောချင်ပါတယ်” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောပြသည်။

ရောဂါကျရောက်တတ်သည့် ကွင်းများ၌ နောက်တစ်နှစ်တွင် သီးလှည့်စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဘက်စုံပိုးမွှားကာကွယ်နှိမ်နင်းနည်းကိုအသုံးပြုခြင်းလည်းကောင်း ကာကွယ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သီးလှည့်စိုက်ပျိုးခြင်းသည် ဖျက်ပိုးများ၏ ဦးရေကိုကျဆင်းစေရုံသာမက မိတ်ဆွေပိုးများ၏ဦးရေကို တိုးပွားစေသည့်အတွက် ကောင်းမွန်သည့် နည်းစနစ်ဖြစ်

ကြောင်း သိရသည်။

“ရောဂါကျတဲ့ကွင်းဆိုရင် တစ်နှစ်ခြားသီးနှံပြောင်းစိုက်ပါ။ သီးနှံအလိုက်ပြောင်းစိုက်လို့ရပါတယ်။ ဒီနှစ်လည်းရောဂါကျနေတယ်။ ကာကွယ်နှိမ်နင်းတာမရဘူး။ ဆေးတွေ ဆက်တိုက်ဖျန်းနေမယ်ဆိုရင် ပတ်ဝန်းကျင်အတွက်လည်း မကောင်းသလို လူတွေအတွက်လည်းမကောင်းပါဘူး။ ဒါ့အပြင် စီးပွားရေးအရလည်း တွက်ခြေမကုန်ပါဘူး” ဟု ဒေါက်တာစိမ့်စမ်းအေးက ဆက်လက်ပြောပြသည်။

အပင်ရောဂါပေဒဌာနမှ စပါးပက်တီးရီးယားရွက်ခြောက်ရောဂါကျရောက်သည့် ကျေးရွာအချို့တွင် ရောဂါနှိမ်နင်းနည်းများကို သွားရောက်သုတေသနပြုရာ ရောဂါကျရောက်သည့် ကွင်းများတွင် ပိုတက်ရုံမြေဩဇာဖျန်းခြင်း၊ မဲနိုက်ဇက်ဆေးဖျန်းခြင်း၊ နွားချေးမှုန့်ဖျန်းခြင်း၊ အကျိုးပြုအဏုဇီဝသက်ရှိများဖျန်းခြင်းတို့ကို မနောသုခ၊ ဆင်းသွယ်လတ်နှင့် ပြည်တော်ရင် စပါးမျိုးများတွင် စမ်းသပ်ခဲ့သည်။ ကာကွယ်နှိမ်နင်းနည်းများအားလုံးတွင် မဲနိုက်ဇက်ဆေးဖျန်းခြင်းသည် အထိရောက်ဆုံးဖြစ်ပြီး ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှုန်းကို အများဆုံးလျော့ချနိုင်ကြောင်း၊ ပိုတက်ရုံနှင့် နွားချေးမှုန့်ဖျန်းခြင်းသည် အီးအမ်ဖျန်းခြင်းထက် ပို၍ ထိရောက်မှုရှိသည်ကိုလည်း တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ကြောင့် စပါးပက်တီးရီးယား ရွက်ခြောက်ရောဂါကို ကာကွယ်နှိမ်နင်းရာတွင် ရောဂါလက္ခဏာမတွေ့မီခန့်ကို ဇက်ဆေးကို ကြိုတင်ဖျန်းထားသင့်ပြီး လက္ခဏာတွေ့သည့် အချိန်တွင်လည်း ဆက်လက်ဖျန်းပေးသင့်ကြောင်း သိရသည်။

စပါးပက်တီးရီးယား ရွက်ခြောက်ရောဂါကို ကာကွယ်နှိမ်နင်းရာတွင် ရောဂါလက္ခဏာမတွေ့မီ မဲနိုက်ဇက်ဆေးကို ကြိုတင်ဖျန်းထားသင့်ပြီး လက္ခဏာတွေ့သည့် အချိန်တွင်လည်း ဆက်လက်ဖျန်းပေးသင့် . . .

မုန်လာဥစိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် ဈေးကောင်းရောင်းရ၍ အမြတ်များစွာရရှိ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရေဦးမြို့နယ် မန်ကျီးတောကျေးရွာ တောင်သူများမှာ စပါးနှင့်ဆောင်းသီးနှံများဖြစ်ကြသည့် ကြက်သွန်ဖြူ၊ ကြက်သွန်နီ၊ ဘူး၊ ဖရုံ၊ ဖရုံ၊ မုန်လာထုပ်၊ ပန်းမုန်လာ၊ ပဲနှင့်မုန်ညင်း အမျိုးမျိုးတို့ကို အချိန်တိုအတွင်း မိသားစုဝင် ငွေရရှိအောင် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်ကစပါးနဲ့ ဆောင်းသီးနှံနှစ်မျိုးစလုံးစိုက်တယ်။ စပါးကို လယ်မြေမှာစိုက်တယ်။ ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးမှုအနေနဲ့ ယာမြေမှာ ရာသီဥတုနဲ့ လိုက်မယ့် သီးနှံပင်ပဲစိုက်တယ်။ အခုလို ဆောင်းရာသီမှာတော့ တစ်လခွဲလောက်

နဲ့ သီးနှံရရှိတဲ့ မုန်ညင်းအဖူး ဒသမ ၅၀ နှင့် မုန်လာဥအဖြူ ဒသမ ၇၀ စိုက်တယ်။ ဆောင်းမုန်ညင်းက ရာသီပေါ် သီးနှံဖြစ်လို့ ဆေးသိပ်မဖျန်းရဘူး။ မုန်လာဥစိုက်ပျိုးချိန်အနေနဲ့ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်းမှာ စတင်စိုက်ပျိုးခဲ့တယ်။ ဆေးသုံးကြိမ်ဖျန်းတယ်။ ရေသုံးကြိမ်ပေးသွင်း

ရတယ်။ ပေါင်းနတ်၊ ထယ်ထွန်နှင့် စက်သုံးဆီသုံးဂါလန်အပိုအဝင် စိုက်ပျိုးစရိတ်ကုန်ကျမှု တစ်သိန်းခွဲခန့် ကုန်ကျတယ်။ လောလောဆယ်မှာထွက်ရှိ မုန်လာဥလှည်းအစီး ၂၀ တိုက်အထိရရှိ ရောင်းချတာ ငါးသိန်းကျော်ရနေပြီ။ မနှစ်က ဒီချိန်ဆို ဈေးကောင်းမရတော့ သိပ်မမြတ်ဘူး။ အခုနှစ်မှာတော့ စရောင်းကတည်းက ဈေးကောင်းရောင်းရတယ်။ ဖောက်သည် ဈေးနဲ့ရောင်းတယ်။ လက်ရွေးဝယ်မယ်ဆိုရင် ဥတစ်ဥကို ငွေကျပ် ၁၀၀နဲ့ ရောင်းရတယ်။ ဥ ၁၁ လုံးပါ အထုံးတစ်ထုံးဆို ငွေကျပ် ၁၀၀၀ ရောင်းတယ်။ အခြားသော တောင်သူတွေအနေနဲ့ မိသားစုဝင်ငွေတိုးစေမည့် မုန်လာဥမျိုးကို စနစ်တကျနဲ့သာ ဂရုစိုက်စိုက်ပျိုးရောင်းချမယ်ဆိုရင် ကုန်ကျစရိတ်နည်းပြီး အထွက် နှုန်းပိုကောင်းကာ အမြတ်များစွာရရှိနိုင်တဲ့ မုန်လာဥအပင်ကို စိုက်ပျိုးသင့်ပါတယ်” ဟု တောင်သူဦးနေဝင်းအောင်က ပြောပြသည်။



သန်းထိုက်(ရေဦး)

ရွှေဝါရောင်ပိုးဖလံကောင်များ ပျံ့နှံ့နေမှု စစ်ဆေး

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ အနောက်ပိုင်းအတွင်းရှိ မြို့နယ်အချို့တွင် ဒီဇင်ဘာလတတိယပတ်မှ စ၍ ယားယံမှုများကို ဖြစ်စေသော ရွှေဝါရောင် ပိုးဖလံကောင်များ ပျံ့နှံ့ရောက်ရှိနေမှုနှင့် ပတ်သက်၍ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန သီးနှံကာကွယ်ရေးဌာနခွဲ(ရုံးချုပ်) လ/ဝ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာခင်ခင်မာလာမြင့် ဦးဆောင်သော အဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ဇီးကုန်းမြို့ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်ရုံးခန်းမ၌ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ဒေါက်တာ ခင်ခင်မာလာမြင့်က ရှင်းလင်းပြောကြားရာတွင် ယခုတွေ့ရှိရသော ရွှေဝါရောင်ပိုးဖလံကောင်များမှာ သီးနှံဖျက်ပိုးမဟုတ်သဖြင့် တောင်သူများအတွက် စိုးရိမ်စရာမရှိကြောင်း၊ ထိုပိုးကောင်များကို ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုများလည်း ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်၍ အထူးစိုးရိမ်စရာအဆင့်မဟုတ်ကြောင်း၊ ပိုးဖလံတို့၏ အမွှေးအတောင်များမှတစ်ဆင့် ယားယံမှုများဖြစ်စေသည့်အတွက် ထိရောက်သောနည်းများဖြင့် နှိမ်နင်းရာတွင် ရေစိုက်ပျိုးစွမ်းရည်ရှိသူများထံမှ ထောက်ပံ့ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ အပတ်ကို ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်ပေးခြင်းဖြင့် ပြီးစီးခဲ့ကြောင်း၊ မီးထောင်ချောက်ဆင်၍ နှိမ်နင်းရာတွင် ရေဖလံတစ်ခုအလယ်တွင် ဖယောင်းတိုင်(သို့)မီးစတစ်ခုထွန်းညှိ၍ ယင်းနေရာတစ်ဝိုက်ကို မီးမှောင်ချထားခြင်းဖြင့် မီးကိုနှစ်သက်သော ပိုးဖလံများမှာ ရေထဲသို့ကျရောက်စေခြင်းဖြင့် ဟန့်တားနိုင်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာကြသူများက သိလိုသော မေးခွန်းများကို မေးမြန်းကြရာ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ပဲခူးတိုင်းသီးနှံကာကွယ်ရေးတာဝန်ခံ ဒေါ်တင်တင်ထွေး၊ သီးနှံကာကွယ်ရေးဌာနခွဲ(ရုံးချုပ်)နှင့် ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး၊ ခရိုင်သီးနှံကာကွယ်ရေးတာဝန်ခံတို့က ကဏ္ဍအလိုက်ပြန်လည်ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုသက်(ဇီးကုန်း)

၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း စားဖိုဆောင်ကုန်စည်ဈေးနှုန်း အပြောင်းအလဲ

ခင်ဆိုင်၊ ဓာတ်ပုံ-သိမ်သိမ်မိုး(မြန်မာ့အလင်း)

၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း စားဖိုဆောင်ကုန် စည်အများစု၏ဈေးနှုန်းများ အမြင့်ဆုံး သို့မဟုတ်အနိမ့်ဆုံးဖြစ်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း အမြင့်ဆုံးဖြစ်ခဲ့သော ကြက်သွန်နီနှင့် မတ်ပဲ-ပဲစင်းငုံနီဈေးနှုန်းများမှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်းတွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အမြင့်ဆုံး ဈေးနှုန်းများထက် များစွာလျော့နည်း သဖြင့် ယင်းကုန်စည်လျော့လက်များ အကျိုးအမြတ်ရရှိမှု ၂၀၁၅ ခုနှစ်ထက် လျော့နည်းခဲ့သည်။

တင်သွင်းလာသည့် သကြားဈေးနှုန်းများ မှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်ကုန် လပိုင်းများတွင် ထူးခြားစွာ ဈေးနှုန်းမြင့်လျက်ရှိသည်။ ပြည်ပဈေးနှုန်း မြင့်မားမှုနှင့်အတူ ငွေလဲလှယ်နှုန်း မြင့်တက်မှုကြောင့် ပြည်တွင်းတွင် စားအုန်းဆီဈေးနှုန်း များမှာ တစ်ပိဿာလက်ကားဈေးနှုန်း ငွေကျပ် ၁၉၀၀ မှ ၂၀၀၀ ဝန်းကျင်သို့ ၂၀၁၆ ခုနှစ်ကုန်ပိုင်းတွင် မြင့်တက်လာ ရှိသည်။

တွင်ရှိနေသည်။ မြေပဲဆန်ဈေးနှုန်း ကျဆင်းမှုကြောင့် မြေပဲဆီဈေးနှုန်းမှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်ကုန်ပိုင်းတွင် ၂၀၁၅ ထက် ဈေးနှုန်းနိမ့်ခဲ့သည်။ ကြက်သွန်နီဈေးနှုန်းသည် ၂၀၁၆ တွင် အမြင့်ဆုံးဈေးနှုန်းမရောက်သော် လည်း ရှမ်းကြက်သွန်ဖြူနှင့်ကြက်တုတ် ကြက်သွန်ဖြူ ဈေးနှုန်းမှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ် တွင် အမြင့်ဆုံးဈေးနှုန်းသို့ ရောက်ရှိနေ သည်။ ၂၀၁၆ နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး ယာယီရပ်ဆိုင်း ချိန်အကြောင်းပြု၍ ကြက်တုတ်တစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၅၀၀၀-၅၁၀၀ သို့ မြင့်တက် ခဲ့သည်။ ကြက်တုတ်ကြက်သွန်ဖြူဈေး မြင့်တက်မှုနှင့်အတူ ပြည်တွင်းအထွက် နည်းသော ရှမ်းကြက်သွန်ဖြူတစ်ပိဿာ လက်ကား ဈေးနှုန်းမှာလည်း ၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ -ဒီဇင်ဘာလတို့တွင် အရွယ်

အစားပေါ်မူတည်၍ ငွေကျပ် ၄၂၀၀ မှ ၅၂၀၀ အတွင်းသို့ မြင့်တက်လာခဲ့သည်။ ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် ရှမ်းကြက်သွန်ဖြူ အလုံးကြီးတစ်ပိဿာ လက်ကားဈေးနှုန်း ငွေကျပ် ၄၉၀၀၊ ကြက်တုတ်ကြက်သွန်ဖြူ တစ်ပိဿာငွေကျပ် ၄၀၀၀ ဝန်းကျင် အထိသာမြင့်တက်ခဲ့ရာမှ ၂၀၁၆ ခုနှစ် တွင် အမြင့်ဆုံးဈေးနှုန်းအဖြစ် စံချိန်တင် လာသည်။ ရှမ်းအလုံးအလုံးကြီး တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၁၀၉၀ အထိ ၂၀၁၆ ဇူလိုင် ၂၂ ရက်တွင် ဈေးမြင့်ခဲ့ သည်။ နှစ်ကုန်ပိုင်းတွင်မူ ငွေကျပ် ၉၅၀ သာရှိသည်။



ကျင်သို့ မြင့်တက်လာခဲ့သည်။ ၂၀၁၆ ဧပြီ ၇ ရက်တွင် သကြားတစ်ပိဿာ လက်ကားဈေးနှုန်းငွေကျပ် ၉၈၀ သာ ရှိရာမှ နှစ်ကုန်တွင် တစ်ပိဿာငွေကျပ် ၆၀၀၀ ဝန်းကျင် ဈေးမြင့်တက်လာခြင်း ဖြစ်သည်။ မန်ကျည်းအသစ်ထွက်ပေါ်ရန် အချိန်နီးလာသော်လည်း ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကုန်ပိုင်းတွင် အသား မန်ကျည်းတစ်ပိဿာ လက်ကားဈေးနှုန်း ငွေကျပ် ၃၅၀၀ အထိဈေးမြင့်နေဆဲ ရှိသည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ၂၆ ရက်တွင်မူ မတ်ပဲ RC တစ်တန် ငွေကျပ် ၁၁၂၅၀၀၊ SQ, RC တစ်တန် ငွေကျပ် ၁၂၅၅၀၀၊ ပဲစင်းငုံနီ RC တစ်တန် ငွေကျပ် ၈၄၇၅၀ နှုန်းသာရှိရာ ဈေးနှုန်းမှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ် အတွင်း အမြင့်ဆုံးဖြစ်ခဲ့သောဈေးနှုန်း များထက်တစ်တန်လျှင်ငွေကျပ်ခုနစ်သိန်း ဝန်းကျင်ဈေးနှုန်းနေသည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အမြင့်ဆုံးဈေးနှုန်းထက် ၂၀၁၆ ခုနှစ် နှစ်ကုန်ပိုင်းတွင် မတ်ပဲတစ်တန် ငွေကျပ် ၁၃ သိန်းဝန်းကျင်၊ ပဲစင်းငုံနီ RC တစ်တန် ငွေကျပ်ရှစ်သိန်းဝန်းကျင် ဈေးနှုန်းရှိပြီး ဈေးနှုန်းနည်းနေသည်။



၂၀၁၆ ခုနှစ်လယ်နှောင်းပိုင်း ငရုတ် အထွက်နည်းသည်ဆိုကာ မိုးထောင် ငရုတ်တစ်ပိဿာ လက်ကားဈေးနှုန်း ငွေကျပ် ၃၀၀၀ ဝန်းကျင်မှ ငွေကျပ် ၄၄၀၀ သို့မြင့်တက်လာသည်။ သို့သော် ပြည်ပ မှတင်သွင်းလာသော အိန္ဒိယငရုတ်ရည် မှာ တစ်ပိဿာငွေကျပ် ၄၀၀၀ မှ ၄၅၀၀ အတွင်းသာရှိသည်။ မိုးထောင်ငရုတ်ကဲ့သို့ ဈေးနှုန်းထူးခြားစွာ မြင့်တက်မှုမရှိပါ။ ၂၀၁၆ နှစ်ဦးပိုင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်တွင် အိန္ဒိယငရုတ်ရည်တစ်ပိဿာငွေကျပ် ၅၅၀၀၊ ကျောက်ရဲငရုတ်ရည်တစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၄၉၀၀ အထိ မြင့်တက်ခဲ့ သည်။

၂၀၁၇ နှင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ကုလား ပဲခြမ်း တစ်ပိဿာလက်ကားဈေးနှုန်း ငွေကျပ် ၁၀၀၀ သာရှိရာမှ ၂၀၁၅ တွင် ငွေကျပ် ၂၆၀၀-၂၇၀၀ သို့မြင့်တက်လာ ခဲ့သည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက် တွင်မူ တစ်ပိဿာငွေကျပ် ၃၈၀၀-၄၀၀၀ သို့ ဈေးနှုန်းအမြင့်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ ကုလားပဲခြမ်းအစား တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၁၂၅၀-၁၃၆၀ နှုန်းရှိသော စားတော်ပဲ (ပဲပြုတ်ပဲ) အစားထိုးသုံးစွဲမှု ရှိလာသည်။

ပဲစင်းငုံနီ RC တစ်တန်ဈေးနှုန်းမှာ ၂၀၁၆ ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်တွင် ငွေကျပ် ၁၅၉၇၅၀၀ ထိ ဈေးမြင့်တက်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၁ ရက်တွင်မူ ပဲစင်းငုံနီ RC တစ်တန်ဈေးနှုန်းမှာ ငွေကျပ် ၁၇ သိန်းရှိခဲ့သည်။

ဆောင်းသီးထပ် ပဲတီစိမ်းစိုက်ပျိုးသော

တောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ကိုကျော်(သုံးခွ)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သုံးခွမြို့နယ် သိုက်တူးကန်ကျေးရွာအုပ်စုမှ ဥရောပ သမဂ္ဂနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့ရန် G.A.P | G.H.P စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးအောင်မြင်ဖြစ် ထွန်းလျက်ရှိသော ပဲတီစိမ်းစိုက်ခင်းများကို ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်က စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအေးကိုနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး (ညွှန်ကြားရေးမှူး) ဦးကိုကိုကြီးတို့က ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး Bright Light Co., Ltd. မှ တာဝန်ရှိသူ ဦးမောင်မြင့်အပါအဝင် လယ်သမားများနှင့် ဆွေးနွေးခဲ့ ကြကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ဆွေးနွေးရာတွင် စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြား ရေးမှူးချုပ်က သီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရာတွင် အစားအစာများ ဘေးကင်း လုံခြုံရေးနှင့် တောင်သူလယ်သမားမိသားစုများ ကျန်းမာရေးအတွက် G.A.P | G.H.P စနစ်သည် အလွန်အရေးကြီးကြောင်း၊ ပိုးသတ်ဆေးများကိုမလိုအပ်ဘဲ အလွန်အကျွံမသုံးသင့်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်အားကစားခန်းမ၌ပြုလုပ်သော မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါး အသင်းချုပ် (MRF) နှင့် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော တောင်သူလယ်သမားများ၏ လယ်ယာထုတ်ကုန်များ တိုးတက်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးနှင့် အရည်အသွေးမြင့်တင်ရေးတို့အတွက် အကူအညီပေးမည့် လုပ်ငန်းဆွေးနွေးပွဲသို့ လည်း တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ လက်ပန်ကျေးရွာနှင့် နန်းခလဲကျေးရွာတို့၌ ကိုရီးယားနိုင်ငံ အကူအညီဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသော မြန်မာဆယ်မားအူးလ် အွန်ဒိုကျေးရွာ သစ်စိမ်းကိန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများကိုလည်း ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မိုးစပါးအထွက်နှုန်းနှင့် အထွက်မှန်ကန်ရေးစစ်တမ်းကောက်၊ စံကွက်ရိတ်သိမ်း

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ် မိုးစပါးအထွက်နှုန်းနှင့် စုစုပေါင်းအထွက်မှန်ကန်ရေးစစ်တမ်း ကောက်ယူနိုင်ရန်အတွက် ကိုယ်စားပြုစံကွက်ရိတ်သိမ်းခြင်းကို ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်က စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာခရိုင် အရာတော်မြို့နယ် ဇရစ်ကျေးရွာအုပ်စုတွင် မြို့နယ် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခဲ့သည်။

ထိုသို့ စံကွက်ရိတ်သိမ်းရာတွင် ကွင်းအမှတ်(၅၇၉ - က) အတွင်း မိုးစပါးစိုက် ဧရိယာ ၁၅၅ ဧကရှိသည့်အနက် ဧရာမင်းစပါးမျိုး ၅၉ ဧကမှ “ည” ဧရိယာ ၁၂ ဧကအား ကိုယ်စားပြုသည့် ဦးပိုင်အမှတ်(၁၃) ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၂၈ ဧကရှိ တောင်သူ ဒေါ်ဝင်းမာ၏ စပါးစိုက်ခင်းတွင် ၀ ဒသမ ၁၀ ဧက စံကွက်ရိတ်သိမ်းခဲ့ရာ တစ်ဧက

အထွက်နှုန်း ၅၄ ဒသမ ၅၀ တင်း ထွက်ရှိကြောင်းသိရသည်။ အဆိုပါ စံကွက်ရိတ်သိမ်းပွဲသို့ ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်လယ်ယာမြေ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်စာရင်းအင်း ဦးစီးဌာနမှူး၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး၊ ဇရစ်ကျေးရွာအုပ်စု လယ်ယာမြေ စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဒေသခံတောင်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ဖိုးချမ်း(မုံရွာ)



ဆောင်းမြေပဲ မျိုးစေ့ထုတ် ကွင်းသရုပ်ပြ

ခင်ဦးစိုးဝေ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုမြို့နယ် ကျောက်မြောင်းမြို့ ဒေသအတွင်းရှိ ငွေပင်ကုန်းကျေးရွာနေ တောင်သူဦးသိန်းတန်၏ ကွင်းအမှတ်(၂၇၁၅)၊ ဦးပိုင် (၄၄) စံပြစိုက်ကွက် ၁၀ ဧကတွင် စိုက်ပျိုးထားသော ဆောင်းမြေပဲ (ဆင်းပဒေသာ-၁၁) မျိုးစေ့ထုတ်စံပြကွက် ကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါကွင်းသရုပ်ပြပွဲတွင် တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းအတွင်းစိုက်ပျိုးထားသော ဆောင်းမြေပဲမှာ အပင်စိုက်ရက် ၁၀၀-၁၀၅ ရက်ကြာမြင့်ပြီး အပင်တစ်ပင်တွင် အောင်တောင် ၂၀ မှ ၂၅ တောင်ပါရှိပြီး အဆန်ထွက်နှုန်းမှာ ၇၄ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း၊ အစေ့ ၁၀၀ အလေးချိန်မှာ ၄၀-၄၅ ဂရမ်ရှိကာ တစ်ဧကလျှင်တင်း ၇၀ မှ ၇၅ တင်းထွက်ရှိကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားရာ တောင်သူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြကြောင်း သိရသည်။

ဟင်္သာတ ဇန်နဝါရီ ၁

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတမြို့နယ်၌ ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကို တပုထောင်တိုက်နယ် ဘိတ်ရိုးကျေးရွာတွင် ဒီဇင်ဘာ ၂၉ ရက်က စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကရင်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကို ကရင်တိုင်းရင်းသားအလံတော် လွှင့်တင်ပွဲဖြင့် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ကျင်းပရေးတာဝန်ခံက ပွဲတော်ကျင်းပရခြင်းရည်ရွယ်ချက်နှင့် ကရင်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ဖြစ်ပေါ်လာပုံကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ထံမှ ပေးပို့သော နှစ်သစ်ကူးသဝဏ်လွှာကို တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်စိုးက ဖတ်ကြားပြီး ကရင်ပြည်သူ့ဝါဒီဥက္ကဋ္ဌထံမှ ပေးပို့သောသဝဏ်လွှာကို နော်အေးသန်းသန်းက လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး ကရင်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးထံမှ ပေးပို့သော နှစ်သစ်ကူးသဝဏ်လွှာကို နော်ဆဲကလည်းကောင်း ဖတ်ကြားပေးခဲ့သည်။

ယင်းနောက် ဘိတ်ရိုးကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ကျေးရွာများမှ ကိုယ်စားပြုဒုံးယိမ်းအဖွဲ့များက လူကြီးဒုံးယိမ်းအက၊ ကလေးဒုံးယိမ်းအကများဖြင့် ဧည့်ခံဖျော်ဖြေခဲ့ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးသန်းနိုင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ဒုံးယိမ်းအကအဖွဲ့များအား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကာ အမှတ်တရ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ၊ ဗီဒီယိုများ ရိုက်ကူးခဲ့ကြသည်။

ဘိတ်ရိုးကျေးရွာ ရိုးရာကရင်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်သို့ ဘိတ်ရိုးကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းမှ ကရင်တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ကြွရောက်ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ကြသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများကိုလည်း ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိကြောင်း၊ ယခုနှစ် ကရင်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကြီးမှ နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာအထိ ကရင်လူမျိုးများ၏ဘဝ တိုးတက်သာယာလှပပြီး တိုင်းပြည်ကြီးလည်း သာယာလှပစေကြောင်း ပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီဝင် စောခူးရိုးထူးက ဆုတောင်းစကားပြောကြားသည်။

ကျော်ကျော်(ဖြန့်/ဆက်)

ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် စည်ကားစွာကျင်းပ



လူထုအားကစားလ နောက်ဆုံးပတ်တွင် အင်အား ၂၀၀၀ ကျော် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်



တောင်ငူ ဇန်နဝါရီ ၁

ဒီဇင်ဘာအားကစားလ၏ နောက်ဆုံးပတ် လူထုစုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကို တောင်ငူမြို့၌ ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက် နံနက်က ပြုလုပ်ခဲ့ရာ လူအင်အား ၂၀၀၀ ကျော် စုပေါင်းပါဝင်၍ လမ်းလျှောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လမ်းလျှောက်ပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမိုးမခနှင့် ဦးအေးမင်းဝင်း၊ တောင်ငူခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်စိုးမိုး၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းစိုးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများမှ ဝန်ထမ်းများ၊ သူနာပြုသင်တန်းကျောင်း၊ သားဖွားသင်တန်းကျောင်းတို့မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ အားကစားဝါသနာရှင် ပြည်သူများ စုစုပေါင်း အင်အား ၂၀၀၀ ကျော်က မင်းကြီးညိုရပ်တူမှ စတင်ကာ ခရိုင်အားကစားကွင်း(မိုင်ဒါကွင်း)အထိ စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ခဲ့ကြပြီး အားကစားကွင်းအတွင်း ကိုယ်လက်လေ့ကျင့်ခန်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။

လမ်းလျှောက်ပွဲတွင် ပါဝင်လမ်းလျှောက်ကြသော ပြည်သူများအား တောင်ငူခရိုင်အားကစားနှင့်ကစားပညာဦးစီးဌာန၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ရေခဲသေတ္တာ၊ အဝတ်လျှော်စက်၊ ပန်ကာ၊ တီဗွီ၊ ထမင်းပေါင်းအိုး၊ ရေခဲအိုး၊ စသည်ပစ္စည်းများ အပါအဝင် အခြားဆုပေးပေး ၃၀၀ကျော်ကို အခမဲ့ဖောက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မောင်ရွှေဝင်း(ပြည်)

ချောင်းဦး ဇန်နဝါရီ ၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ချောင်းဦးမြို့နယ် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းက ကြီးပျားရွှေ (၆၉) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ကလေးပြိုင်ပွဲကို ချောင်းဦးမြို့ရှိ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးဦးစီးဌာနရုံး၌ ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

ပြိုင်ပွဲတွင် ချောင်းဦးမြို့နယ်အတွင်းရှိ မွေးစမ အသက်နှစ်နှစ်အရွယ်အထိ ကလေးငယ်ပေါင်း ၂၄ ဦး လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး ယှဉ်ပြိုင်သော ကလေးငယ်များအား မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစန်းလွင်နှင့် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဆရာ၊ ဆရာမများက ပြိုင်ပွဲစည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးကာ ကလေးမိခင်များအား ကျန်းမာရေး အသိပညာပေး ဆွေးနွေးဟောပြောမှုများလည်း ပြုလုပ်ပေးခဲ့သည်။

ကလေးပြိုင်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သော ကလေးများအား မြို့နယ်မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း အတွင်းရေးမှူး ဒေါ်နိုင်နိုင်မော်နှင့် အသင်းဝင်များက လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြပြီး ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသော ကလေးများအား အသင်းအတွင်းရေးမှူးက ဆုများချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မိမိ(ချောင်းဦး)

လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ကလေးပြိုင်ပွဲကျင်းပ



လူမှုဖူလုံရေးဆေးကုသယာဉ်ဖြင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေး

မကွေး ဇန်နဝါရီ ၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့ရုံးတာဝန်ခံအရာရှိ၏ ကွပ်ကဲမှုဖြင့် လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့နှင့် သုခမင်္ဂလာအထူးကုဆေးခန်းတို့ပူးပေါင်းကာ ရွှေလျားဆေးကုသယာဉ်ဖြင့် မြို့နယ်လူမှုဖူလုံရေးရုံးတွင် အကျုံးဝင်မှတ်ပုံတင်ထားသည့် အလုပ်ဌာနများမှ အာမခံအလုပ်သမားအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ လိုက်လံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်က မကွေးမြို့ရှိ ခရိုင်အားကစားကွင်း၌ ကွင်းဆင်းဆေးကုသပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မကွေးမြို့နယ် လူမှုဖူလုံရေးဆေးခန်းမှ တာဝန်ခံ ဒေါက်တာသီသီထွန်း ဦးဆောင်

သော အဖွဲ့က ရွှေလျားဆေးကုသယာဉ်ဖြင့် ကွင်းဆင်းဆေးကုပေးရာတွင် မြို့နယ်လူမှုဖူလုံရေးရုံးတွင် အကျုံးဝင်မှတ်ပုံတင်ထားသည့် အလုပ်ဌာနများမှ အာမခံအလုပ်သမား ၁၅၀ ခန့်ကို အခမဲ့ ဆေးဝါးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ဆေးကုသမှုခံယူသည့် လူနာများအတွက် ဆရာဝန်၏ညွှန်ကြားချက်အရ လိုအပ်သောဆေးကုသမှုများကို ရွှေလျားဆေးကုသယာဉ်တွင် ပါဝင်သောစက်များဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် ကွင်းဆင်းဆေးကုသမှုကို ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်အထိ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မေသူလွင်(မကွေးကိုယ်ပွား)

မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရန် ရန်ပုံငွေလွှဲပြောင်းပေးအပ်

မလှိုင် ဇန်နဝါရီ ၁

မလှိုင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၆- ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခွင့်ရခဲ့သည့် နတ်စင်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ငါးတစ်ပုံ(မြောက်) ကျေးရွာသို့ စီမံကိန်းရန်ပုံငွေ ကျပ်သိန်း ၃၀၀ ကို ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်က လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မလှိုင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးဌာနမှူးဖြစ်သူ ရန်ပုံငွေလွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲတွင် မြို့နယ် မြစ်မီးရောင်ရန်ပုံငွေ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီဝင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဗိုလ်ဗိုလ်က အမှာစကားပြောကြားပြီး အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာအေးကိုက မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ငါးတစ်ပုံ(မြောက်)ကျေးရွာ မြစ်မီးရောင်ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်မှုကော်မတီဝင်ဥက္ကဋ္ဌ စွင့်လှစ်၍ ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ နှင့် ငွေစာရင်းထိန်းသိမ်းမှုပုံစံစာအုပ်များကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ပြီး ကျေးရွာ ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်မှုကော်မတီဝင်များအား ငွေစာရင်းထိန်းသိမ်းနည်း ပုံစံရုပ်မျိုးနှင့်ပတ်သက်၍ သင်တန်းများပို့ချခဲ့သည်။

ယခု စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခွင့် ရရှိခဲ့သော ငါးတစ်ပုံ(မြောက်)ကျေးရွာသည် မလှိုင်မြို့နယ်အတွင်းမှ သဘာဝဘေးကြုံတွေ့ခဲ့သော ကျေးရွာတစ်ရွာဖြစ်ရာ စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခွင့်ရရှိသောကြောင့် စီမံကိန်းရန်ပုံငွေများဖြင့် ကျေးရွာရှိ အိမ်ခြေ ၈၆ အိမ်မှ လူဦးရေ ၅၅၀ ကျော်အတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိလာစေရန်နှင့် ဝင်ငွေတိုးပွားလာစေရန် အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်သည်။ အောင်ဌေး(မလှိုင်)

မူခင်းကျဆင်းရေးဆိုင်ရာများ ပညာပေးဟောပြော

မင်းလှ ဇန်နဝါရီ ၁

သရက်ခရိုင် မင်းလှမြို့နယ် ကတဲကျေးရွာမှ ဒေသခံပြည်သူများအား မူခင်းကျဆင်းရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို မင်းလှမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့က ကြီးမှူး၍ ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်က ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် မင်းလှမြို့နယ် ရှမ်းတပ်ရဲကင်းမှူး ရဲအုပ်သက်နိုင်ဦး ဦးစီးသော တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကျေးရွာနေပြည်သူများအား လူသတ်မှု၊ မုဒိမ်းမှု၊ သက်ငယ်မှုဒိမ်းမှု စသည့် ရာဇဝတ်မှုများအကြောင်းနှင့် အဆိုပါ ရာဇဝတ်မှုများ ပပျောက်ရေးဆိုင်ရာများ မူးယစ်ဆေးဝါးကြောင့် ဖြစ်ပွားနိုင်သော ရာဇဝတ်မှုများနှင့် မူးယစ်ဆေး သုံးစွဲခြင်း၊ ရောင်းချခြင်း၊ လက်ဝယ်ထားရခြင်းတို့အတွက် ပြစ်မှုပြစ်ဒဏ်များ၊ စိတ်ကြူးမှုသွပ်ဆေးဝါးများနှင့် ကော်ရှူခြင်း၏ ဆိုးကျိုးများ၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဆိုင်ကယ်စီးနင်းရာတွင် ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ်ဆောင်းရန်၊ နှစ်ဦးထက်ပို၍ မစီးရန်၊ ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်၊ ယာဉ်လိုင်စင်များ ပါရှိရန်၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း ဖောက်ဖျက်မှုလွန်မှုများကို အရေးယူနိုင်သည့် ဥပဒေများအကြောင်း စသည်တို့ကို အသေးစိတ် ရှင်းလင်းဟောပြောခဲ့ကြသည်။ ကိုသက်(အထက်မင်းလှ)





ဇန်နဝါရီလ (၁) ရက်နေ့မှ (၄) ရက်နေ့အတွင်း ဖုန်းငွေဖြည့်ပြီး ငွေဖြည့်လက်ဆောင်များကို ရယူလိုက်ပါ။

ငွေဖြည့်ပမာဏ (ကျပ်)	ငွေဖြည့်လက်ဆောင် (ကျပ်)
၁,၀၀၀	၂၀၀
၃,၀၀၀	၉၀၀
၅,၀၀၀	၂,၀၀၀
၁၀,၀၀၀	၅,၀၀၀

- MPT GSM/WCDMA/CDMA အသုံးပြုသူများအားလုံး ပရီမီးရှင်းတွင် အကျုံးဝင်ပါသည်။
- ရရှိထားသော ငွေဖြည့်လက်ဆောင်များကို MPT အချင်းချင်း ဖုန်းခေါ်ဆိုခြင်းနှင့် စာတိုပေးပို့ခြင်း၊ သုံးသလောက်သာ ကျသင့်မည့် အင်တာနက် တို့အတွက် ရရှိသည့်နေ့မှစ၍ (၅) ရက်အတွင်း အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

ပိုမိုသိရှိလိုပါက

ကုန်အမှတ်တံဆိပ်သတိပေးကြေငြာခြင်း

Greenline Myanmar Group Co.,Ltd သည် အောက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်၊ အမှတ်တံဆိပ်အမှတ် အသားကို ရန်ကုန်မြို့၊ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် တရားဝင် မှတ်ပုံတင်ပြီးဖြစ်ပါသည်။



အထက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည် အမှတ်အသားကို ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေကုမ္ပဏီက “ POY-SIAN ” ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည် အမှတ်အသားဖြင့် ရှုဆေးဘူးများကို ပြည်ပမှ မှာယူတင်သွင်း၍ ရန်ကုန်မြို့နှင့်တကွ ပြည်ထောင်စု သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝှမ်းတွင် ဖြန့်ချိရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ကုမ္ပဏီမူပိုင်အဖြစ် အသုံးပြုလျက်ရှိသော အဆိုပါကုန်အမှတ်တံဆိပ် အမည်အမှတ်အသားကို ကုမ္ပဏီ မှတစ်ပါး အခြားသူတစ်ဦးတစ်ယောက်မှဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တဒေသဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ၊ ပုံတူပုံမှား ၊ ထင်ရောင်ထင်မှား၊ ဆင်တူယိုးမှား တူပပြုလုပ်သုံးစွဲနေသူများကို တွေ့မြင်ကြားသိရပါက ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်း အကျိုးစီးပွား တိခိုက်နစ်နာဆုံးရှုံးမှုမှ ကုန်ကျသမျှသောအရပ်ရပ် စရိတ်ကြေးငွေများအတွက် လျော်ကြေးငွေများ တောင်းဆိုသွားရန်နှင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ မည်သည့် တရားရုံးတွင်မဆို တရားမ ကြောင်းအရဖြစ်စေ၊ ရာဇဝတ်ကြောင်းအရဖြစ်စေ တရားစွဲ ဆိုမည့်အပြင် တူပပြုလုပ်ထားသည့် ကုန်အမှတ်တံဆိပ် စာအုပ်အမှတ်အသားများကို ပယ်ဖျက်ပေးသည်အထိ ဆက်လက်အရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သတိပေးကြေငြာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ

ဦးနေဝင်း

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၃၁၀)
LL.B, WIPO (Switzerland)

အမှတ်-၁၂၀ (ပ) ထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
Ph: 09 445108436, 09 972524449

ISO 9001:2008 နှင့် GMP လက်မှတ်ရ **LMA** **လွင်ဖြင့်အောင် ဖြင်းစွာရွက်ဆေးရည်** **အမှတ်တံဆိပ်** **တိုင်းရင်းသားပစ္စည်းထုတ်ကုန် - TMR ၀၀၅၃၄၉ (၀၅၁၃)**

စိတ်ပိုမိုပျော်ပါးစေရန်၊ ဘီးကောင်းစေရန်၊ ခွန်အားသစ်ဖြစ်စေရန်၊ မှတ်ဉာဏ်ကောင်းစေရန်၊ အရွယ်တင်နုပျိုစေရန် သောက်သုံးနိုင်ပါသည်။

Certificate TH09/3125 ISO 9001:2008 နှင့် GMP လက်မှတ်ရ Lwin Myint Aung Industrial Co.,Ltd. (၄/၂၀၀၀ တာဆလ(တိုး) ၉၉၈) အမှတ်-၁၃၀/၇၊ ငါးထပ်ကြီးဘုရားလမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ လှိုင်လှိုင်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ လှိုင်လှိုင်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ လှိုင်လှိုင်လမ်း

Certificate TH06/3966.02

SAMSUNG DAY **January 2017**

ဇန်နဝါရီလ (၁) ရက်နေ့ မှ (၅) ရက်နေ့ အထိ

Samsung Smartphones နှင့် Tablets တွေဝယ်ယူပြီး လက်ဆောင်ဗူးများအပြင် Samsung Day အထူးလက်ဆောင်ခရီးဆောင်အိတ်များ ထပ်ဆင့်ရယူလိုက်ပါ။

ကျွန်ုပ်တို့ ၃၀၀,၀၀၀ နှင့် အထက် ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက် ခရီးဆောင်အိတ် နှင့် Leather Name Tag + Gift Box

ကျွန်ုပ်တို့ ၃၀၀,၀၀၀ အောက် ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက် ကျောရိုးအိတ် နှင့် Leather Name Tag + Gift Box

လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ အရောင်းခွင့်ရသည့်မရှိပါ။ လက်ဆောင်အရောင်းအဖွဲ့က ကန့်သတ်ထားပါသည်။ ပရိုမိုးရှင်း အစီအစဉ်၏ စည်းကမ်းများသည် Samsung Myanmar မှ သတ်မှတ်ထားသည့် အတိုင်းသာဖြစ်ပါသည်။

www.facebook.com/samsungmyanmar | www.instagram.com/samsungmyanmar | www.youtube.com/samsungmyanmar

အမြို့မြို့ အမှတ်တံဆိပ်ရှိ Samsung Brand Shops များနှင့် တိုင်းရင်းသားဝယ်ယူမှုဆိုင်ရာများတွင် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

IS 2399 888 (Mon-Sun) 8AM to 6PM

PRO1 HOME CENTER **"One Place, Get All"**

မြန်မာနိုင်ငံ၏ တစ်ခုတည်းသော အကြီးမားဆုံး အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းအရောင်းစင်တာ

East Dagon Branch

NOW OPEN

www.facebook.com/pro1myanmar

အမှတ်(၁/က)၊ အမှတ်(၂)လမ်းမကြီး၊ (၁၅)ရပ်ကွက်၊ သူနာပြုနှင့်သားဖွားသင်တန်းကျောင်းအနီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။ ၀၁ - ၂၅၅၅၁၅၈၊ ၀၁ - ၂၅၅၅၁၅၉

မြေရောင်းမည်
သစ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ JUNCTION ZAWANA အနီး၊ လေးထောင့်ကန်လမ်းမကြီးမှ အနည်းငယ်ဝင်ရုံနှင့် Y.K.K.O အနောက်ဘက်၊ ဝေ (၄၅*၅၅) မ/မြောက်ရပ်ကွက် တိုးတက်ပိုင်မြေ (သိန်း ၂၃၀၀) ဖုန်း-၀၉-၅၀၂၈၂၆၉၊ ၀၉-၂၅၀၁၄၆၂၄၃

21 Ton-၂သိန်း
25 Ton-၂.၃သိန်း
ငှားမည်

GPM GRAND POWER MACHINERY

73113100
73188101

ကန့်ကွက်ရန်ကြော်ငြာ
လွိုင်လင်ခရိုင်၊ နမ့်စန်မြို့၊ ရပ်ကွက် (၁)၊ အကွက်အမှတ် (၁၉)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၁၃၉)၊ ဧရိယာ ၀၃၁၀၀၈၉၉ ဧကပေါ်ရှိ ဂရုန်မြေကွက်အမည်ပေါက်သည့် ဦးပိုင်လောင်းလမ်း (ဦးပိုင်လောင်းလမ်း) ၁၃/နမ့်စန်(နိုင်)၀၀၄၆၄၃ မှ ဂရုန်မြေရင်းပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် ဂရုန်မိတ္တူကူးယူခွင့်ပြုပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများနှင့် ယခုကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၄ရက်အတွင်း ဤရုံးသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်သူမရှိပါက ၂၀၁၆၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဂရုန်မိတ္တူထုတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန လွိုင်လင်ခရိုင်၊ လွိုင်လင်မြို့

ကြော်ငြာစာ
မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ ကံသာယာရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် (G)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၄၆)၊ ၅၇လမ်း၊ ၅၈လမ်း၊ မနော်ဟရီးခိုင်ရွှေဝါလမ်းကြားရှိ တောဂရုန်မြေကွက်အမည်ပေါက်သည့် ဦးဌေးမြင့်ထံမှ ဦးပိုင် ၄၆ (ခဲစင်း) တောင်ဘက်ခြမ်းအား မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်အမှတ် (၂၅၄၈/၂၀၁၆) ဖြင့် ဝယ်ယူခဲ့သူ ဒေါ်မာယာဇ/မကန(နိုင်)၀၀၄၄၅၅ မှ တောဂရုန် တင်ပြ၍ တောမှမြို့ပြောင်း၊ အမည်ပြောင်း၊ ဦးပိုင်ခွဲအမှုတွဲဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုပါရန်နှင့် မြေပုံ၊ မြေရာခင်းရေးကူးခွင့်ပြုပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများ၊ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးဒီကရီများဖြင့် ၁၄ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ရီလုံ ရွှေဆိုင်ကြီး နှစ်သစ်မင်္ဂလာဆုတောင်းပွဲ

ရီလုံရွှေဆိုင် အမှတ်[(၁)(၂)(၃)]၊ (၄) ချန်းလုံရွှေဆိုင်နှင့် (၅)ချန်းလုံရွှေဆိုင်မိသားစု ရွှေဆိုင်များတွင် လက်လီလက်ကား ဝယ်ယူအားပေးကြသော နယ်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ၊ နယ်ရွှေဆိုင်ကြီးများနှင့် မိတ်ဟောင်းမိတ်သစ်များအား နှစ်သစ်မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့ ကြပါစေကြောင်း ရီလုံမိသားစု ရွှေဆိုင်များမှ ဆုတောင်းပေးအပ်ပါသည်။

Ph - 09 - 771739370 , 09-73156897 , 01-200747(Ext)2008

ဦးလှဝေ+ဒေါ်ဝင်းမြင့်လွင် ရီလုံရွှေဆိုင်ကြီး (ယုနေပလာတ၊ ပညားဒလလမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့)

မြန်မာ့ကျော် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအဖွဲ့မှ အရင်းအနှီးလိုအပ်သော လုပ်ငန်းရှင်များအား ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

အောက်ပါအရည်အချင်းနှင့် ကိုက်ညီသူများကို နွေးထွေးမှုဖြင့် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

- (က) ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို အထူးစိတ်ဝင်စား၍ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံရှိသူ။
- (ခ) ကိုယ်ကျင့်သိက္ခာနှင့် ပြည့်စုံပြီး တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်ဓာတ်၊ အများအတွက် ကိုယ်ကျိုးစွန့်ရဲသည့် စိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံ၍ ဆောင်ရွက်နိုင်သူ။
- (ဂ) မိမိ၏ လုပ်ငန်း အောင်မြင်လည်ပတ်နေမှုနှင့် ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေအား တင်ပြနိုင်သူ။
- (ဃ) ယှဉ်ပြိုင်အရွေးချယ်ခံလုပ်ငန်းရှင် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအား ၎င်းဒေသရှိ လုပ်ငန်းရှင်ကြီး နှစ်ဦးမှ အာမခံမိတ်ဆက်ပေးနိုင်ရမည်။
- (င) အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ၊ နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ၊ အင်ဂျင်နီယာပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ငွေစာရင်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ၊ ဘောဂဗေဒ၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာနှင့် အဖွဲ့အစည်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပညာရပ်တစ်ခုခု ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်သူဖြစ်ပါက ဦးစားပေးစဉ်းစားမည်။
- (စ) စိစစ်ရွေးချယ်ခံရသူအား ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆက်ထမ်းပိုးတိုး၍ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံတကာအဆင့်ရှိ စီမံခန့်ခွဲမှုနည်းပညာရပ်များကိုပါ ကူညီထောက်ပံ့ပေးမည်။
- (ဆ) ခရိုင်တစ်ခုချင်းစီမှ တစ်ဦးနှုန်း စိစစ်ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

စိတ်ဝင်စားမှုရှိပါက အောက်ပါထိစာနှင့် ဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်ရန်။

အမှတ် (၉၈)၊ ဗဟိုလမ်း(အောက်)၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ဦးခင်မောင်ကြည် (ရုံးအဖွဲ့မှူး)၊ ၀၉၇၇၈၇၈၇၈၆၄၊ ၀၉၇၇၀၆၀၆၀၇၅၊
ဒေါ်တင်ဇာလင်း (ဌာနမှူး)၊ ၀၉၄၀၁၅၈၀၄၀၃၊ ၀၉၇၉၅၃၇၂၂၄၉၊
ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်း (ဌာနမှူး)၊ ၀၉၉၇၉၆၂၁၆၃၉၊ ၀၉၂၅၃၀၃၈၇၂၂၊
ဒေါ်ဝေမွန်သိန်း (ဌာနမှူး)၊ ၀၉၂၅၀၇၃၄၉၀၈၊ ၀၉၄၂၅၂၇၆၉၀၈။

ပါဏး အစားထိုး ကြမ်းသစ်

New Year Special Promotion

Buy Flooring → Get Box

၄ ကျင်း ဝယ်လျှင် ၁ ဇွဲ လက်ဆောင်

Grade A,B,C,D ဝယ်ယူမှုကိုတော်ဖြင့် 'အာသေ' လက်တွေ့စစ်ဆေးပေးပါသည်။

- * Grade A,B,C,D အစားထိုးပေးပါသည်
- * ဝေးနန်းအိမ်ထဲမှ အမြင့်ထိုး အထိရှိပါသည်
- * လက်ကား ဝယ်ယူလိုသူများအတွက် အထူးဝေးနန်း

Hotline: 09-79 700 70 70 / 09-79 700 70 80

ပျော်ပျော်နေသေခဲသည်

သောကြာပတ်သော်ပျော်ရမည်

စာစောင်

၂၀၁၇-ခု၊ ဇန်နဝါရီလထုတ်

မြန်မာ့ - ပြတ်ပန်းတင်္ဂါစာပေ အမှတ်-၀၉၄၊ ၂၉-လမ်း(အထက်)၊ ယန်တန်းမြို့နယ်၊ မုန်-၀၉ ၅၃၃၅၅၀၊ ၀၉ ၅၁၅၅၅၇၄

ပစ္စည်း - ထွန်းဦးစာပေ၊ မုနိ-စာပေ၊ မော်လမြိုင် - ငာဏ်ကျော်စာပေ

ချာချီးယား ဒဂုံမြို့နယ်

အရှေ့ပိုင်း ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း များရှိမြေကွက်များကို ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။

09-450026077 / 09-510 1862

ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်တော်ဦးမောင်သန်းဝင်း ၁၁/မတန(နိုင်)၀၀၂၇၁၀ ၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ်(မမှတ်မီ)မှာ ခရီးသွားရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၀၉၇၁၀၉	ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်မဒေါ်မအေးသိန်း ၁၁/မတန(နိုင်)၀၀၁၄၅၉ ၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ် (မမှတ်မီ)မှာ ခရီးသွားရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၀၉၇၁၀၉
--	--

အင်္ဂလိပ်စာရေးကြံပျောက် လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် GG/1279 ၏ အင်္ဂလိပ်စာရေးကြံပျောက်ပျက်စီးမှုကို ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်စာရေးကြံပျောက်ပျက်စီးမှုကို ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးတောင်ပိုင်း)

အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အတတ်ပညာသင်တန်းများ

ထူးခြားမှုများ

- Handphone ပြုပြင်ခြင်းသင်တန်း
- အသုံးချ အီလက်ထရောနစ်သင်တန်းများ
- TV, DVD, EVD စက်ပြင်သင်တန်း
- အခြေခံလျှပ်စစ် နှင့် ဝါယာရီနစ်သင်တန်း
- မော်တာ၊ ဒိုင်နမို၊ ထရပ်စဖော်မာ လက်တွေ့သင်တန်း
- အဆင့်မြင့် Electrical Control သင်တန်း
- ဒီဇယ်၊ ဓါတ်ဆီ အင်ဂျင်စက်ပြင် သင်တန်း
- အဲယားကွန်း ရေခဲသေတ္တာပြုပြင်/ တပ်ဆင်သင်တန်း
- PLC & Automation သင်တန်း
- Advanced PLC & SCADA သင်တန်း
- CNC (Computerized Numerical Control) သင်တန်း
- PIC Microcontroller သင်တန်း
- ဂေဟဆက် သင်တန်း (3G, 4G, 3F, 4F)
- ပိုက်ဖစ်တာသင်တန်း
- Marine Electrical / Fitter / Welding သင်တန်းများ

GLORY သည်သင်တန်းကျောင်းသက်တမ်း (၁၂)နှစ် ဖြစ်ပြီဖြစ်ပြီးလေ့ကျင့်သင်တန်းပေးပြီး သင်တန်းသား (၁၉,၀၀၀)ကျော်မွေးထုတ်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ဝါရင့်ဆရာများက ဦးစီးသင်ကြားပေးပြီး စာတွေ့၊ လက်တွေ့ အချို့သည်လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးနေသည်။

ဂျပန်၊ UK အစရှိသော နိုင်ငံတကာကျောင်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး လုပ်ငန်းခွင်နှင့် ကိုက်ညီမှုရှိစေမည့် အထိရောက်ဆုံး သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများ ဖြင့် သင်ကြားနေသည်။

GLORY ၁၃၈/ ၁၄၀၊ ၃-ထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်း နှင့် မဟာမန္တလေးလမ်းထောင့်ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ 09-73121717, 09-5197817 www.glory-education.com

ဘယ်နေရာမှာဆို ဘာပဲလိုလို ?

ရန်ကုန်လမ်းညွှန် 2017

BOOK A B | WEBSITE | MOBILE

Everything U Need

HOTLINE: 01-8619277 | www.yangondirectory.com

ထွက်ပြီ

ကိုးတန်ကောက်ကျေးရွာအတွင်း ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များရှင်းလင်းရေးဆောင်ရွက်စဉ် ဗီဒီယိုမှတ်တမ်းရိုက်ကူးခဲ့မှုနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် သတင်းထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်ညနေပိုင်းက လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတစ်ခုမှ စတင်လွှင့်တင်ခဲ့သော ဗီဒီယိုဖိုင်တစ်ဖိုင်တွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အချို့က ရိုက်ကူးကာ ကန်ကျောက်သည့် ပုံရိပ်များပါရှိလာခဲ့ပြီး ယင်းဗီဒီယိုဖိုင်၏ ရည်ညွှန်းချက်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၌ဖြစ်ပွားခဲ့သော ဖြစ်စဉ်ဖြစ်သည်ဟုဖော်ပြထားခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းဗီဒီယိုဖိုင်ကိုကိုးကား၍ သတင်းဌာနများတွင် ဆင့်ပွားဖော်ပြလျက်ရှိသည်ကိုလည်း တွေ့ရှိရကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ရေးကော်မတီက ယနေ့တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

အဆိုပါဗီဒီယိုဖိုင်လွှင့်တင်ထားသည်ကို သိလျှင်သိချင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနတာဝန်ရှိသူများထံ ယင်းဗီဒီယိုဖိုင်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ စိစစ်

ရန်ဆက်သွယ်မေးမြန်းခဲ့ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တာဝန်ရှိသူများ၏ စိစစ်ဖော်ထုတ်ပြီး ပြန်လည်ရှင်းလင်းတင်ပြချက်အရ ယင်းဗီဒီယိုဖိုင်မှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့က ကိုးတန်ကောက်ကျေးရွာအတွင်းသို့ အမှတ်(၂) နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် အမှတ် (၃၆) လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းပါဝင်သည့်အဖွဲ့က ဝင်ရောက်ရှင်းလင်းခဲ့စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့သောဖြစ်စဉ်တစ်ခုကို ရိုက်ကူးထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရွာအတွင်းရှင်းလင်းစဉ် အမှတ်(၃၆) လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဒုတိယရဲအုပ်တော်လင်း ဦးစီးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦးအဖွဲ့က ရွာသားများကို ထိန်းသိမ်းနေစဉ် ရဲတပ်သား ဇော်မျိုးထိုက်က ၎င်း၏လက်ကိုင်ဖုန်းဖြင့် ရိုက်ကူးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု စိစစ်သိရှိရကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁



ကော့သောင်းမြို့နယ် မြိတ်ကျွန်းစုရှိ ဆလုံလူမျိုးများနေထိုင်ရာ ဂျပန်ကျွန်း၌ ဂျပန်ဆရာတော်ဦးစီး၍ လောကနာထစေတီတော်အား ထီးတော်တင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁ ရက် နံနက်ပိုင်းကကျင်းပရာ ကော့သောင်း၊ မြိတ်နှင့်ကျွန်းစုများမှ ဆလုံလူမျိုးများနှင့် မြို့ခံပြည်သူတို့ဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ် သန်းထိုက်(လှိုင်သာယာ)

ဂျပန်စတိုင်ဆယ်ပြားဈေး လွတ်လပ်ရေးနေ့တွင် ကျင်းပမည်

သတင်း-မြင့်မောင်စိုး

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁

ပြည်သူများ၏ တောင်းဆိုချက်အရ ဂျပန်စတိုင်ဆယ်ပြားဈေးပွဲတော် (Flea Market) ကိုလာမည့်လွတ်လပ်ရေးနေ့ (ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်) တွင် ပြည်သူ့ဥယျာဉ်၌ ထပ်မံကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာ-ဂျပန် လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးကိုကိုက ပြောကြားသည်။

“ဒီဆယ်ပြားဈေးက ဂျပန်နိုင်ငံမှာဆိုရင် လစဉ် ပထမတန်းနေ့နေ့တိုင်းမှာ ရပ်ကွက်အလိုက်ကျင်းပတဲ့ ဈေးပွဲဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်ပေါင်း ၂၀ ကျော်ရှိလာပြီဖြစ်တဲ့ ဂျပန်ယဉ်ကျေးမှုတစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်။ မိမိအိမ်မှာ အသုံးပြုပြီးဖြစ်တဲ့ပစ္စည်းကို တခြားလူတွေကို ဈေးပေါ့ပေါ့နဲ့ ပြန်ရောင်းပေးတဲ့ဈေးပွဲဖြစ်ပါတယ်။ ရောင်းတဲ့သူတွေက ဈေးပေါ့ပေါ့နဲ့ ပြန်ရောင်းပေးသလို ဝယ်တဲ့သူတွေကလည်း ပေါ့ပေါ့ပါးပါးနဲ့ဝယ်ယူသွားကြပါတယ်” ဟု ဦးအေးကိုကိုက ပြောကြားသည်။

စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁



ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်က နေပြည်တော်၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ၏ ညအလှမြင်ကွင်းကို တွေ့ရစဉ် ဓာတ်ပုံ-ကျော်ရဲဆွေ (သတင်းစဉ်)

လွတ်လပ်ရေး အကြံဆောင်းပါး

ငြိမ်းချမ်းရေးသာအဓိက ၈-၆

အစ္စတန်ဘူလ် နိုက်ကလပ်၌ သေနတ်ပစ်ခတ်မှုများဖြစ်ပွား ၃၉ ဦးသေဆုံး ၈-၁၀

၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းမကြီး၌ ယာဉ်မတော်တဆမှု ၇၄၄ မှု ဖြစ်ပွား ၈-၁၃

BEST BANK IN MYANMAR

Awarded By : EUROMONEY